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Abstract 
Festivals and other cultural events in Sweden were financially, brand-wise, and 
motivationally negatively affected by the pandemic. Mainly it was because of the 
regulations that needed to be made to protect public health, but a lot also depended 
on the uncertainties and the lack of information that existed around the virus. This 
together with a lack of experience made it difficult for the event organizers to act in 
the best way. In terms of branding, many events used marketing only in combination 
with when their events could be carried out. During the pandemic they therefore 
prioritized communication down instead of being lifted which would have been the 
correct approach. Depending on the organization, the events in the cultural sector did 
relatively well with the large support that society offered from the Swedish Arts 
Council (Kulturrådet) and furlough support. Without these, the risk is that many 
smaller events would have gone bankrupt. How the lack of events has affected 
society at large economically is difficult to say as the event sector involves so many 
parties and industries. The organizations behind the events faced major challenges 
regarding motivation, both among employees but above all among volunteers when 
there was no longer any activity to gather around, or the roles and activities changed 
a lot. Here, the event organizers lacked knowledge about exactly what the most 
important motivational factors are for those involved in events, something that could 
have mitigated the negative effects.  

The events were largely canceled in response to the crisis and controlled by external 
factors. Such as regulations, agreements that needed to be cancelled before they had 
financial consequences or that other actors made it impossible to run the business. 
Some organizers built scenarios and worked with ambidextrous leadership in order to 
actively work with the current crisis while planning the future and learning along the 
way. This proved to be beneficial although there was great difficulty in calculating 
probability under the circumstances. We saw examples of innovation during the crisis 
in the form of more digital events, events with seating adapted to existing regulations 
and live broadcasts, some that would not have happened otherwise. However, these 
were dependent on the conditions and needs of the pandemic which, when the 
conditions in society change, lowers their value. Some of the innovations were 
beneficial for the organizers and once the regulations disappeared, the organizer was 
instead negatively affected by not being able to carry out the activities created during 
the pandemic.  

The organizations have learned a lot and there are direct values to take from the crisis 
for the events industry. Not only in the form of lessons for how the organizers can 
improve their routines, crisis management, incorporate digital technology and adjust 
financial aspects such as ticket prices. But also, in that society has been able to see 
how important events are by their being removed. This together with some 
observations point to the event industry growing larger after the pandemic compared 
to before.   
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Sammanfattning 
Evenemangen i Sverige drabbades finansiellt, varumärkesmässigt och 
motivationsmässigt negativt av pandemin. Främst var det på grund av de regleringar 
som behövde göras för att skydda folkhälsan men mycket berodde också på de 
osäkerheter och den avsaknad av information som fanns kring viruset. Osäkerheten 
tillsammans med avsaknad av erfarenheter gjorde det svårt för 
evenemangsarrangörerna att agera på bästa sätt. 

Varumärkesmässigt fallerade många evenemang där marknadsföring var normalt 
kopplad endast till när ordinarie verksamhet kunde genomföras varför 
kommunikationsarbetet prioriterades ner i stället för att lyftas upp. Beroende på 
organisation klarade sig evenemangen i kultursektorn relativt bra i och med de stora 
stöd som svenska samhället erbjöd. Utan dessa är risken att många mindre 
evenemang hade gått i konkurs. Hur avsaknaden av arrangemang har påverkat 
samhället i stort ekonomiskt är svårt att säga då evenemangssektorn involverar 
många parter och industrier. Organisationerna bakom evenemangen fick stora 
utmaningar kring motivationen, både bland anställda men framför allt bland ideellt 
engagerade när det inte längre fanns någon verksamhet att samlas kring eller rollerna 
och verksamheten förändrades mycket. Här saknade evenemangsarrangörerna 
kunskap kring exakt vilka de viktigaste motivationsfaktorerna är för engagerade inom 
evenemang något som hade kunnat mildra de negativa effekterna.  

Evenemangen ställdes i hög grad in som svar på krisen och styrdes av externa 
faktorer. Som regleringar, avtal som behövde brytas innan de fick finansiella 
konsekvenser eller att andra aktörer gjorde det omöjligt att bedriva verksamheten. 
Några arrangörer byggde upp scenarion och jobbade med ambidextriöst ledarskap i 
syftet att kunna aktivt arbeta med nuvarande kris, lära sig längs med vägen samtidigt 
som framtiden planerades. Detta visade sig vara fördelaktigt även om det fanns stora 
svårigheter att beräkna sannolikhet enligt de omständigheter som rådde. Vi såg 
exempel på innovation under krisen i form av fler digitala evenemang, evenemang 
med sittplatser anpassade efter rådande regleringar till livesändningar som inte hade 
skett annars. Dessa var dock beroende av pandemins förutsättningar vilka när de inte 
längre rådde sänkte innovationernas värden. Några av innovationerna var fördelaktiga 
för arrangörerna och när väl regleringarna försvann drabbades i stället arrangören 
negativt av att inte kunna genomföra den verksamhet som skapats under pandemin.  

Organisationerna har lärt sig mycket och det finns direkta värden att hämta från 
krisen för evenemangsbranschen. Inte bara i form av lärdomar för hur arrangörerna 
kan förbättra sina rutiner, krishantering, inkorporera digital teknik och justera det 
ekonomiska aspekter som biljettpris. Utan också i det att samhället har kunnat se hur 
viktiga evenemang är genom att de plockats bort. Detta tillsammans med vissa 
observationer pekar på att evenemangsbranschen kommer växa sig större efter 
pandemin jämfört med innan.  

  



 III/X 

Förord 
Detta arbete är den sista och avslutande delen av mitt examensarbete vid 
Civilingenjörsprogrammet Industriell Ekonomi Linköping. Det har varit en lång resa för 
mig som påbörjades 2008 men avslutas först nu. Jag har arbetat med evenemanget 
NärCon i över 20 år men när det blev så pass stort att jag inte kunde göra det på min 
fritid längre tog jag studieuppehåll år 2012. Detta uppehåll pågick i 8 år, tills pandemin 
kom. I och med verksamhetens vila fick jag en anledning att avsluta mina studier. 

Jag känner tacksamhet till Linköpings universitet. Inte bara för mina studier, med de 
erfarenheter de har gett mig och alla vänskapsrelationer som har skapats genom åren. 
Utan framför allt för det otroligt fina samarbete vi har kring NärCon, som har gett och 
ger mig och tusentals andra människor fantastiska minnen och upplevelser varje år. 
Därför känns det inte mer än rätt att jag tar examen.  

Utöver Linköpings universitet finns det många fler jag känner tacksamhet till. Även om 
jag inte kan nämna alla så finns det några som jag vill tacka lite extra mycket:  

David Fallgren, kollega och affärspartner 

Denna uppsats hade inte kunnat vara möjlig om jag inte hade kunnat låsa upp tid från 
arbetet med NärCon. Detta, min käre kamrat, tillsammans med alla diskussioner och 
ditt stöd i tuffa tider har varit så värdefulla. Ett stort tack! 

Linnéa Wellmar, korrekturläsare 

Om det är någon förutom jag som har läst denna uppsats så är det du. Alla språkliga 
fel du har hjälpt mig hitta genom din korrekturläsning har verkligen snyggat till hela 
arbetet och gjort det värdigt att presentera för andra. Ett stort tack fina du! 

Familj och vänner 

Ert stöd har värmt så mycket. Många gånger har det känts hopplöst där jag funderat 
på om jag verkligen ska ta examen och varit nära att ge upp. Men nu är vi äntligen här. 
Jag älskar er och ett stort tack! 

Samtliga respondenter 

Utan er medverkan hade det inte blivit någon vidare datainsamling och inga 
intervjuer. Trots pandemin så ställde ni gladeligen upp med diskussioner både på 
distans och IRL; vi hade riktigt intressanta samtal tillsammans. Ett stort tack! 

Johannes Järvinen, opponent 

Jag har inte varit den lättaste opponenten i och med att jag skrivit detta på deltid. 
Men du har trots detta kämpat på med mig och nu är vi äntligen i mål. Ett stort tack! 
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Dzamila Bienkowska, examinator 

Tidigare har jag kommit som föreläsare till dina kurser men nu har du i stället varit där 
som min examinator för detta speciella arbete. Jag har vänt och svängt i vad jag 
egentligen ska skriva och du har gett mig värdefulla råd. Ett stort tack! 

Charlotte Norrman, handledare 

Du har fått handleda och stötta en person i en väldigt speciell situation, som har haft 
helt andra problem och utmaningar jämfört med vad studenter normalt sett har. 
Genom detta har du varit ett fantastiskt stöd och bollplank vilket har betytt så 
mycket. Ett stort tack!  
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Nomenklatur 
I denna del av uppsatsen förklaras begrepp som kommer att återkomma ett flertal 
gånger. Dels är det begrepp som förekommer inom evenemangsbranschen, dels 
direkta varumärken och system som används av olika eventarrangörer. 

Evenemangsindustrin/Eventbranschen/Eventindustrin – Syftar i detta arbete till 
marknaden kring evenemang med dess samtliga aktörer, oavsett om de är företag, 
kommuner, ideella föreningar eller andra typer av organisationer som arrangerar 
evenemang. 

Evenemang/Event/Arrangemang – En större tillställning som arrangeras kortvarigt 
till skillnad från löpande verksamhet. Exempel på olika typer av evenemang är 
konvent, mässor, konferenser eller festivaler. 

Pandemin - Syftar i detta arbete på COVID-19-pandemin i Sverige under 2020–2022. 

Volontär/Funktionär – En individ som frivilligt ställer upp med sina tjänster och 
arbetstid utan att få någon form av lön, engagerar sig ideellt likt människor inom 
föreningssverige. De är med och bygger upp evenemang på dessa sätt och får ofta 
ersättning i form av mat, trycksaker som tröjor samt kostnader för exempelvis resa 
ersatta men utan att de går med vinst. 

Områdesansvarig (OA) - Ideellt engagerad person som har ett ansvar inom en 
organisation. Vilken typ av position, nivå av ansvar och frihet som hör till rollen 
varierar mellan och inom organisationer. 

Stream / Live Stream – En sändning som sker online. Omfattningen kan vara allt från 
att en ensam person sänder hemifrån och visar när den spelar datorspel eller pratar 
om sin hobby till att en professionell sändning, motsvarande tv-sändning, görs med en 
studio och programledare, av en fotbollsmatch eller en hel konsert. 

Virtuellt & Online kontra Fysiskt & Live – Fysiska och live evenemang är de klassiska 
där människor samlas. Virtuella och online är i stället sändningar och andra former av 
att försöka återskapa evenemangen utan att samla människor. 

Cosplay – En hobby där utövare klär upp sig i dräkter och accessoarer för att 
föreställa en specifik popkulturell figur eller idé. De kan ha skapat dräkten själv eller 
köpt den och anledningarna till att vilja engagera sig i cosplay är många. Allt ifrån att 
vara intresserad av olika typer av hantverk och att reproducera en dräkt, det 
teatraliska i att porträttera karaktärer och göra framträdanden till kärleken för en viss 
karaktär eller helt enkelt nöjet i att klä upp sig. I Sverige finns ett flertal evenemang 
kring cosplay med olika typer av tävlingar. Hobbyn är även väldigt stor online och 
internationellt. 

Konvent – En särskild typ av evenemang kring nördkultur som funnits och utvecklats i 
Sverige sedan 70-talet. De äger oftast rum på skolor, pågår i ett flertal dagar, erbjuder 
möjlighet till övernattning till sina besökare och engagerar många volontärer. Bland 
typerna av konvent ser vi främst dem kring spel och cosplay.  
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1. Inledning 
Syftet med detta kapitel är först att ge läsaren en förståelse för bakgrunden till denna 
uppsats. Hur den kom att skrivas, i vilken tidsperiod detta skedde och hur denna 
period, tillsammans med min bakgrund inom evenemang, har påverkat valet av ämne. 
Syftet är även att ge läsaren en beskrivning av uppsatsens områden för att få en 
förståelse för problematiken som uppsatsen har som kärna och varför de områden 
som tas upp är relevanta. 

1.1 Författarens bakgrund 

Jag som skriver detta heter Sam Anlér, arbetar som VD för NärCon Eventbyrå AB och 
har arrangerat olika typer av evenemang sedan 2001 (Hall, 2018). Jag påbörjade min 
utbildning i Industriell Ekonomi 2008, vilket det här arbetet är en del av. När 
evenemangsverksamheten, år 2012, tog upp för stor del av min fritid beslutade jag i 
stället att börja arbeta med den på heltid och mitt första nystartade aktiebolag 
NärCon Eventbyrå AB (Org.nr 556903-0827). Därför är jag själv direkt investerad i, 
samt har ett stort intresse av, evenemang. Mitt nätverk består till stor del av individer 
inom den svenska, men även internationella, eventbranschen. 

Den 20–23 februari år 2020 arrangerade jag evenemanget NärCon Vinter 2020 på 
Katedralskolan i Linköping. Den helgen samlades över 2 000 personer kring spel, 
cosplay, annan nördverksamhet och allt kändes relativt lugnt. Det hade vid den 
tidpunkten börjat viskas om en ny smitta som startat i Kina men att det inte var något 
som påverkade oss. Två och en halv vecka senare förändrades allt. En helt ny era 
påbörjades och vände upp och ner på både mitt liv och hela eventsverige. 
Osäkerheten var stor, skulle vi kunna genomföra festivalen NärCon Sommar 2020 i juli 
med sina 12 000 besökare? Inte skulle väl pandemin fortgå tills dess? Föga anade jag 
hur länge detta skulle pågå. 

Samtliga av mina företag påverkades enormt av pandemin och, likt den övriga 
industrin, upplevde vi en kris olik tidigare erfarenheter. I stort sett all verksamhet 
behövde pausas (Anlér & NärCon, 2020; Fallgren & NärCon, 2020), eller styras om, 
och många anställda fick gå. Fram till och med pandemins slutskede i februari 2022 
skapade osäkerheten den medförde stor ambivalens kring vad som var bästa 
tillvägagångssätt (NärCon, 2022). Under denna process väcktes många tankar och ett 
intresse hos mig att undersöka hur hela pandemin påverkat, inte bara mig och mina 
evenemang, utan även andra eventarrangörer. Jag ville veta hur de projektledde sina 
organisationer och evenemang under pandemin och eventuella lärdomar som kan 
dras av detta. 

Tidig höst 2021 meddelade regeringen att de, efter 1,5 år, skulle börja tillåta 
evenemang igen, varför jag snabbt ville komma i gång med att intervjua andra 
arrangörer, för att se hur pandemin påverkat dem och deras planer, innan det var för 
sent. Detta för att jag skulle kunna fånga en ögonblicksbild av eventbranschen mitt 
under pandemin. Allt detta med förhoppningen att vi ska kunna lära oss något av vad 
vi har varit med om och ta med oss dessa kunskaper in i framtiden. Jag ville skapa 
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något som förhoppningsvis skulle kunna vara värdeskapande även efter att pandemin 
var över och verksamheten kunde återgå till det normala, att väva samman det 
engagemang jag har för evenemang tillsammans med mina studier. Utöver det 
hoppas jag att mina egna erfarenheter ska kunna bidra till uppsatsen.  

1.2 Bakgrund 

År 2019–2020 började individer att drabbas av COVID-19, vilket påverkade världen 
enormt (ILO, FAO, IFAD & WHO, 2020). Dödstalen ökade och länder, samhällen, 
organisationer och individer anpassade sig, på olika sätt, utefter de nya, och ständigt 
förändrade, förutsättningar för att minska spridningen (Nature, 2022). Inom de olika 
branscherna fanns både de som gynnades av pandemin (Ohlin, 2020) och de som 
drabbades hårt (Stadin, 2021). Bland de som drabbades mest i Sverige var hotell-, 
restaurang- och evenemangsbranschen (ibid.). Dessa branscher fick anpassa sina 
verksamheter, arbetssätt och oftast ställa in arrangemang (Thornéus & Toll, 2020). 
Majoriteten av all personal fick sägas upp och en tid av krishantering och stor 
osäkerhet inleddes (Arora & Sharma, 2020). 

Om du ser till organisationer med Svensk Näringsgrensindelning (SNI) 
82.300 ”Arrangörer av kongresser och mässor”, bestod eventbranschen i november 
2020 av 1 542 arbetsställen (SCB, 2020). Dess verksamhet i form av evenemang är 
oundvikligen projektbaserat med en starttid, en sluttid och ett mål (Eshel & Verhaar, 
2013, s. 45). Projekt kan se ut på olika sätt och i många fall kan ett slutdatum för ett 
projekt senareläggas. Inom spelbranschen är det snarare regel än undantag att 
releasen senareläggs, där en studie visade att 48% av 23 485 studerade spel på 
plattformen Steam med ett utannonserat datum för release blev försenade (Grewal, 
Lin, Doucet & Bezemer, 2022). Detsamma kan sägas för byggindustrin där osäkerhet 
ofta råder kring datum för leverans (KPMG, 2015). 

Eventbranschen har ett speciellt upplägg där möjligheten att senarelägga ett 
evenemang är nästintill icke existerande i och med evenemanget som 
produktupplägg, utan att få återköp och andra ekonomiska konsekvenser (ARN, 
2021). Detta gör att faktorer som kan påverka genomförandet av evenemanget blir 
desto viktigare att antingen lösa, förbereda sig för eller acceptera (Säterhed m. fl., 
2021, s. 60). I framtiden kommer det att komma fler pandemier varför att vara 
förberedd på dessa skulle innebära mindre kostnader jämfört med att agera först vid 
inträffandet (Intergovernmental Science-Policy Platform on Biodiversity and 
Ecosystem Services [IPBS], 2020). I och med hur unik COVID-19-pandemin var fanns 
inga tidigare erfarenheter eller material för evenemangsarrangörer i Sverige att nyttja. 
Därför vill jag dokumentera och dra lärdom av det som arrangörerna har lärt sig under 
pandemin. 

1.2.1 Tidslinje 
Att beskriva hela pandemin i Sverige under 2020–2021 är dels för omfattande, dels ej 
relevant för uppsatsens syfte. Däremot finns ett antal tidpunkter jag ser som direkt 
relevanta i och med hur de påverkat svenska evenemang och tas därför upp i arbetet 
(se 1.Bilaga 18). De visualiseras här på nästa sida: 
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Figur 1: De tidpunkter i pandemin som uppsatsen tar upp och arbetar med. 

1.3 Problembakgrund 

När jag under 2021 bestämde mig för att genomföra de intervjuer som utgör 
uppsatsens empiri fanns mycket lite publicerad forskning kring pandemins effekter på 
eventbranschen. I och med att vi aldrig hade sett en sådan situation förut (SOU:2022, 
vol. 1, kap. 2.2–2.3, s. 69–71) var det naturligt att kunskapen i ämnet var mycket låg och 
jag såg möjligheten att fylla ett forskningsgap att fylla. Under arbetets gång har fler 
och fler vetenskapliga artiklar blivit tillgängliga, vilket jag såklart varit mycket tacksam 
över. Dessa artiklar har utgjort ett viktigt underlag för analysen och varit något jag 
kan ställa min empiri i kontrast till. Samtidigt finns det en utmaning i detta – vad tillför 
min uppsats till forskningsfältet, mer specifikt? 

Min uppsats ämnar komplettera redan publicerad forskning med ett svenskt 
perspektiv på eventbranschen under pandemin. Utöver det tror jag att mina egna 
erfarenheter ska kunna bidra till uppsatsen, likt hur förtrogenhetskunskap beskrivs 
kunna skapa vetenskapligt värde. Förtrogenhetskunskap beskrivs av Wigblad och 
Jonsson (2008) som något en ej kan läsa sig till utan är baserad på erfarenheter och 
har sin grund i pragmatismen vilken har sina rötter i slutet av 1800-talet och hos 
Charles Sanders Peirce. Jag känner själv en stark koppling till begreppet 
förtrogenhetskunskap då en majoritet av min kunskapsbas kommer från arbetet och 
dess problemlösning, ej från den akademiska världen. Förhoppningen är att den 
kunskap som detta arbete genererar ska vara värdeskapande och underlätta arbetet 
med evenemang, både i nuvarande situation, då pandemins värsta delar är över (SOU 
2022:10, vol. 2, kap. 7.1, s. 221), och vid eventuella liknande utmaningar i framtiden. 

1.4 Syfte och frågeställning 

Uppsatsen har en induktiv ansats (se mer om i metoden) där syftet är att, med 
utgångspunkt i ett empiriskt material, analysera, förstå och dra lärdom av hur COVID-
19-pandemin har påverkat kulturevenemangsbranschen och eventarrangörer i Sverige. 
Med kulturevenemangsbranschen syftas på aktörer vilka arrangerar kulturevenemang 
som går av stapeln enskilda, eller endast ett fåtal, gånger varför de är 
projektbaserade, kortvariga och inte löpande verksamhet (Pargas, 2021). De premisser 
sådan eventverksamhet utgår ifrån, gör att det faller sig naturligt att jobba på det här 
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viset (Eshel & Verhaar, 2013, s. 45). Med anledning av det ämnar denna uppsats utgå 
ifrån dessa arbetssätt i sin undersökning av evenemangsbranschen i Sverige. 

Jag vet själv vilka konsekvenser COVID-19 fick för verksamheten inom mina 
företagsengagemang och hur vi valde att agera, men frågan är om den kunskapen 
och hur vi valde att agera är allmängiltigt? Jämförelser kommer att göras mellan olika 
organisationer och arrangörer, hur pandemin påverkade dem, hur de agerade och de 
anpassningar de har gjort. Jag har brutit ned syftet i två forskningsfrågor för att i 
slutet av arbetet se om jag med uppsatsen lyckas besvara dessa. Uppsatsen kommer 
genomgående att följa och vara uppdelad enligt dessa frågor. 

Den första frågan ämnar försöka förstå pandemins konsekvenser för svenska 
evenemang med dess arrangörer. Hur påverkades de av COVID-19 och vilka blev 
konsekvenserna? Går det att jämföra med andra kriser och kunde konsekvenserna på 
något sätt förutses? Den första frågan lyder därför: 

• Hur har kulturevenemang, som enskilda projekt och inte löpande verksamhet, 
inom den svenska evenemangsbranschen påverkats av pandemin?  

Nästa fråga jag vill besvara för att uppnå syftet är att se hur evenemangen och dess 
arrangörer agerade. Gjorde alla på samma sätt? Finns det några arrangörer som var 
bättre förberedda än andra? Eller evenemang som reagerade på ett sätt vilket gav 
goda resultat? Samt hur såg deras tankar om framtiden ut där mitt under pandemin? 
Andra frågan lyder därför: 

• Hur agerade evenemangen och dess arrangörer och hur såg deras 
framtidsplanering ut? 

Min förhoppning är att frågeställningarna ska vara formulerade så att de, som 
Björklund & Paulsson beskriver, utgör en utmaning och möjlighet att skapa ny 
akademisk kunskap, samtidigt som det är realistiskt till de förutsättningar som detta 
arbete råder under (Björklund & Paulsson, 2012, s. 40). I och med COVID-19-
pandemins unika situation, hur drabbad evenemangsbranschen blev och mina egna 
erfarenheter inom området hoppas jag att uppsatsen ska kunna bidra till den 
akademiska litteraturen. 

1.5 Inledningens struktur 

Vid författandet av uppsatsens inledning har jag haft som mål att följa en modell som 
ofta benämns som en dubbeltratt (Björklund & Paulsson, 2012, s. 37). Förutom 
Björklund och Paulsson tar Berglund (2009) upp det i skrift på hemsidan 
Uppsatshandledaren och argumenterar för dess nytta och funktion. Anledningarna till 
valet av modellen är flera. Den första är att rent dramaturgiskt fånga läsaren enligt 
vad jag själv anser är logiskt, att direkt ge läsaren en inblick i vad arbetet handlar om. 
Det är även på detta sätt som hela arbetet med uppsatsen har gått till. Det startade 
med ett brinnande intresse och egna erfarenheter inom evenemang som utmynnade i 
en vilja att, mitt under pandemin, undersöka hur allt såg ut och starta intervjuer för att 
sedan analysera resultatet och komma till en slutsats. I modellen introduceras först 
målsättningen och syftet med arbetet, för att sedan motivera varför detta är relevant, 
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beskriva bakgrunden och slutligen återknyta till syftet än en gång. Vi kommer att 
återkomma till detta i metodkapitlet. 

1.6 Disposition – uppsatsens struktur 

Utifrån uppsatsens induktiva ansats presenteras nedan uppsatsens disposition med 
förklaring kring varje del. 

Inledning 

Syftet med uppsatsens beskrivs, hur den kom till och vad den ämnar uppnå för att i 
slutet av arbetet kunna jämföra resultat med målbild och se ifall det lyckades uppnås. 

Metod 

På vilket sätt har arbetet genomförts och varför? Här ska arbetsprocessen beskrivas 
och anledningen till att jag valt att genomföra den på det här sättet, vilka alternativa 
metoder som fanns att tillgå och varför inte dessa valdes. Målet är att läsaren, med 
hjälp av metodkapitlet, själv ska kunna genomföra motsvarande arbete. 

Empiri 

Här presenteras den insamlade datan på ett överskådligt sätt. 

Teoretiskt ramverk och tidigare forskning 

Utifrån det valda syftet utforskas det vetenskapliga fältet. Tanken är att presentera de 
verktyg som sedan används i analysen.  

Analys 

Empirin analyseras med hjälp av det teoretiska ramverket. 

Diskussion 

Uppsatsens syfte och frågor diskuteras kring hur de kan besvaras. Dels med 
utgångspunkt ifrån analysen, dels med mina egna tankar. 

Slutsatser och vidare forskning 

Med analysen och diskussionen som underlag presenteras här vilka slutsatser som har 
nåtts för respektive forskningsfråga. Utöver det ser vi över eventuella brister med 
denna uppsats och potentiell vidare forskning inom området. 

Referenser 

Lista över de källor som använts i uppsatsen. 

Bilagor 

Här återfinns material som skapats och använts under arbetsprocessen, men som inte 
har plats i övriga kapitel. Allt material bifogas ej; exempelvis kommer inte fullständig 
transkribering av intervjuerna att återfinnas, bara sammanfattningar.  
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2  Metod 
Det här kapitlet har som mål att ge en bild av hur examensarbetet har genomförts, 
vilka metoder som nyttjats och varför; detta för att kunna ge möjligheten till läsaren 
att själv genomföra motsvarande arbete. Kapitlet beskriver också under vilka 
förutsättningar arbetet har genomförts, varför replikerbarhet är mer eller mindre svårt 
att uppnå. Kapitlet inleds med en beskrivning av det valda upplägget och hur 
uppsatsen stegvis tagits fram, för att sedan gå in mer på detalj kring de olika 
momenten.    

2.1 Uppsatsens upplägg och genomförande 

Själva arbetet med uppsatsen var tänkt att starta först under våren 2022; men, i och 
med mitt intresse kring pandemin, har både den och förarbetet i verkligheten pågått 
längre än så. Den 7 september 2021 gjorde regeringen ett uttalande 
(Kulturdepartementet & Socialdepartementet, 2021). vilket ledde till att jag ansåg det 
lämpligt att börja omgående. Anledningen till detta var att jag ville fånga omvärlden i 
dess nuläge innan förutsättningarna hade förändrats drastiskt. Att använda intervjuer 
som metod för datainsamling var ett givet val, både eftersom det är den vanligaste 
metoden vid kvalitativa analyser (Blomkvist & Hallin, 2014) och att det är min 
personliga preferens. Den första intervjun genomfördes den 23 september 2021 och 
det större arbetet med insamling av empiri under september–november 2021. På så 
sätt fick insamlingen av empirin styra arbetet och dess riktning, snarare än ett 
färdigutvecklat syfte och frågeställningar. 

I arbetet med vetenskapliga uppsatser behöver beslut tas gällande vilka metoder som 
ska nyttjas och vilka som ska förkastas. Wolcott (1994) menar att alla metoder inom 
kvalitativ analys innehåller olika mycket tyngd inom "describing", "interpreting" och 
"analysing" där det inte går att inneha lika stor tyngd inom alla samtidigt. Det finns 
otroligt många varianter av kvalitativa analyser men de har i slutändan samma mål: att 
göra en kvalitativ analys. Med detta i bakhuvudet skulle det inte vara omöjligt att 
nyttja delar av olika metoder, givet att de inte går emot varandra. I och med mina val 
kring förarbetet fick uppsatsen och dess metod en inriktning där förarbetet och dess 
förutsättningar skulle påverka samtliga delar av arbetet. Intresset och det 
övergripande syftet fanns klarlagt från början men var inte utvecklat, detta skedde i 
stället genom empirin och dess resultat. Med hjälp av Björklund & Paulssons (2012) 
dubbeltrattmodell kan uppsatsens upplägg och genomförande visualiseras på nästa 
sida. 
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Figur 2: Uppsatsens genomförande och upplägg visualiserat med ”dubbeltratten”. 

Arbetet har genomförts i linje med den kvalitativa analysmetoden grundad teori, på 
engelska grounded theory, som myntades av Glaser och Strauss år 1965 i boken 
Awareness of Dying, för att sedan beskrivas i detalj år 1967. I dagsläget finns det 
många olika varianter av grundad teori där den som formulerades 1965 respektive 
1967 av Glaser och Strauss benämns som classic grounded theory. Senare formulerade 
Strauss och Corbin (1990) en annan variant, vilken Glaser (1992) senare riktade hård 
kritik mot. Därefter formulerade Charmaz (2000) konstruktivistisk grundad teori, 
vilken ytterligare skiljde sig från tidigare formuleringar. Även om de skiljer sig åt 
inkluderar samtliga av dessa metoder begreppen kodning, iterativ process och 
induktiv ansats. Kortfattat är stegen i grundad teori som följer: 

1. Samla in data 
2. Jämför koncept med koncept och skapa kategorier 
3. Tillskriv kategorierna egenskaper 
4. Jämför kategorierna med varandra och hitta relationer 
5. Hitta den enskilda kategorin och teoretiska tolkningen. 

För mig har den här metoden fallit sig naturlig då den på många sätt är i linje med hur 
jag som entreprenör arbetar i min verksamhet, exempelvis enligt en induktiv ansats. I 
min företagsverksamhet, samt i den här uppsatsen, baseras arbetet på både nya och 
tidigare erfarenheter och iakttagelser av verkligheten, med vilka en konstant 
jämförelse genomförs. I uppsatsen har detta skett genom intervjuer, omvärldsanalys 
och en kontinuerlig jämförelse. För varje nya data som samlats in har den jämförts 
med tidigare insamlade data för att identifiera mönster, fortsätta utvecklingen av 
analysen och den teoretiska tolkningen. Allt detta i en cyklisk iterativ process där 
målet inte varit att välja en mindre grupp som genom sina svar skulle representera en 
större, utan genom att repetera insamlingen tills en tolererbar mättnadsgrad i 
formuleringen av den teoretiska tolkningen har uppnåtts och nya respondenters svar 
inte leder till några större avvikelser eller överraskningar. Då har den delen av arbetet 
nått en grundad teori och bedömts vara färdigt. 
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I grundad teori är målet att formulera något som kallas den teoretiska förklaringen 
eller den teoretiska tolkningen. Doktor Gerben Moerman (2016) förklarar att sådana 
förklaringar pendlar mellan olika dimensioner, eller axlar. Dessa egenskaper heter på 
engelska ”substantive theory” och ”formal theory” samt ”macro theory” och ”micro 
theory” och visualiseras nedan. Moerman berättar att inom grundad teori så börjar 
oftast den teoretiska förklaringen som att den ligger främst inom fälten ”substantive” 
och ”micro” (se visualisering) men att målet är att de ska gå mer åt ”formal” för att 
vara applicerbara på fler områden (pilen vid punkten). Samtidigt berättar Moerman 
att det inte är av samma vikt att den ska gå från ”micro” till ”macro”. 

 

Figur 3: Graf som visar formuleringen av teorier inom grundad teori 

2.2 Implementering av grundad teori 

Hur grundad teori har implementerades i uppsatsen återges i följande figur samt 
beskrivs därefter i detalj. 

 

Figur 4: Visualisering av arbetet med uppsatsen med tidsaspekten 
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2.2.1 Intresse föds 
Intresset för uppsatsens ämnesområde kom sakta fram genom pandemin. ”Never let a 
good crisis go to waste” som Winston Churchill ska ha sagt i mitten på 1940-talet 
(FocusCFO, 2020). Mitt främsta mål var att arbetet, som är en del av min utbildning i 
Industriell Ekonomi, skulle skapa värde för NärCon, men även andra evenemang, 
genom att lära sig av pandemin, dess konsekvenser och de erfarenheter som erhölls. 
Omvärlden bevakades samtidigt som diskussioner fördes med mina kollegor för att 
analysera omständigheterna, hur verksamheten i mina företag påverkades och hur 
den skulle kunna återgå till det normala. Den här processen kan beskrivas som 
autoetnografiskt, genom mitt intresse för att lära sig av situationen och med målet att 
komma tillbaka (Hayano, 1979). 

Autoetnografisk metod beskriver hur vetenskapligt befäst kunskap kan byggas och 
bestå av egna erfarenheter (Hayano, 1979), vilket utanför intervjuerna i uppsatsen, 
stämmer överens med hur datainsamling har skett utifrån mina verksamheter, även 
om majoriteten av arbetet inte baseras på dessa. I datainsamlingen från mina egna 
verksamheter har jag i den mån det är möjligt försökt ha ett öppet sinne och inte 
påverkas av egna förutfattade meningar. Denna metod liknar aktionsforskning vilken 
har som mål att utgå från egen verksamhet, bygga sin kunskapsbas om denna och dra 
lärdomar (Avison, Lau, Myers & Nielsen, 1999). 

2.2.2 Intervjuer och omvärldsanalys genomförs 
Planen var att arbetet med uppsatsen skulle starta på heltid från och med vårterminen 
2022. Men den 7 september 2021 gick regeringen ut och meddelade att evenemang i 
form av större folksamlingar åter skulle tillåtas i Sverige. I och med detta uppstod en 
känsla av brådska, jag ville fånga bilden av hur evenemang och arrangörerna hade 
påverkats och hur de resonerade innan allt för lång tid passerat. I och med detta 
påbörjades datainsamlingen och övrigt arbete i rask takt. Kvalitativa intervjuer valdes 
som metod då jag ansåg att en kvantitativ studie i form av exempelvis enkäter inte 
skulle kunna ge djupet jag eftersträvade och besvara frågeställningarna på ett 
tillfredsställande vis. 

Steg ett var att skapa det grundläggande underlaget för att kunna genomföra 
intervjuerna, vilket gjordes med bas i mina egna erfarenheter som arrangör. Frågorna 
formades utifrån det övergripande syftet; att ta reda på hur eventarrangörer hade 
påverkats av pandemin, hur de valt att agera och deras planer för framtiden. 
Intervjuerna hade en induktiv ansats med öppna, förutsättningslösa frågor och målet 
att låta respondenterna själva berätta. Detta förfarandesätt återkommer i flera 
kvalitativa undersökningar då det möjliggör mer djup i samtalet (Blomkvist & Hallin, 
2014). Därefter påbörjades arbetet med att hitta respondenter. I mina egna nätverk 
postades förfrågningar om respondenter och utöver det kontaktades många större 
evenemang direkt. 

Efter detta genomfördes två intervjuer som test; dels för att se eventuella svårigheter 
med att genomföra dem på distans (på grund av pandemin genomfördes nästintill 
samtliga intervjuer per videosamtal), men framför allt för att se hur de frågorna i sig 
fungerade. Den viktiga tryggheten i samtalet för respondenten/erna skulle kunna vara 
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svårare att etablera över videosamtal, jämfört med ett fysiskt möte (Blomkvist & 
Hallin, 2014), men störst fokus låg på att jämföra och analysera hur frågorna fungera 
för att kunna påbörja identifikationen av eventuella koncept och mönster. Baserat på 
de erfarenheter som byggdes under den här processen, anpassade jag frågorna och 
intervjutekniken något för nästkommande intervju. 

Efter att ytterligare intervjuer genomförts jämfördes även dessa med tidigare gjorda, 
för att återigen se koncept, kategorier, relationer samt utstickande faktorer som 
skiljde sig gentemot tidigare upptäckter. Detta förfaringssätt, som går ut på att se 
mönster och utifrån dessa vidareutveckla arbetet, återfinns i flertalet metoder, 
exempelvis analytisk induktion (Katz, 2001). Mitt tillvägagångssätt kring utstickare 
liknar mest grundad teori. På så sätt anpassas intervjuerna stegvis, syftet 
vidareutvecklas och sökord identifieras utifrån funna koncept, för att på ett bättre och 
mer effektivt sätt få svar på forskningsfrågorna. Processen fortsatte tills jag nådde 
vad jag bedömde som rimlig mättnadsgrad. 

Intervjuerna spelades in för att kunna transkriberas och analyseras djupare i efterhand. 
Jag såg möjligheten att i efterhand kunna ta del av intervjuerna i sin helhet som 
mycket fördelaktig. Inspelningarnas eventuella negativa inflytande på 
intervjupersonerna ansåg jag lägre än värdet de skapade; dessutom fanns andra, 
större påverkansfaktorer så som att just jag genomförde intervjuerna, respondenter 
valdes utifrån mina nätverk och intervjuerna genomfördes på distans. Jämfört med 
dessa faktorer sågs valet av att spela in inneha relativt låg påverkansgrad. 

2.2.3 Empirin ses över för att hitta ytterligare mönster 
Under 2022 transkriberades samtliga intervjuer och sammanfattningar skrevs utifrån 
dessa och tidigare anteckningar. Detta skedde med hjälp av Microsoft Office 
transkiberingsverktyg vilket skapade ett första utkast, därefter bearbetades materialet 
mening för mening genom att lyssna multipla gånger på intervjuerna. 
Transkriberingarna genomgick en kvalitativ analys, dels utifrån mina egna erfarenheter 
som evenemangsarrangör, gällande vad som var relevant för frågorna och ej, dels i 
relation till andra respondenters svar och mönster som kunde ses längs vägen. Utifrån 
dessa analyser författades de sammanfattningar som återfinns i bilagorna. Den här 
processen är inte typisk för grundad teori, utan liknar i stället summeringssteget i 
Ritchie och Spencers ”framework analysis”, utvecklat år 1994 (Moerman, 2016). 

Att jag genomförde transkriberingarna och djupare analys först under 2022, i stället 
för i samband med intervjutillfällena, berodde på hur jag hade möjlighet att fördela 
min arbetstid. I och med den brådskande faktor som dök upp under hösten 2021 
startades arbetet med uppsatsen och intervjuerna tidigare än beräknat. Därför hade 
en tid passerat när transkriberingen skulle genomföras och för att förhindra felaktiga 
minnesbilder av vad som hade sagts och vad tidiga anteckningar innebar valde jag att 
gå igenom samtliga intervjuer ytterligare en gång. 

2.2.4 Insamling av teoretiskt material och analys av empiri 
Med hjälp av sammanfattningarna samt de koncept, kategorier och mönster som 
identifierats i empirin kunde jag ta fram sökord. Utifrån dessa sökte jag fram relevant 
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litteratur för att se vad som tidigare har sagts gällande det respondenterna tagit upp i 
intervjuerna. Det teoretiska ramverket jämfördes sedan med de mönstren och resultat 
som empirin visat för att se om respondenternas svar och upplevelser låg i linje med 
det som vetenskapen kunnat förutse eller förklara. Allt skulle följa forskningsfrågornas 
struktur, även i analysen där den relevanta teori som hade hittats inom respektive 
fråga ställdes mot empirin inom motsvarande område. Oavsett om empirin följde eller 
skiljde sig mot det teoretiska ramverket så lyftes detta upp. 

2.2.5 Diskussion och slutsatser 
De analyser som har genomförts sammanfattas och ställs slutligen mot 
frågeställningarna. Syftet är att besvara frågeställningarna på bästa möjliga sätt och 
kunna ge konkreta svar. Om analysen av empirin med det teoretiska ramverket inte 
har kunnat bidra till något substantiellt för att besvara frågeställningarna så tas även 
detta upp. Målet är att kunna redovisa ett resultat med hela arbetet. 

2.3 Förutsättningar och begränsningar 

Jag valde de metoder som bedömdes mest lämpliga utifrån de begränsningar som 
styrde uppsatsarbetet. I kombination med den unika situation jag (Anlér & NärCon, 
2020) och samhället (SVT Nyheter, 2020) upplevde under den givna perioden, gör 
detta möjligheterna att återupprepa arbetet enligt exakt samma steg i princip 
obefintliga. Exempelvis valde jag att genomföra semi-strukturerade intervjuer (1.Bilaga 
1). Vid ett eventuellt försök att i framtiden genomföra motsvarande arbete, med 
samma mål och frågeställningar, bör nya beslut tas kring lämpliga metoder. Likt hur 
jag valde metoder utifrån rådande förutsättningar under COVID-19-pandemin bör 
även detta göras enligt aktuell situation. Min avsikt var att göra de val som medförde 
största möjliga värde, givet tillgängliga resurser, förutsättningar och begränsningar. 
Vilka dessa var presenteras här för att senare analyseras. 

2.3.1 Tidsbegränsning 
Uppsatsen är ett examensarbete vid civilingenjörsutbildningen Industriell Ekonomi på 
Linköpings universitet. Arbetet är del av en kurs på 30 högskolepoäng, vilket i teorin 
motsvarar 20 veckor heltidsstudier, det vill säga 20 arbetsveckor á 40 timmar (800 
arbetstimmar). En uppsats av detta slag måste kunna åstadkomma ett tillräckligt djup, 
varför området inte får vara för brett givet antalet tillgängliga timmar. Även metodval 
påverkas av tillgänglig arbetstid, exempelvis dessa: 

 

Valet av insamlingsmetoder 

Den data som ska samlas in för uppsatsen kan inhämtas genom kvalitativa eller 
kvantitativa metoder, alternativt en kombination av dessa. Vilken eller vilka av dessa 
typer som ska nyttjas, hur de ska utformas samt antalet olika insamlingar som ska 
genomföras påverkas direkt av tillgänglig tid. 
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Respondenter 

Även om ett vetenskapligt arbete oftast gynnas av fler respondenter, givet rätt 
personer valts ut, kan inte för mycket resurser läggas på detta. I stället ska tillräckligt 
många väljas utifrån tillgängliga resurser. Enligt metoden som nyttjades behöver en 
besluta när ytterligare respondenter inte längre skulle generera något större värde, 
valet av punkten påverkades utöver det vetenskapliga värdet av den praktiska faktorn 
tidsbegränsning. 

Bearbetning av material 

På vilket sätt och till vilken grad ska det insamlade materialet bearbetas? Ska 
exempelvis en genomförd intervju transkriberas? Här tillskrevs transkriberingen så 
pass högt värde att den genomfördes trots den tidsomfattning det innebar. 

Analysmetod 

Hur ska materialet analyseras? Hur ska det teoretiska ramverket appliceras på 
insamlad empiri och enligt vilken detaljgrad? 

Författande av uppsatsen 

Slutligen ska uppsatsen författas enligt de krav som sätts för ett vetenskapligt arbete. 
Även här finns grader av genomförande och ambitionsnivå vilka kräver olika mycket 
tidsåtgång. 

2.3.2 COVID-19 
Förarbetet och insamling av empirin genomfördes mitt under pandemin, vilket 
medförde ett flertal svårigheter. Den första var att det var problematiskt att träffas 
fysiskt vilket direkt påverkade tillgängliga datainsamlingsmetoder. Den andra var att 
läget kunde uppfattas som osäkert med en otrygg framtid vilket påverkade 
respondenters förmåga till svar samt vilja att ställa upp. Den tredje var att många 
potentiella respondenter inte var aktiva i sin verksamhet varför de var svåra att få tag 
i. Slutligen, i och med att jag ville fånga en ögonblicksbild, behövde datainsamling ske 
innan det var för sent. 

2.3.3 Min situation 
I och med att mina egna bolag krävde fokus i varierande omfattning, beroende på 
tidpunkt och samhällets situation, kunde arbetet med uppsatsen aldrig ske på heltid. 
Utöver detta är uppsatsen som tidigare beskrivits genomförd med en induktiv ansats 
enligt ett autoetnografiskt genomförande som i mångt och mycket följde metoderna 
inom grundad teori där en stor del beror på mina egna erfarenheter kring evenemang. 
Dessa erfarenheter ger mig en inblick i och större förståelse för hur branschen kring 
evenemang har påverkats av pandemin, men kan ha medfört att jag fått svårare att 
agera och resonera helt objektivt. Slutligen har valet av respondenter påverkats direkt 
av det nätverk jag har i min yrkesroll. Andra författare skulle inte nå samma urval av 
arrangörer och evenemang. 
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2.4 Insamling av empiri 

2.4.1 Intervjuteknik och frågor 
Utifrån respondenternas olikheter, exempelvis beroende på hur lätt de hade att svara 
på frågorna, utformades de semistrukturerade intervjuerna på ett sätt som bedömdes 
passa respektive respondent bäst. Exempelvis kunde frågorna emellanåt ställas ett 
flertal gånger, på olika sätt, jämfördes med andra scenarion och förklarades för att nå 
fram. Eftersom det inte var möjligt att formulera exakta frågor som var relevanta för 
alla ställdes inte exakt samma frågor till alla respondenter. Faran med det var att jag 
som intervjuare riskerade att påverka intervjun negativt och att mina frågor på något 
sätt skulle kunna vara ledande. Genom hela datainsamlingen och utvecklingen av 
intervjuerna var detta för mig en återkommande tanke med förhoppningen om att jag 
skulle kunna minimera påverkansgraden. På samma sätt hade jag med mig i arbetet 
tanken om hur resultatet kunde påverkas av min arbets- och/eller vänskapsrelation till 
respondenten.  

Inför de två första intervjuerna fick respondenterna följande beskrivning av intervjuns 
syfte delat till sig: 

Eventstrategi: Hur har COVID-19 påverkat och påverkar 
eventverksamheten. Vilka faktorer spelar in när en ska besluta 
angående om en ska köra event eller ej, hur ser situationen ut idag, 
var har en gjort hittills och hur planerar en verksamheten framöver. 

Därefter genomfördes dessa intervjuer med ett öppet diskussionsklimat, eller oskrivet 
blad som vissa beskriver det, där huvudtanken var att respondenten själv fick berätta 
om alla sina tankar kring ovanstående beskrivning och de frågor som den inbegriper. 
Vid jämförelsen mellan dessa två intervjuer kunde sedan kategorier identifieras vilka 
återges i Empiri-kapitlet, varpå den semistrukturerade intervjun kunde utvecklas med 
relevanta frågor att ställa till efterföljande respondenter. Dessa exakta frågor, så som 
de var formulerade i slutfasen av intervjuerna, återfinns i 1.Bilaga 1. Tanken med 
utformningen av frågorna var inte att få specifika svar, utan fanns där som stöd i och 
med den stora skillnaden mellan olika evenemang och dess arrangörer. 

De exakta frågorna tilldelades inte respondenterna i förväg, utan ställdes under 
intervjun, vilket berodde på att frågorna utvecklades i och med metoden grundad 
teori där vissa förespråkar en mer öppen strategi (Bryman, 2018, s. 461). Nackdelen 
med detta är att respondenterna inte kan förbereda sig inför frågorna, vilket kan 
medföra att information utelämnas. Detta ställdes mot fördelen med att oförberedda 
respondenter svarar mer spontant på frågorna och att information som annars skulle 
ha utelämnats kan fångas upp (Blomkvist & Hallin, 2014). Efter att ha läst ett flertal 
olika artiklar, bland annat på Forbes (Spark, 2017), beslutade jag mig för att 
spontaniteten kom med fler fördelar kontra de som uppstod genom eventuella 
förberedelser hos respondenten. Däremot fick samtliga respondenter innan intervjun 
ovanstående beskrivning kring vad intervjun skulle inbegripa, utöver den information 
de fått till sig via sociala medier och/eller e-post när de kontaktades inför, för att 
kunna vara trygga i samtalets tema. 
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2.4.2 Urval 
Uppsatsen tog hjälp av 14 respondenter. Vid starten av arbetet fanns en tanke om att 
genomföra mellan 10–20 intervjuer för att ha som bas i den kvalitativa 
undersökningen. Detta för att ge en bredd på olika typer av evenemang och 
respondenter men även för att rymmas inom den tidsram som det här arbetet präglas 
av. Det exakta antalet skulle avgöras utifrån tillgången på respondenter. Men vid 
utvecklingen av metoden och arbetet enligt grundad teorimodellen landade i stället 
valet på att antalet respondenter skulle bero på resultatet av datainsamlingen och den 
tillhörande analysen, där även begränsningar som tidsaspekten skulle tas i beaktning. 
Detta med målet om att nå punkten av datamättnad där fler respondenter inte skulle 
leda till några större avvikelser. 

Uppsatser av kvalitativt forskningsarbete kan många gånger vara otydliga med hur 
respondenter har valts ut (Bryman, 2018, s. 485). Det här är något jag försöker 
undvika genom att ge en fullständig redogörelse för hur jag gått till väga. Jag 
kommunicerade via flertalet plattformar för att nå potentiella respondenter. Främst 
genom mitt nätverk inom den svenska eventbranschen, där jag i form av text och 
grafik efterfrågade respondenter via mina olika konton på sociala medier, varpå 
posterna även delades av andra. Utöver det skickade jag e-post och kontaktade 14 
större svenska kulturevenemang. Urvalet för denna direktkontakt skedde med hjälp av 
en artikel i Metro Mode (2020). Följande lista redogör för samtliga insamlingsmetoder: 

• Facebook-post genom mitt personliga konto (Anlér, 2021a) 
• Facebook-post i grupp för lokala kulturutövare (Anlér, 2021b) 
• Instagram-post på mitt personliga konto (Anlér, 2021c) 
• E-post skickades 2021-10-02 till: 

o Sweden Rock Festival 
o Lollapalooza Stockholm 2022! 
o Storsjöyran 
o Malmöfestivalen 
o Way Out West 
o Jamboree 
o Brännbollsyran 
o Vi som älskar 90-talet 
o Visfestivalen 
o Bayside Festival 
o Big Slap Festival 
o Uppsala Reggae Festival 
o Peace & Love 
o Kistamässan 

Utifrån dessa metoder fick jag respons från ett antal intresserade, vilket gav mig en 
grund för urval. I urvalet togs ingen hänsyn till faktorer som exempelvis 
respondentens kön, etnicitet, klass, födelseort eller bosättning. Målet var inte att göra 
ett urval som skulle representera samtliga eventarrangörer i Sverige, utan att intervjua 
respondenter stegvis tills jag i intervjuarbetet nått en tolererbar mättnadsgrad. Av 
bokade intervjuer valde 4 personer att ställa in. 
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Figur 5: Använd på Facebook/Instagram för att hitta potentiella respondenter. 

När ett urval av respondenter görs så kommer de besitta olika typer av egenskaper, 
på engelska kallat ”sample characteristics”. Trots att målet inte varit att hitta ett 
representativt snitt av den totala mängden är det viktigt att ha med sig olika typer av 
egenskaper för att efteråt kunna se över urvalet. Därför följer exempel på några 
egenskaper. 

Roll Bostadsort Län Födelseår Juridiskt kön 

Tabell 1: Egenskaper hos intervjurespondenter 

Givetvis finns andra egenskaper och faktorer som exempelvis etnicitet, klass, 
sexualitet, födelseort vilka också skulle kunna ha påverkat resultatet. Dessa bedömdes 
inte vara av tillräcklig vikt för att undersökas i det här arbetet. Utöver ovanstående har 
respondenterna de direkta kopplingar till de olika organisationerna och evenemangen 
som de företräder. Dessa kopplingar leder till egenskaper som kan tas hänsyn till i 
analysen. Här följer två exempel: 

Organisationsform Typ av evenemang 

Tabell 2: Egenskaper hos evenemang och dess organisation 

2.4.3 Längd på intervju 
I arbetet med intervjuerna fanns ingen exakt längd som skulle uppnås eller riktlinje för 
när intervjun skulle avslutas. I stället låg fokus på att gå igenom samtliga 
frågeställningar och diskussionspunkter. När en frågeställning lyfts och diskuterats 
avgjorde jag när ingen mer relevant information gick att få ifrån den punkten och 
valde att gå vidare enligt agenda. Beroende på respondentens svar, samtalshastighet 
samt vilket material som fanns att tillgå anpassades därför respektive intervju till 
lämplig längd. Detta ledde till att det genomfördes intervjuer på 20 respektive 70 
minuter, med en median på cirka 50 minuter och ett genomsnitt på drygt 46 min. 
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2.4.4 Omvärldsanalys 
Utöver de semistrukturerade intervjuerna gjorde jag under pandemin en mindre 
omvärldsanalys. Delvis på grund av arbetet med uppsatsen, men också som en 
naturlig del av mitt företag inom evenemang med målet att kunna komma tillbaka 
med verksamheten snarast möjligt. Nyhetsmedier som DN, Corren och Aftonbladet 
bevakades, artiklar lästes och skärmdumpar togs. Folkhälsomyndigheten och 
regeringens pressmeddelanden och konferenser följdes i syfte att höra om åtgärder 
vilka skulle påverka evenemangen i Sverige. Utöver detta följdes även flertalet 
evenemang i sociala medier för att se hur de agerade och vilken respons de fick från 
sina respektive målgrupper. 

2.5 Behandling och analys av empiri 

2.5.1 Transkribering och sammanfattning 
För att kunna arbeta med intervjumaterialet behövdes en metod. Intervjuerna 
spelades in och korta anteckningar togs, där tanken med noteringar var att de inte 
skulle ta bort fokus från intervjun. Sedan valde jag att göra en transkribering av 
samtliga. Nivån av transkribering valdes till att vara mellan bastranskribering och 
exakt transkribering (Mettovaara, 2019). Anledningen till detta val var att jag inte 
ansåg att det fanns ett behov för den detaljnivå som exakt transkribering innebär, 
men samtidigt nyttjades Microsoft Word som stöd vid det första steget i 
transkriberingen (Microsoft Support, 2020) varpå utfyllnadsord inte undveks att 
transkriberas. Verktyget kunde transkribera meningarna till cirka 80% korrekthet 
varpå jag vid genomlyssning korrigerade texten för att överensstämma med vad 
respondenterna sa ordagrant, men känslouttryck utelämnades. Detta tog mellan 4–8 
gånger intervjutiden beroende på faktorer som samtalshastighet och ljudkvalitet. Efter 
genomförd transkribering skrev jag ner egna sammanfattningar av intervjuns resultat. 
Detta är resultatet av 11 timmars intervjuer och en transkribering på 110 000 ord som 
genomförts med 14 respondenter tillsammans med en omvärldsanalys och 
aktionsforskning. Mer utförliga sammanfattningar av respektive intervju går att finna i 
bilagorna.  

2.5.2 Respondentvalidering 
Målet med en respondentvalidering är att säkerställa att de resultat som har uppnåtts 
är riktiga genom att förmedla dem till deltagarna för bekräftelse och därigenom 
validering (Bryman, 2018, s. 466). Efter en genomförd transkribering har en som 
intervjuare och insamlare av empiri ett antal val att göra. Däribland dessa återfinns: 

• Ska respondenten få tillgång till materialet? 
• Ska respondenten få ändra och korrigera i det insamlade materialet? 
• Vilka rättigheter ska respondenten tillfrågas om gällande materialet? 

Här föll valet på att kontakta samtliga respondenter för att skriftligen säkerställa att: 

• Det var ok att intervjumaterialet användes till uppsatsen 
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• Det var ok för respondenten att uppsatsen lyfte dennes namn och organisation 
och inte anonymiserades 

Även om respondenterna hade tillfrågats redan vid intervjun om det var ok att lyfta 
deras namn och organisation så tillfrågades de igen via epost. Detta för att få det 
skriftligt godkänt. Transkriberingen delades även med de respondenter som önskade 
detta. Min tanke var att de själva skulle få möjlighet att granska transkriberingen för 
att rätta eventuella felaktigheter. Slutligen meddelades samtliga respondenter att 
innan direkta ordagranna citat av dem skulle återges i uppsatsen så skulle dessa delas 
med respondenten för ytterligare godkännande. 

2.5.3 Analysmetod 
Examensarbetet bedrevs genom genomförandet av omvärldsanalysen och främst de 
kvalitativa intervjuerna med ett flertal arrangörer, organisationer och evenemang. 
Finns många olika typer av analysmodeller inom kvalitativ forskning utöver grundad 
teori, exempelvis innehållsanalys (content analysis), narrativ analys (narrative 
analysis), diskursanalys (discource analysis), ramanalys (framework analysis) 
(Dudovskiy, 2022). När empirin skulle analyseras så sökte jag efter praktiska 
tillvägagångssätt utöver de mål och teorier som beskrevs, för att ha verktyg i 
processen att identifiera koncepten, kategorierna och relationerna. Allt för att kunna 
visualisera den kvalitativa datan och uppnå en överskådlighet. Valet föll därför på en 
matris-analys, detta på grund av att det för mig är bekvämt att arbeta med Microsoft 
Excel och Google Sheets då det är verktyg jag använder dagligen i mitt arbete. 
Strauss och Corbin (1990) föreslår användningen av diagram för att förklara och 
illustrera mönster, men Wilson Scott och Howell (2008) föreslår i stället användningen 
av matriser vilket upplevdes av mig som ett mer naturligt tillvägagångssätt. Detta 
förfarande kan liknas vid hur analysen går till i metoderna matrisanalys (matrix 
analysis) och ramanalys som bägge nyttjar matriser. 

Sen för att kunna analysera de koncept, kategorier och relationer som identifierats 
behövde vetenskaplig litteratur sökas fram för att se vad de etablerade forskningen 
hade att säga om dessa mönster. Detta för att se hur respondenternas svar skiljde sig 
mot vad den vetenskapliga litteraturen hade att säga. Ligger svaren i linje med vad 
som tidigare skrivits och därefter var förväntat? Eller skiljde sig dessa mot dem och 
snarare var utstickare? Utöver detta tas mina egna organisations ageranden upp och 
jämföras med övriga projekts ageranden. Men detta är snarare ett komplement än 
huvuddelen av examensarbetet. 

2.6 Replikerbarhet 

Målet med en vetenskaplig uppsats är att den ska vara replikerbar för att kunna styrka 
dess tillförlitlighet, att genom att läsa uppsatsen och framför allt detta metodkapitel 
kunna sätta sig in i författarens beslut, prioriteringar och tillvägagångssätt; men Alan 
Bryman (2018, s. 484) tar upp att det finns stora svårigheter med att replikera en 
undersökning. Björklund och Paulsson (2018) håller med när de jämför kvalitativa och 
kvantitativa uppsatser genom att beskriva det djup en fallstudie kan generera men på 
samma gång inte är generaliserbar. Den här uppsatsen är inte ett undantag, särskilt 



 18/97 

inte med tanke på de speciella omständigheter som präglat dess tillkomst. Dessutom 
är den, med sin autoetnografiska metod och mina förutsättningar som författare, ännu 
svårare att replikera. Men frågan är om detta gör den mindre vetenskaplig?  

Diskussionen kring vad som får anses vetenskapligt och inte har pågått länge. 
Elizabeth Anderson (2020) beskriver svårigheterna som den induktiva ansatsen 
medför, och vad som får anses objektivt och subjektivt. Idealet för forskning är att 
vara totalt objektiv (Peshkin, 1988) men jag anser att mitt arbete inte kan baseras på 
ovanstående förutsättningar. Frågan är om någon forskare kan det i och med deras 
personliga erfarenheter, kulturen de fostrats genom, klass, religion, könsidentitet och 
sexualitet; listan på möjliga faktorer kan göras lång (Anderson, 2020). Alan Peshkin 
(1988) menar att det är viktigt för forskare att se över sin subjektivitet och ta hänsyn 
till den i sin forskning. 

2.7 Framsökning av teoretiskt material 

Sökandet efter material till struktur, metod och uppbyggnad av det teoretiska 
ramverket skedde genom olika processer. Teoretiskt material delgavs och 
rekommenderades studenter på Projekt, Innovation & Entreprenörskap vid Linköpings 
universitet i deras examensarbete. Under arbetet rådde min handledare mig att kika på 
olika artiklar som kunde vara relevanta och databaser att nyttja. Större delen av det 
teoretiska materialet, och det som främst använts till det teoretiska ramverket, sökte jag 
själv fram under två olika faser. 

Den första fasen ägde rum kort inför och under intervjuerna hösten 2021, för att 
säkerställa att de genomfördes på rätt sätt och se till annan litteratur inom området. 
Sökorden som valdes till första fasen baserades på det övergripande syftet, mina 
egna erfarenheter som arrangör samt de frågor jag själv hade kring hur ett 
vetenskapligt arbete av denna typ skulle genomföras. Den andra fasen, i sin sida, löpte 
parallellt med intervjuarbetet 2022. Under arbetet med intervjuerna 2021 började jag 
finna koncepten och de intressanta relationerna mellan arrangörerna (vilka också var 
starten på arbetet med sökord) varför arbetet med syftet fortsatte. Under 2022, i och 
med att intervjuerna transkriberades och sammanfattningarna författades, slutfördes 
arbetet med syftet utifrån funna mönster. Dessa mönster och därmed även sökord var 
alltså grunden till syftet. 

 

Figur 6: Hur sökorden identifierades utifrån empirin och syftet färdigställdes 
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Följande är sökorden för respektive fas. De användes i olika kombinationer med eller 
utan varandra, på både svenska och engelska, för att hitta relevanta artiklar. Mestadels 
nyttjades sökorden på engelska då detta gav flest träffar och därmed bäst resultat. 

Sökord: Fas 1 

• Grounded Theory / Grundad teori 
• Inductive Approach 
• Qualitativ Interview 
• Autoethnography 

Sökord: Fas 2 

Vilka ledde till forskningsfråga 1: Hur har kulturevenemang, som enskilda projekt och 
inte löpande verksamhet, inom den svenska evenemangsbranschen påverkats av 
pandemin? 

• Varumärke / Brand 
• Marknadsföring / Marketing 
• Motivation / Engagemang / Commitment 
• Förtvivlan / Despair 
• Evenemangsbransch / Events Industry 
• Ekonomiskt / Finansiellt / Economically / Finances 
• Konsekvenser / Consequences 

Vilka ledde till, och nyttjades kring, forskningsfråga 2: Hur agerade evenemangen 
och dess arrangörer och hur såg deras framtidsplanering ut? 

• Krishantering / Crisis management 
• Projektledning / Project Management 
• Värdering/ Values 
• Lärdomar / Lessons Learned 
• Osäkerhet / Uncertainty 
• Strategi / Strategy 
• Beredskapsplan / Contingency Plan 
• Vaccinpass / Vaccinationsintyg / Covidbevis / Covid certificate / Vaccine 

certificate 
• Beslutsteori / Decision Making Theory 
• Riskhantering / Risk Management 

Vilka nyttjades i bägge fallen: 

• COVID-19 / Pandemic 
• Ställa in / Cancel 
• Sweden / Sverige 
• Event / Evenemang / Festival / Konvent / Mässa 
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2.7.1 Databaser för att hitta relevant litteratur 
Under bägge faserna användes samma bibliotek, närmare bestämt: 

Källa Syfte URL 

SCOPUS För vetenskapliga artiklar. Den databas 
jag huvudsakligen nyttjat på grund av 
dess storlek samt att materialet är peer-
reviewed och en högre kvalitet är därför 
säkerställd. 

www-scopus-
com.e.bibl.liu.se 

Google Scholar För vetenskapliga artiklar. För att 
komplettera SCOPUS i de fall då jag inte 
hittar material. Dock är ingen av 
artiklarna peer-reviewed i grund men går 
att filtrera fram. 

scholar.google.com 

Regeringen och 
Regeringskansliet 

För pressmeddelanden, beslut, 
sanktioner och liknande gällande 
pandemin. Omvärldsanalys. Ej peer-
reviewed. 

www.regeringen.se 

Wikipedia Nyttjas inte som egen källa, men 
användes som sökverktyg för att genom 
deras artiklar hitta relevanta artiklar på 
andra ställen. 

www.wikipedia.org 

Google Har visat sig vara en bra metod för att 
hitta nyhetsartiklar från källor som SVT, 
DN eller SvD. Omvärldsanalys. Ej peer-
reviewed. 

www.google.se 

  Tabell 3: Databaserna som nyttjades i sökandet efter vetenskapligt material 

2.7.2 Prioritering och Process 
Vid eftersökningen av material behövs en process för hur en ska prioritera fram vilket 
material som ska användas och inte. Ovanstående databaser användes i sökandet och 
sökorden som nyttjades har presenterats. Metoden jag använde mig av är som följer: 

Sökandet 

När sökord nyttjades kunde en få bra mycket fler resultat än vad som önskades. 
Exempelvis om en i SCOPUS sökte efter ”COVID-19” i november 2022 återfick en 
ungefär 400 000 artiklar, varmed det var svårt att göra ett relevant urval. Men om en 
i stället söker efter ”COVID-19 AND event” återfick en cirka 26 000 träffar och 
med ”COVID-19 AND event AND Sweden” blev det ungefär 100 stycken, vilket jag 
ansåg som en rimligare mängd att se över. Genom att kombinera de olika sökorden, 
och olika synonymer till dessa, kunde jag på så sätt maximera relevansen i artiklarna 
som hittades. Samtidigt ville jag inte kombinera för många termer och därpå få 
knappt några träffar alls.  
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Sortering 

Med den mindre listan av träffar var det dags att börja sortera och prioritera bland 
träffarna. Förutom bokstavsordning så kan en i SCOPUS sortera på datum, antal 
citeringar och det som de själva definierar som ”relevans”, vilket baseras på deras 
egen algoritm. Det jag gjorde var att först sortera efter antalet gånger materialet hade 
refererats till av andra, vilket är en indikation om hur viktig en artikel är, för att sedan 
göra en kvalitativ granskning av titeln för topp 10 av artiklarna enligt ovanstående 
sorteringen och ladda ner de som bedömdes relevanta. Därefter gjordes samma sak 
men sorterat efter datum, desto nyare en artikel är desto mer relevant kan den också 
anses vara, och slutligen nyttjades SCOPUS sortering enligt deras egen 
algoritm, ”relevans”, för att återigen genomföra samma kvalitativa granskning. Efter 
att ha tagit del av det Blomkvist och Hallin (2014) diskuterar rörande förhållningssätt i 
referenshantering, där de diskuterar faktorer som utgivningsår, antal citeringar och 
mer, valde jag att nyttja detta arbetssätt. 

Sista urvalet 

För samtliga artiklar, som vid den kvalitativa granskningen av titlarna bedömts 
relevanta, var nästa steg att läsa deras sammanfattningar, ”abstracts” på engelska. 
Även här gjordes en kvalitativ granskning och de artiklar som ansågs direkt relevanta 
för arbetet sparades, lästes igenom och ingick som en del av uppsatsen.  
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3 Empiri 
I detta kapitel redovisas den data som har samlats in genom de beskrivna metoderna 
för detta arbete, dels omvärldsbevakning men främst intervjuer. Empirin diskuteras 
sedan vidare i analysen och slutsatser. I bilagorna återfinns sammanfattningarna för 
intervjuerna. De fullständiga transkriberingarna tas inte med i arbetets uppsats med 
hänsyn till respondenterna. Kapitlet är uppdelat efter syftets struktur vilket är 
återkommande i arbetet. 

3.1 Det insamlade materialet 

Intervjuerna som genomförts är följande: 

Event/Organisation Företrädare Roll Datum Längd Ca. ord 

Nordsken Max Malander Projektledare 2021-09-23 01:07:27 12 400 

DreamHack Tobias Fjellander Projektledare 2021-09-24 46:24 7 000 

Visit Linköping #1 Anders Thorén Evenemangsans. 2021-09-28 42:17 9 200 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

Johan Groth Ordförande 2021-09-29 50:31 9 900 

Tabletop Game Expo Emma Rudstam VD 2021-09-29 50:27 9 100 

Kulturfesten Respondent #6 Projektledare 2021-10-03 20:37 3 000 

DatorFesten Respondent #7 Ordf. Projektled. 2021-10-04 22:44 3 500 

GothCon Pontus Wolke Ordf. Projektled. 2021-10-04 52:47 8 900 

Malmö Seriefestival Natalia Batista Projektledare 2021-10-04 35:53 6 600 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Ben Kersley VD 2021-10-04 49:51 8 300 

Backstage Group Andreas Törnqvist VD 2021-10-05 54:06 7 800 

Svenska 
Esportsförbundet 

Ola Stafhammar Affärsutvecklare 2021-10-05 31:55 4 300 

Stockholm Live m.m. Martin Gustafsson Frilans 2021-10-14 50:57 8 200 

Visit Linköping #2 Johan Rustan VD 2021-11-08 01:11:42 11 800 

Summa: 14 st    10:46:52 110 000 

Tabell 4: Samtliga genomförda intervjuer 
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I listan kan ni se exakta datumet för respektive intervju, vilket är relevant i och med 
metoden grundad teori, utvecklingen av datainsamlingen och de funna koncepten. De 
första två intervjuerna som genomfördes, Nordsken (1.Bilaga 3) respektive DreamHack 
(1.Bilaga 4), var därför de första att jämföras mellan varandra för att hitta koncept, 
kategorier och relationer. Samtliga ovanstående personer blev tillfrågade skriftligen, 
utöver att ha blivit tillfrågade i intervjun, om de var ok med att deras namn och 
organisation lyftes. Skriftligt svar uteblev ifrån respondent #6 (döpt av mig till 
Kulturfesten) och #7 (döpt av mig till till DatorFesten) varför jag valt att för säkerhets 
skull anonymisera dessa trots muntligt godkännande. 

Utöver de personer som listas i tabell 4 kontaktades även nedanstående via epost 
och/eller sociala medier. Med dem kunde inte intervju genomföras, antingen på grund 
av att respons uteblev, alternativt att organisationen gick i konkurs under pandemin. 
Oavsett var verksamheten vilande för många eventarrangörer varför de var svårare 
att nå. 

• Sweden Rock Festival 
• Lollapalooza Stockholm 2022! 
• Storsjöyran 
• Malmöfestivalen 
• Way Out West 
• Jamboree 
• Brännbollsyran 
• Vi som älskar 90-talet 
• Visfestivalen 
• Bayside Festival 
• Big Slap Festival 
• Uppsala Reggae Festival 
• Peace & Love 
• Kistamässan 

I bilagorna återfinns sammanfattningarna av intervjuerna och i 1.Bilaga 2 finns en 
beskrivning över sammanfattningarnas kategorier. Slutligen utöver dessa så har även 
den egna verksamheten inom NärCon granskats enligt ovan nämnda autoetnografiska 
metod och aktionsforskning för att även den ska kunna jämföras med övriga 
arrangörer och evenemangs erfarenheter. 

Likt beskrivet i metodkapitlet har respondenter olika egenskaper. Vi kan här på nästa 
sida se följande information om respondenterna: 
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Bostadsort Län Födelseår Juridiskt kön 

Vreta Kloster Östergötland 1965 Man 

Vreta Kloster Östergötland 1970 Man 

Linköping Östergötland 1973 Man 

Linköping Östergötland 1981 Man 

Linköping Östergötland 1986 Man 

Linköping Östergötland 1988 Man 

Djursholm Stockholm 1961 Man 

Stockholm Stockholm 1981 Man 

Solna Stockholm 1988 Kvinna 

Göteborg Västra Götaland 1971 Man 

Göteborg Västra Götaland 1988 Man 

Malmö Skåne 1986 Kvinna 

Lund Skåne 1992 Man 

Tabell 5: Ort, födelseår och juridiskt kön hos respondenter 

För de två respondenter som anonymiserats har information om dem utelämnats, 
samtidigt som information om mig har adderats. Vi kan se att medianen för födelseår 
är 1981 medan det genomsnittliga födelseåret är 1979. I Sverige står siffra 9 i 
personnumret för ens juridiska kön. Detta är vad tabellen visar och inte könsidentitet 
eller annan definition på kön. Det vi kan se att det juridiska könet bland 
respondenterna är dominerande man, med 11/13. Bostadsorterna är mer varierande 
men domineras av Östergötland och Stockholms län. Dessa respondenter 
representerade olika typer av organisationer och evenemang. Vilka dessa är återfinns i 
tabellen nedan. 

Event/Organisation Organisationsform Vad för event? 

Nordsken AB (Aktiebolag) och 
ideell förening 

Nordsken och Arctic Game Week 

DreamHack AB Huvudarrangörer för DreamHack Summer och 
DreamHack Winter i Sverige. Utöver dessa 
arrangeras även många fler event internationellt.  

Visit Linköping AB, Linköpings 
besöksnäringsbolag 

Några egna, ex konserter med symfoniorkester. 
Mestadels externa aktörer som hyr in sig i deras 
lokaler. 
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Swedish Japan 
Performance 
Association 

Ideell förening Konserter och träffar med japanska band. 

Tabletop Game Expo AB Tabletop Game Expo och Nördarnas Julmarknad 

Kulturfesten Ideell förening Kulturfestival på riksnivå, kallas Kulturfesten här. 

DatorFesten Ideell förening Evenemang kring datorspel, kallas DatorFesten 
här. 

GothCon Två ideella föreningar Spelkonventet GothCon i Göteborg, årligen under 
påskhelgen 

Malmö Seriefestival Privatpersoner i 
samarbete med andra 

Malmö Seriesfestival, en mässa för serietecknare 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

AB Linköping Comedy Festival, samt standup gig 

Backstage Group AB Konserter 

Svenska 
Esportsförbundet 

Ideella föreningar men 
främst frilansare 

Datorspelsfestivalen Birdie, Skol-SM i Esport och 
Svenska Skolkuppen i Esport 

Stockholm Live m.m. Frilansare Arbetat och arbetar inom många olika 
evenemang, bland annat Sweden Rock och 
kryssningar 

Visit Linköping AB, Linköpings 
besöksnäringsbolag 

Några egna, ex konserter med symfoniorkester. 
Mestadels externa aktörer som hyr in sig i deras 
lokaler. 

NärCon AB och Ideell 
Förening 

NärCon Sommar och NärCon Vinter. Utöver det är 
NärCon eventkonsult på diverse andra event. 

Tabell 6: Respondenternas organisationsform och event + NärCon 

Bland den 14 respondenterna tillsammans med NärCon återfinner vi att 7 
representerar AB, 7 ideella föreningar och tre av dem är i en annan typ av 
organisationsform. Totalt har 10 av 15 någon form av ekonomiskt intresse i deras 
engagemang, där av dessa 10 så är 4 av dem ägare av bolagen som står som 
arrangörer. 

3.2 Pandemins påverkan av eventarrangörerna 

Den första forskningsfrågan handlar om hur respondenternas evenemang har 
påverkats av pandemin. De stora koncept som dök upp i intervjuerna var varumärke 
och marknadsföring, motivationen och engagemanget hos de involverade i 
organisationen samt den finansiella situationen. Vi ska granska dessa koncept var för 
sig i detta kapitel.  
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3.2.1 Varumärke och Marknadsföring 
Event/Organisation Hur påverkades deras varumärke och marknadsföring? Kortfattat 

Nordsken Negativt. När de inte kunde genomföra evenemang och den 
normala verksamheten upplevde de svårigheter med att hålla 
varumärket och organisationen levande. 

Negativt 

DreamHack Neutralt. Den största delen av deras verksamhet skedde online 
i form av sändningar. Turneringarna saknade nu publik men 
DreamHack kunde samtidigt satsa mer på 
sändningsverksamheten. Beslut kring vaccinpass kan ha 
påverkat varumärket men återfinns ingen analys kring detta. 

Neutralt 

Visit Linköping #1 I och med att verksamheten till stor del blev vilande så var 
även delar av arbetet med marknadsföringen vilande. Hur 
varumärket påverkats lyftes inte under intervjun. 

Negativt 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

Föreningen startades under pandemin varför det inte finns 
någonting att jämföra med innan. Många fall av utebliven 
verksamhet skedde vilket påverkade marknadsföringen, men 
de har aktivt jobbat på att bygga varumärket. 

Negativt 

Tabletop Game 
Expo 

Osäkerheten under pandemin ledde till svårigheter med att 
marknadsföra. Otryggheten gjorde att det var svårt att 
motivera marknadsföring av något som inte säkert skulle gå att 
genomföra. 

Negativt 

Kulturfesten Frågan diskuterades inte mer än att de planerade att satsa på 
marknadsföring efter pandemin. Via streams syntes och hördes 
de under pandemin. 

Neutralt 

DatorFesten Frågan diskuterades inte, stor del av verksamheten var vilande. Oklart 

GothCon Evenemanget hade ett oerhört starkt varumärke i och med att 
det arrangerats i många år. GothCons besökare hade stor 
förståelse för beslutet att ställa in och de fortsatte att vara 
följare trots avsaknaden av fysiskt evenemang. 

Neutralt 

Malmö Seriefestival Ingenting skedde under pandemin varför ingen marknadsföring 
ägde rum. 

Negativt 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

De kunde trots pandemin vara verksamma och ha en aktiv 
marknadsföring. Frågan om det var moraliskt försvarbart att 
arrangera event under pandemin och hur det skulle påverka 
dem diskuterades, men beslutet blev att följa 
Folkhälsomyndighetens (FHM) rekommendationer med 
förhoppningen att detta inte skulle påverka deras varumärke 
negativt. 

Neutralt 

Backstage Group Bolaget startades under pandemin varför det inte finns något 
att jämföra med innan. Verksamhet blev gång på gång 
uppskjuten och till större delen vilande vilket gjorde det svårt 
med marknadsföringen. 

Negativt 
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Svenska 
Esportsförbundet 

Svenska Esportsförbundet blev inte nämnvärt påverkat. Birdie 
påverkades negativt men kunde genomföra digital verksamhet. 
Därför kunde verksamheten rulla på. 

Neutralt 

Stockholm Live m.m. Försök till nya evenemang och verksamhet med nya 
varumärken blev aldrig av och lyckades aldrig säljas in. Det 
fanns dessutom en oro för att den verksamheten skulle 
drabbas av negativ publicitet på grund av de rädslor och faror 
som rådde. Respondenten lyfte hur tidigare uppdragsgivare 
Sweden Rock agerat exemplariskt i sin kommunikation. 

Negativt 

Visit Linköping #2 Arbetet med kommunikationen och Marknads-avdelningen 
blev högprioriterat och något som arbetades med varje dag då 
riskerna för negativa konsekvenser vid felaktigt agerande och 
kommunicerande var så stora. Visit Linköping lyckades med 
kommunikationsarbetet utan några större bakslag men 
varumärket påverkades ändå negativt på grund av avsaknaden 
av ordinarie verksamhet. 

Negativt 

NärCon Under pandemin drogs arbetet med marknadsföringen ner. 
Från att ha varit väldigt aktiva på sociala medier, skickat 
nyhetsbrev med mera till att i stället endast göra regelbundna 
uppdateringar med syftet att inte tappa kontakten och därmed 
skada varumärket. Under perioder gjordes försök med att vara 
mer aktiva, däribland evenemanget NärConline som var 
NärCons egna version av Musikhjälpen. I och med osäkerheten 
kring när verksamheten kunde återupptas fanns en oro för att 
varumärket gradvis skulle bli mer inaktuellt. För att motverka 
detta skedde förutom det löpande arbetet på sociala medier 
även satsningar på släpp av musikvideos och fortsatt kontakt 
med lokala aktörer och andra samarbetspartners. 

Negativt 

Tabell 7: Hur respondenternas varumärken påverkats 

Av samtliga respondenter påverkades 9/15 negativt, 5 neutralt och med den sista var 
det oklart då frågan inte lyftes under intervjun. De evenemang och organisationer vars 
varumärken påverkades neutralt kunde i många av fallen genomföra annan typ av 
verksamhet. DreamHack och Svenska Esportsförbundet kunde bedriva verksamhet 
inom esport på ett naturligt sätt i och med verksamhetens digitala art och blev därför 
inte vilande organisationer. Detta i jämförelse med NärCon samt Visit Linköping vilka 
bägge genomförde digital verksamhet men ändå drabbades negativt. I de fallen var 
det antingen inte löpande återkommande verksamhet alternativt lockade en mycket 
mindre publik jämfört med normalt.  
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3.2.2 Motivation och engagemang 
Event/Organisation Vilka effekter fick pandemin på deras interna 

organisation? 
Kortfattat 

Nordsken 

För Nordsken var det viktigt att hålla den interna 
organisationen levande vilket blev svårare allt eftersom mer 
tid passerade sedan senaste eventet och verksamhet var 
vilande. En utmaning de stod inför var att kontakta och 
engagera tidigare teamansvariga igen när pandemin väl var 
över. 

Negativt 

DreamHack 

I och med att mängden verksamhet inte minskade under 
pandemin så påverkades inte organisationen negativt mer än 
samhället i stort, däremot ändrades fokus för verksamheten. 
Till skillnad från andra bolag inom event kunde DreamHack 
arbeta effektivt med att göra studioverksamhet åt externa 
parter i stället för egna event. Denna verksamhet tillsammans 
med digitala evenemang upplevdes ha en oerhört mycket 
bättre skalbarhet än fysiska event. 

Positivt 

Visit Linköping #1 

Organisationen krymptes genom att en stor del av personalen 
fick sägas upp och de gick därför från 62 till 32 personer. De 
bytte fokus på sin verksamhet och arbetsuppgifter vilket 
medarbetarna inte uppskattade. 

Negativt 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

Organisationen startades mitt under pandemin så 
engagemanget fanns där. Medlemmarna upplevde frustration, 
osäkerhet och sorg kring pandemin vilket påverkade dem. 
Arrangörerna själva upplevde att det var slitsamt med mycket 
besvikelse och att de snabba skiftena tärde på dem. Men 
samtidigt körde de på och ville inte ge upp utan trodde på att 
de skulle kunna komma i gång ordentligt 2022. 

Neutralt 

Tabletop Game Expo 
Drivkraft och ork att arrangera uteblev. Både att göra en 
digital motsvarighet samt att hålla aktiv marknadsföring för 
något som var osäkert om det skulle kunna genomföras. 

Negativt 

Kulturfesten 

Gruppen som Respondent #6 ingick i var till en början 
motiverade att arrangera sitt event trots de första 
restriktionerna. När beslutet att ställa in kom ledde detta till 
att väldigt många av de engagerade hoppade av som 
arrangörer och övriga tappade engagemang. Fokus på 
framtiden är att engagera och hitta arrangörer. 

Negativt 

DatorFesten 

Att eventet ställdes in ledde inte till att engagemanget 
minskade nämnvärt i organisationen, utan beslutet 
accepterades. De genomförde sedan en digital motsvarighet 
och hade planer på mindre varianter för att engagera fler 
funktionärer och arrangörer. 

Neutralt 

GothCon GothCon grundades på 70-talet och när de ställde in 2020 var 
det första gången någonsin. Det slog tämligen hårt på 
engagemanget men de såg det inte heller som ett alternativ 

Negativt 
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att skjuta upp i stället för att ställa in då de alltid genomfört 
sitt event under påsken. Projektledaren valde att avgå trots 
att han erbjöds att sitta kvar. Inför satsningar under pandemin 
var det påfrestande för de engagerade att jobba med olika 
typer av event baserat på olika scenarion. 

Malmö Seriefestival 

Åsikterna och osäkerheten gick isär bland arrangörerna vilket 
ledde till att potentiell verksamhet inte genomfördes. En 
anledning till detta tror respondenten beror på att de bodde i 
olika länder varav pandemin upplevdes olika, därmed olika 
nivåer av osäkerhet. 

Negativt 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Det tärde att ställa in men pandemin ledde samtidigt till att de 
kunde genomföra verksamhet de aldrig annars haft möjlighet 
till. Större namn inom standup var plötsligt tillgängliga för 
mindre typer av evenemang. När pandemin började släppa 
varpå de namnen inom standup inte längre var tillgängliga 
slog det däremot mot verksamheten och engagemanget. 

Positivt 

Backstage Group 

Osäkerheten och otydligheterna i regler ställde till det varför 
verksamhet gång på gång fick ställas in. Därmed sjönk 
engagemanget och i stället fokuserade respondenten på sin 
utbildning. 

Negativt 

Svenska 
Esportsförbundet 

I och med att en stor del av respondentens verksamhet inte 
påverkades kunde mycket av arbetet fortsätta som vanligt. 
Birdie som genomfördes digitalt i stället för fysiskt blev en 
spännande ny upplevelse om än inte samma sak som vanligt. 
Den ideella organisationen inom Birdie fick stöd av Uppsala 
kommun vilket respondenten berättade var kritiskt för 
organisationens överlevnad. 

Neutralt 

Stockholm Live m.m. 

Respondenten förlorade sitt arbete och verksamheten som 
planerades kunde i de flesta fall inte genomföras. Den nya 
planerade verksamheten möttes av stort motstånd vilket slog 
hårt på respondentens engagemang. 

Negativt 

Visit Linköping #2 

Organisationen krympte rejält på grund av att ungefär hälften 
av de anställda behövde sägas upp. Men respondenten 
berättade att de ska dra nytta av detta och efter pandemin 
bygga upp en smalare, mer effektiv organisation. 

Neutralt 

NärCon 

NärCon fick säga upp hälften av sin personal vilket påverkade 
organisationen negativt. NärConline genomfördes sommaren 
2020 för att försöka hålla den ideella organisationen levande 
men efter det blev verksamheten vilande. Som en konsekvens 
av detta minskade senare antalet volontärer med 10–20% 
även om antalet besökare ökade. Själv valde jag att under 
pandemin fokusera på mina studier och detta examensarbete 
när evenemangen inte längre kunde genomföras. 
Förhoppningen är dock att försöka lära sig av krisen. 

Negativt 

Tabell 8: Hur respondenternas organisationer och engagemang påverkades 

Majoriteten (9/15) av respondenternas organisationer påverkades negativt. 
Undantaget är DreamHack och Safety Last som faktiskt påverkades positivt. Det som 
de har gemensamt är den verksamhet som möjliggjordes i och med pandemin. För 
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DreamHacks del hur organisationen kunde ställa om och satsa ännu mer på sin 
streamingverksamhet och för Safety Last hur de kunde boka komiker och andra 
kändisar vilka under normala omständigheter hade varit utom räckhåll. 

3.2.3 Finanser 
Event/Organisation Hur påverkades evenemanget och organisationen 

finansiellt? 
Kortfattat 

Nordsken Varje evenemang som ställs in påverkar Nordsken negativt i 
och med att de har som mål att gå med vinst. De hade 
löpande kostnader under pandemin; bland annat den 
anställda projektledaren, en kommunikatör, programvaror och 
ett billigt lager. Lönerna utgjorde den största kostnaden. När 
de valde att ställa in Nordsken Halloween 2021 gjordes det 
innan några större kostnader ansamlats varför det kostade 
endast ca. 15 000 kr utöver de löpande utgifterna. Årligen ger 
Skellefteå kommun ett stöd på 1,5 miljoner kr vilket ska täcka 
70% av Nordskens kostnader. 

Negativt 

DreamHack DreamHack ägdes vid tillfället av MTG som är ett stort bolag 
varför ekonomin för DreamHack aldrig var ett problem 
oavsett vilka konsekvenser som pandemin medförde. Endast 
om ett negativt resultat skulle fortsätta en längre period skulle 
det kunna bli ett problem. 

Neutralt 

Visit Linköping #1 Genom att minska organisationen, jobba med permitteringar, 
få lokaler hyresfria och styra om verksamheten så gjorde de 
allt för att kunna minska förlusterna. Men i slutändan 
drabbades de ändå hårt ekonomiskt. 

Negativt 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

Det existerade knappt några löpande kostnader i och med att 
föreningen bildades under pandemin. De löpande kostnader 
som ändå fanns täcktes upp privat. Dessutom fick föreningen 
stöd av Kulturrådet. 

Neutralt 

Tabletop Game Expo De ställde in 2020 års evenemang innan uppsägningstiden på 
avtal för lokal hade passerat. Därför blev den totala kostnaden 
endast 10 000 kr. Samtliga biljetter återbetalades. Det fanns 
inga större löpande kostnader i och med att de hade ett 
kostnadsfritt lager. 

Neutralt 

Kulturfesten Föreningen har inga större löpande kostnader så pandemins 
restriktioner innebar ingen negativ ekonomisk påverkan. 
Dessutom säljer Kulturfesten inte biljetter till sina evenemang 
och allt arrangeras ideellt. 

Neutralt 

DatorFesten DatorFesten har genom pandemin gått plus minus noll. De 
återbetalade alla biljetter och kunde avboka sina lokaler 
kostnadsfritt. De hade inga större löpande kostnader och de 
fick bidrag för sina digitala event. 

Neutralt 

GothCon GothCon blev inte särskilt hårt drabbade även om pandemin 
ledde till ett minusresultat. Det mesta i form av lokaler och 
merchandise gick att avboka och de löpande kostnaderna var 

Negativt 
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inte särskilt stora. GothCon är robusta finansiellt sett så risken 
att de skulle gå i konkurs är tämligen låg. 

Malmö Seriefestival Evenemanget har ingen biljettförsäljning och tar inget betalt 
för bordsplatser så inget har förlorats på utebliven försäljning. 
Kostnaderna för evenemanget tas annars av ABF och 
Stadsbiblioteket. Privat har däremot arrangörerna förlorat 
intäkter, men i och med att det inte finns någon 
arrangörsorganisation så har den heller inte förlorat något. 

Neutralt 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Pandemin har varit ekonomiskt fördelaktig för Safety Last. De 
har fått stöd av Linköpings kommun samt Kulturrådet och 
kunnat genomföra nya former av verksamhet. 

Positivt 

Backstage Group Organisationen har inga fasta kostnader och även om 
utebliven verksamhet inte genererat några intäkter har de fått 
bra ekonomiskt stöd. 

Positivt 

Svenska 
Esportsförbundet 

Pandemin påverkade inte Svenska Esportsförbundet negativt 
ekonomiskt. Birdie fick ekonomiskt stöd vilket möjliggjorde 
deras digitala verksamhet, även om de inte gick plus på grund 
av detta. 

Neutralt 

Stockholm Live m.m. Respondenten själv har klarat ekonomiskt genom pandemin 
med hjälp av diverse uppdrag och har ingen egen 
organisation som har drabbats. 

Neutralt 

Visit Linköping #2 Respondenten berättade att ekonomin gick extremt dåligt på 
grund av pandemin. Därför strukturerade de om bolaget 
genom att bland annat säga upp personal med målet att 
hamna i ekonomisk balans. De kunde genomföra 
permitteringar och fick ekonomiskt stöd så att de inte 
behövde stå för lokalhyror men trots detta blev resultatet 
negativt. 

Negativt 

NärCon De uteblivna evenemangen ledde till uteblivna intäkter. Men 
genom att NärCon fick bidrag från Linköpings kommun 
genom Event Group och från Kulturrådet, samt att de kunde 
ställa in evenemang innan de ådragit sig större kostnader,s 
kunde organisationen klara sig. Det finns stora löpande 
kostnader såsom personal, lager, kontor och mjukvaror vilket 
ledde till att personal behövde sägas upp. Men i och med de 
ekonomiska stöden och att NärCon byggt upp en ekonomisk 
trygghet genom åren var organisationen aldrig i fara att gå i 
konkurs. 

Negativt 

Tabell 9: Hur pandemin påverkade finansiellt 

På den finansiella sidan har evenemangen klarat sig bättre jämfört med den 
marknadsföringsmässiga och motivationen. Några av de stora anledningarna som 
återkommer är hur evenemang kunde ställas in utan att exempelvis lokalhyror 
behövde betalas eller att organisationen fått stöd från Kulturrådet. Två organisationer 
skiljer sig däremot från mängden genom att de gick ekonomiskt fördelaktigt under 
pandemin. Den första är Safety Last som kunde genomföra mycket verksamhet som 
annars var omöjlig. Den andra är Backstage Group vilka startade upp under pandemin 
varpå löpande kostnader uteblev. De kunde även studera när verksamhet inte var 
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möjlig samt fick bra ekonomiskt stöd av Kulturrådet. I eventsverige fanns det andra 
aktörer som inte klarade sig under pandemin, bland annat Peace and Love som 
begärde konkurs efter att de inte kunde genomföra sin festival 2020 (1.Bilaga 17). Om 
detta beror främst på COVID-19 eller andra faktorer som att de redan hade en 
ohållbar finansiell situation är dock oklart. 

3.3 Eventarrangörernas agerande under 

pandemin 

Den andra forskningsfrågan ser över respondenternas agerande under pandemins 
förutsättningar. Under intervjun diskuterades organisationens erfarenheter av 
krishantering före och under pandemin, samt hur de agerade som svar på regeringens 
åtgärder. I och med den stora osäkerhet som rådde var det en unik situation där 
normalt beslutsfattande med klassiska konsekvensanalyser inte kunde göras. När 
organisationens verksamhet inte längre var möjlig att genomföra kunde de välja 
mellan att helt styra om och vara passiva tills läget förhoppningsvis skulle vända 
tillbaka, eller gå i en helt ny riktning. Att planera kring framtiden var en utmaning, om 
det ens var möjligt. Allt detta diskuterades samt även organisationens egna 
värderingar och synsätt på konkreta frågor som vaccinpass. 

3.3.1 Evenemangens respons 
Event/Organisation Hur agerade evenemangen när pandemins besked och 

restriktioner kom? 

Nordsken När det första beskedet om pandemin kom ställde de in Nordsken 2020. 
Men 2021 valde de att inte ställa in evenemanget utan i stället att skjuta på 
det för att hålla varumärke och organisation levande. Det ställdes slutligen 
in när uppsägningstiden för lokalhyror och motsvarande närmade sig. 
Dessvärre skedde beslutet utan att kommuniceras till besökarna innan 
omständigheterna förändrades. Regeringen hade redan lyfte restriktionerna 
när beskedet gavs till besökarna, vilket då uppfattades som lite märkligt -
som att evenemanget ställdes in trots att det nu var möjligt att genomföra. 

DreamHack När beskedet om COVID-19 kom i Sverige hade DreamHack inga 
evenemang i Sverige inom den närmsta tiden varför det var enkelt att ställa 
om. Därefter kunde de avvakta och följa läget. Evenemangen ställdes aldrig 
in utan sköts upp, detta för att det underlättade juridiska avtal och andra 
samarbeten som annars skulle behövt avvecklas. Detta fortsatte sedan som 
strategi under hela pandemin. 

Visit Linköping #1 Avvecklingen av verksamhet skedde steg för steg, med hoppet om att 
pandemin inte skulle pågå länge. Det var först till hösten 2020 de beslutade 
om att ställa om verksamheten helt och inte längre vänta. 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

I och med att organisationen startade under pandemin fanns ingen 
verksamhet att ställa in. 

Tabletop Game Expo Tabletop Game Expo 2020 var planerat att äga rum i april–maj 2020, det 
vill säga 1–2 månader efter beskedet från regeringen. Det mesta var 
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planerat men i och med beskedet blev de tvungna att ställa in. De sköt inte 
upp eventet utan valde att ställa in och återbetala samtliga biljetter, vilket 
gav en känsla av lättnad över att de inte längre hade ansvar gentemot 
några biljettköpare. 

Kulturfesten Beslutet togs inte av respondenten utan en chef och skedde vid 
restriktionen om 500 personer, även om respondenten och dennes grupp 
var beredda på att genomföra evenemanget trots allt. 

DatorFesten De hade ett evenemang planerat under våren 2020 men vid införandet av 
restriktioner valde de att ställa in och återbetala samtliga biljetter. 

GothCon Det planerade eventet GothCon under påsken 2020 var väldigt nära inpå 
införandet av restriktioner. De beslutade att ställa in evenemanget och 
återbetala biljetterna. De berättade att de valde att inte skjuta på det i och 
med att eventet alltid är på påsken När väl beslutet om att ställa in kom 
startades en Discord-server för att ge besökarna en gemensam plattform i 
stället för evenemanget. 

Malmö Seriefestival 2020 års event skulle ägt rum 25–26 april men när beskedet om 500 
personers-restriktionen kom beslöt de först att skjuta upp det till hösten. 
Därefter vid 50 personers-restriktionen beslutade de i stället att helt ställa 
in 2020 års evenemang. 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Safety Last hade inget enskilt evenemang att ställa in utan det har varit 
olika beslut under hela pandemin. Respektive gig har ställts in beroende på 
vilka restriktioner som gällt vid tidpunkten, eller på grund av andra 
omständigheter såsom att bolaget som driver en lokal gått i konkurs. Men 
samtliga gig de hade planerat för april 2020 ställdes in när väl 50 
personers-restriktionen infördes. 

Backstage Group Hade inga evenemang att ställa in när väl beskeden kom. Vissa evenemang 
sköts upp gång på gång med hoppet om att kunna genomföras vid olika 
tidpunkter. 

Svenska 
Esportsförbundet 

När väl beskedet om 500 personers-gränsen kom beslutades det direkt att 
ställa in Birdie 2020 som skulle ha ägt rum under Kristi 
Himmelsfärdshelgen. Detta gjordes alltså innan ens 50 personers-gränsen 
blivit verklighet. 

Stockholm Live m.m. För respondenten var det många olika evenemang som ställdes in, först 
och främst inom hans arbete för Stockholm Live där det skedde 
nedskärningar i den organisationen. De kommunicerade först att de skulle 
invänta vidare utveckling men senare in i pandemin beslutades det att ställa 
in. 

Visit Linköping #2 Visit Linköping hade en krisledningsgrupp vilka samlades varje dag för att 
löpande ta beslut. De hade en planerad konsert som genomfördes samma 
dag som den första restriktionen infördes, medan de konserter som var 
planerade för dagen därpå fick ställas in. De valde att inte anpassa sina 
evenemang genom att bara släppa in så många besökare som var tillåtna 
utan ställde i stället in dem helt, eftersom de inte ansåg att de kunde välja 
vilka av biljettköparna som skulle få gå respektive inte få gå. Mycket arbete 
lades på juridik för att se vilket ansvar de hade eller inte hade gentemot 
externa parter. Deras egna bokningsregler tillät egentligen inte arrangörer 
att skjuta upp evenemang, men under omständigheterna tilläts det ändå. På 
så sätt kunde Visit Linköping fortsätta att hålla i kapital de fått in genom 
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projekten med förhoppningen att restriktionerna skulle lätta längre fram. 
Men vid de tidpunkter där det inte längre var hållbart att hoppas blev de 
tvungna att ställa in. 

NärCon Vi beslöt att vänta så länge vi kunde med att ställa in, med hoppet om att 
kunna genomföra vår festival år 2020 trots pandemin. Rädslan var stor för 
att ställa in och sedan få beskedet att det trots allt var möjligt att 
genomföra ett evenemang. Reservplaner med olika scenarion skapades, 
exempelvis ett scenario där festivalen skulle genomföras helt utomhus i 
stället för 50/50 inomhus respektive utomhus. Men när bokningars 
uppsägningsdatum närmade sig beslöts det att skjuta upp evenemanget. Vi 
valde dock att inte ställa in, detta för att kunna behålla etablerade 
samarbeten och sålda biljetter med hoppet om att hålla besökarna 
engagerade i evenemanget. Det fanns en risk att det av besökarna skulle 
rent kommunikativt uppfattas som negativt att skjuta upp i stället för att 
ställa in när resultatet blev det samma, som att vi som organisation endast 
ville behålla intäkterna från sålda biljetter. Därför erbjöds återbetalning till 
samtliga som önskade det för att motverka sådana eventuella effekter. 
Resultatet blev att endast ett fåtal önskade återbetalning medan 
majoriteten ville behålla sina biljetter, vilket var en positiv överraskning. 
Efter detta besked beslöt vi att arrangera vår välgörenhetssatsning 
NärConline där vi streamade för att kunna skänka pengar till Radiohjälpens 
insamling för människor som var extra utsatta under pandemin. Detta 
gjordes för att slippa avveckla organisationen och verksamheten helt det 
året. 

Tabell 10: Evenemangens respons på restriktionerna 

De olika respondenterna med deras evenemang och organisationer agerade olika när 
beskeden om restriktioner kom. Vissa valde att ställa in direkt medan andra gjorde det 
vid sista tänkbara stund. Majoriteten ställde dock in sina evenemang medan endast ett 
fåtal valde att enbart skjuta upp dem. 

3.3.2 Styra om verksamheten 
Event/Organisation Har evenemangen genomfört annan typ av 

verksamhet än normalt? 
Kortfattat 

Nordsken Inga digitala satsningar eller annan typ av verksamhet har 
genomförts. Nej 

DreamHack 
DreamHack har satsat mer på en del av den 
studioverksamhet de redan hade och har byggt upp en 
organisation, struktur och samarbeten kring detta.  

Ja 

Visit Linköping #1 

Visit Linköping har organiserat en vaccinationscentral i SAAB 
Arena, serverat skolmat till gymnasieelever samt byggt upp 
en streamingstudio i Konsert & Kongress där de erbjudit 
digitala mötesmöjligheter och plattformar för externa 
aktörer. Utöver det har de genomfört egen 
streamingverksamhet men med få tittare. 

Ja 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

I och med att föreningen bildades under pandemin fanns 
ingen tidigare verksamhet att jämföra med. Men i stället för 
fysiska konserter och möten med japanska artister 

Ja 
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genomfördes de i stället digitalt , något som annars inte hade 
skett. 

Tabletop Game Expo 

Tabletop Game Expo hade ingen digital verksamhet. 
Nördarnas Julmarknad startades, vilket dock är en 
verksamhet de troligtvis hade bedrivit oavsett om det vore 
pandemi eller ej. 

Nej 

Kulturfesten Kulturfesten arrangerade en digital riksfestival med stream 
på Twitch och gemensamt spelande på Minecraft. Ja 

DatorFesten 
Under 2020 och 2021 genomförde DatorFesten digitala 
varianter av sitt evenemang med digitala turneringar och 
streams. 

Ja 

GothCon 

Under 2020 när evenemanget ställdes in genomfördes inget 
digitalt evenemang, men en Discord-server startades som en 
plattform för GothCons besökare. Inför GothCon 2021 
skapade de olika modeller av evenemanget, från ordinarie 
verksamhet till helt digitalt evenemang. Slutresultatet blev 
ett hybridevenemang med främst deltagare på distans. 

Ja 

Malmö Seriefestival 
Malmö Seriefestival genomförde inga digitala satsningar. De 
bedömde att de inte kunde genomföra sitt evenemang online 
när de granskade vad andra aktörer gjort. 

Nej 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Verksamheten ställdes om helt. Safety Last provade att 
genomföra digital standup men märkte att det inte var lyckat 
i Sverige trots att det fungerat utomlands. I stället gjorde de 
fysiska evenemang med begränsat antal besökare och med 
andra upplägg än tidigare, såsom att boka bord i stället för 
att köpa biljetter. 

Ja 

Backstage Group 

I och med att Backstage Group bildades under pandemin 
fanns ingen tidigare verksamhet att jämföra med. Men de 
genomförde en inspelad och streamad konsert i stället för 
den ordinarie med publik som var planerad. 

Ja 

Svenska 
Esportsförbundet 

Svenska Esportförbundet  gagnades på sätt och vis av 
pandemin då esporten växte när mycket skedde digitalt. 
Online-verksamheten växte därför och de genomförde olika 
digitala turneringar med casters och streamers utspridda 
över landet. Utöver det genomförde de Birdie helt digitalt. 

Ja 

Stockholm Live m.m. 

Försök att genomföra evenemang för att hylla vårdpersonal 
planerades men genomfördes aldrig. Däremot satsade 
respondenten på projektet Nätpolarna vars mål var att få folk 
att bete sig bra mot varandra online. 

Ja 

Visit Linköping #2 

Målet för Visit Linköping är att dra besökare till Linköping, 
vilket blev svårt när det inte gick att arrangera stora 
sammankomster. De genomförde ett flertal saker, som 
kampanjer med andra städer, streamingverksamhet, 
vaccinationscentral och servering av skolmat. 

Ja 

NärCon Under sommaren 2020 genomfördes projektet NärConline 
vars mål var att efterlikna Musikhjälpen och streama dygnet 

Ja 
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runt i 4 dagar för att samla in pengar till Radiohjälpen 
(1.Bilaga 19). Detta med målet att ge hopp till besökarna, 
hålla organisationen vid liv och varumärket levande. Det var 
ett mycket mindre evenemang än NärCon Sommar med 
lägre kostnader men inte heller några intäkter att tala om 
förutom det offentliga stödet (2,5% av omsättningen). Utöver 
det genomfördes diverse olika mindre streamingsatsningar i 
marknadsföringssyfte. Våra större cosplaytävlingar som vi 
normalt streamar från evenemangen bedömdes möjliga att 
genomföra verksamhetsmässigt. Dock var det inte 
ekonomiskt lönsamt när det fysiska evenemanget saknades 
varför det fick vänta tills pandemin tillät folksamlingar. 

Tabell 11: Annan typ av verksamhet som genomförts 

Nästintill samtliga aktörer har genomfört någon annan typ av verksamhet. I fallet med 
exempelvis Visit Linköping, Safety Last och DreamHack styrdes verksamheten om av 
ekonomiska skäl för att kunna driva organisationerna på bästa sätt. Medan för Birdie, 
NärCon och GothCon handlade det främst om att hålla organisation och varumärke 
levande. 

3.3.3 Framtidsplanering 
Under intervjuerna diskuterades hur planerna såg ut inför 2022. Tidpunkten för frågan 
var under hösten 2021, efter att regeringen hade släppt på restriktionerna. Det var 
återigen möjligt att göra evenemang innan pandemin vände och restriktioner 
återinfördes. Detta är viktigt att beakta vid läsningen av respondenternas svar och 
planer. 

Event/Organisation Hur såg planerna ut inför 2022? 

Nordsken Nordsken planerade att släppa biljetter under hösten inför 2022 års 
evenemang. Stort fokus skulle ligga på att bygga upp organisationen efter 
pandemin vilket var kritiskt för att kunna genomföra eventet. De hade 
investerat i dekor med vilken de skulle utveckla evenemanget. Utöver det 
existerade fortfarande stor osäkerhet kring hur pandemin skulle utvecklas 
varför det var svårt att planera kring allt från lokaler till hedersgäster. 

DreamHack Nästa steg för DreamHack var att genomföra DreamHack Winter under 
hösten 2021. Vad som skulle ske efter det fanns det inga planer för utan detta 
var första steget som skulle genomföras och utvärderas. 

Visit Linköping #1 Hur efterfrågan och omvärlden skulle utvecklas visste Visit Linköping inte och 
därmed visste de inte exakt hur de skulle agera. De hade planer på att 
genomföra 41 gig på Konsert och Kongress under hösten. Organisationens 
strategi var att göra exakt det som lagen säger genom att följa 
Folkhälsomyndigheten och regeringens kommunikation, varken mer eller 
mindre. Visit Linköping planerade inte att återanställa tidigare personal utan 
att gå långsamt fram och utvärdera. Under pandemin hade Visit Linköping 
insett att de tidigare hade alldeles för många anställda och skulle ta ta 
hänsyn till detta framöver.  
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Swedish Japan 
Performance 
Association 

Föreningen skulle under hösten börja genomföra evenemang. Det påverkade 
föreningen inte så mycket att det skulle ske en lättnad av restriktionerna, de 
hade varit nöjda om en gräns på 200 personer fanns kvar. Det fanns en oro 
gällande resor och hur det skulle påverka hur lätt det var för föreningen att få 
japanska artister till Sverige. Planer fanns på att be artisterna att resa via 
Helsingfors eller motsvarande städer ifall det skulle fungera bättre 
regelmässigt jämfört med andra alternativ. Inför 2022 var planen att helt 
återgå till den ordinarie planerade verksamheten, följa pandemins utveckling 
och agera därefter. 

Tabletop Game 
Expo 

Under hösten planerade Tabletop Game Expo att genomföra Nördarnas 
Julmarknad 2021, ett evenemang med målet att gå med vinst. Utöver det 
planenerade de att arrangera Tabletop Game Expo 2022 utifrån gällande 
förutsättningar. Tabletop Game Expo förberedde sig för att ha handsprit på 
plats på evenemanget men i övrigtplanerades inga speciella COVID-19-
åtgärder. 

Kulturfesten Fokus för Kulturfesten låg på att engagera volontärer och att hitta 
arrangörer, eftersom pandemin gjort att de förlorat många engagerade. Även 
om restriktionerna nu var borta vågade Kulturfesten inte genomföra ordinarie 
verksamhet då osäkerheten fortfarande upplevdes som stor med rädsla inför 
nya restriktioner. 

DatorFesten Under hösten 2021 var DatorFestens plan att genomföra ett mindre 
evenemang för sina engagerade volontärer. Målet med detta evenemang var 
att engagera organisationen. Utöver detta planerade DatorFesten  att 
genomföra arrangemang med fritidsgårdar för att locka nya funktionärer. Allt 
detta för att återbygga organisationen. Inför 2022 var DatorFestens plan att 
steg för steg återgå till normal verksamhet. Exempel på åtgärder för att 
lyckas med detta nämnde de att kontakta tidigare samarbetspartners. 

GothCon Respondenten berättar att organisationen har lärt sig väldigt mycket av 
pandemin. GothCon har funnits i 46 år och i framtiden tror respondenten att 
flertalet kriser oundvikligen kommer inträffa. Liknande den streaming, de 
panelsamtal och intervjuer som GothCon provade på under 2021 kommer 
vara en del av framtida evenemangs verksamhet. Med dessa erfarenheter var 
planen för GothCon att genomföra ordinarie arrangemang igen under 2022. 

Malmö Seriefestival Den nya planen för Malmö Seriefestival var att genomföra evenemanget i 
januari/februari 2022. Exakt beslut för evenemanget skulle tas i november 
och vara anpassat efter konkurrenternas verksamhet. Malmö Seriefestival  
behöver inte anpassa sin verksamhet nämnvärt efter vilka restriktioner som 
gällerutan detta sköter lokalägarna. Evenemanget sker i ett bibliotek vilka 
redan behöver anpassa sin löpande verksamhet efter förutsättningarna. I och 
med osäkerheten som rådde var planen att Malmö Seriefestival skulle 
genomföra ett något mindre evenemang under 2022 med färre utställare, för 
att sedan genomföra ordinarie verksamhet först under 2023. 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Safety Last valde att lägga sin verksamhet vilande i september 2021 trots att 
att restriktionerna släppte. Detta för att deras konkurrenter kunde återuppta 
sin verksamhet varpå Safety Last inte längre kunde boka attraktiva komiker. 
Deras plan var därför att återkomma med ordinarie verksamhet först under 
våren 2022 och tills dess se hur allt kring pandemin utvecklades. Till dess var 
Safety Lasts plan att fokusera på helt annan verksamhet i form av 
författarskap. 
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Backstage Group Backstage Groups plan var att starta upp all planerad verksamhet framöver 
men en osäkerhet kring pandemin rådde fortfarande hos arrangörerna. 
Främst kring hur publik och biljettköpare skulle agera. Det fanns ett stort 
missnöje hos Backstage Group kring pandemins osäkerheter, där de som 
arrangör skulle behöva ta all risk medan bokningsbolagen skulle återgå till 
normal taxa. 

Svenska 
Esportsförbundet 

Verksamheten som Svenska Esportsförbundet genomfört under pandemin 
skulle fortgå. Med respondentens evenemang Birdie fanns försvårande 
faktorer. Lokaler skulle bli svårare att boka när all eventverksamhet i 
samhället skulle starta igen efter pandemin. Birdie var nämligen inte ett av de 
evenemang som var högst prioriterade hos lokalägarna. Men Svenska 
Esportsförbundets mål var att komma tillbaka med evenemanget och all 
tidigare ordinarie verksamhet under år 2022. 

Stockholm Live 
m.m. 

Respondentens plan var att engagera sig i de evenemang som han arbetat 
med tidigare och som nu åter var möjliga att genomföra, bland annat en 
julgala i december 2021. Respondentens egna planerade evenemang som han 
arbetade frilans inom, Downtown Riot, började marknadsföra artister och 
planerades att genomföras våren 2022. Respondentens tidigare planer kring 
att genomföra en gala för att hylla vårdpersonalen bedömdes inaktuella 
varpå evenemanget ställts in. 

Visit Linköping #2 Visit Linköping planerade inte att genomföra några evenemang i sin största 
fastighet, SAAB Arena, trots att restriktionerna tillät det. Svårigheter som 
Visit Linköping nämnde var att boka artister och sälja biljetter tillsammans 
med en risk att förlora kapital. Detta gjorde att Visit Linköping inte bedömde 
den verksamheten som aktuellt på grund av att den innebar en alltför hög 
risk. Under hösten 2021 planerades cirka 70 konserter och lika många 
konferenser att genomföras i Konsert & Kongress, varför det skulle bli fullt 
upp med verksamhet för Visit Linköping. För 2022 var respondentens plan 
att genomföra totalt 20 event. Ett orosmoment för Visit Linköping var 
svårigheten att hitta kompetens. När alla eventarrangörer startar sin 
verksamhet samtidigt och den tidigare eventpersonalen har gått vidare till 
andra uppdrag finns det risk att personalbrist uppstår, befarar respondenten. 
Visit Linköping hade inte bara planer för år 2022 utan även för år 2023 och år 
2024. Respondentens avsikt var att se långsiktigt, då2022 förutsågs bli ett 
tufft år men viktigt för organisationen att ta sig igenom. Visit Linköping 
planerade att framöver avveckla den verksamhet som startats upp under 
pandemin. 

NärCon När restriktionerna släppte i september 2021 startade vi planeringen inför 
evenemanget NärCon Vinter 2022. Arbetet med festivalen NärCon Sommar 
2022 återupptogs, mycket av förberedelserna hade redan genomförts inför 
när festivalen skulle arrangeras 2020 Osäkerheten i NärCon-organisationen 
bedömdes fortfarande för stor för att vi skulle våga oss på att genomföra 
något event under hösten 2021. I stället var vår strategi att följa pandemins 
utveckling och långsamt återgå till normal verksamhet. Stort fokus för oss 
skulle ligga på marknadsföringsarbete och att åter bygga upp den ideella 
organisationen. I våra planer och strategi som utvecklades under pandemin 
bedömde vi att evenemangens besökarantal skulle minska drastiskt. Detta i 
och med osäkerheten kring evenemang som uppstått i samhället under 
pandemin, samt för att NärCons varumärke bedömdes ha blivit mindre starkt 
när inte verksamhet kunnat genomföras. Vi har kunnat observera att ungefär 
30 % av besökarna som kommer till NärCon Sommar är där för första 
gången. Därför när vi inte kunnat genomföra festivalen under både 2020 och 
2021 har många personer inte hade blivit introducerade till evenemanget. 
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NärCon Sommar 2022 bedömdes därför av oss locka ca. 8 000 besökare, 
kontra de 12 500 som kom till NärCon Sommar 2019. Budgeten och 
planeringen anpassade vi enligt detta besökarantal. Utöver det strategiska 
arbete låg vårt fokus på att fortsätta att söka kulturstöd, det löpande 
administrativa arbetet samt bära med sig erfarenheterna ifrån NärConline, 
vikten av de sociala medierna samt NärCon-appen. 

Tabell 12: Evenemangens planer inför 2020 

De flesta av respondenterna väntade med att genomföra några evenemang under 
hösten 2021 på grund av den osäkerhet som rådde. Majoriteten av respondenternas 
ordinarie verksamhet brukar genomföras under våren och inte under hösten vilket 
även påverkar detta resultat. De evenemang som jag observerat vilka tydligt skiljer sig 
från detta mönster var större aktörer. som DreamHack och Visit Linköping. De drog i 
gång med sin ordinarie verksamhet så snabbt som det var tillåtet enligt 
restriktionerna. Ett stort undantag från övriga respondenterna var Safety Last vilka 
hade bedrev mycket verksamhet under pandemin. När restriktionerna släppte och 
konkurrenterna kunde återgå till sin verksamhet blev det svårare för dem att fortsätta 
som de gjort under pandemin. Safety Last valde i stället att pausa 
eventverksamheten, för se hur pandemin utvecklades och under tiden satsa på helt 
annan verksamhet. Deras plan var påbörja arbetet med den ordinarie verksamheten 
under våren 2022. 

Något som är återkommande bland respondenterna är den stora osäkerhet som 
rådde. Även om restriktionerna hade släppt var majoriteten inte säkra på att de kunde 
återgå till ordinarie verksamhet. Detta på grund av rädslan inför eventuella kommande 
restriktioner, men också inför sociala förändringar såsom hur biljettköpare och publik 
skulle agera framöver. 

Även om planerna för NärCon var enligt beskrivningen ovan, blev resultatet helt 
annorlunda. NärCon Vinter 2022 hade samma besökarantal som 2020, NärCon 
Sommar 2022 slog besökarrekord och fick motsvarande mängd besökare som om 
NärCon Sommar 2020 och 2021 hade genomförts och antalet deltagare ökat i samma 
takt som tidigare år. Enda skillnaden som kunde noteras var antalet som sov på hotell 
vilket var mycket högre än tidigare år, medan de som sov i sovsalar tillsammans med 
okända besökare var färre än tidigare. 

Ett antal nya trygghetsåtgärder genomfördes på NärCon Vinter 2022 utan att dessa 
var krav från samhället. Dessa trygghetsåtgärder bestod i att stationera ut handsprit 
överallt, att halvera antalet tillgängliga platser i sovsalarna för att öka avståndet 
mellan besökare samt att erbjuda ett campingområde för de som eventuellt ville bo i 
tält för säkerhetens skull. Det sista nyttjades inte av någon men möjligheten väckte 
uppskattning i sociala medier. Evenemanget hade dock inget krav på vaccinpass eller 
munskydd. Målet med åtgärderna var främst att ge en känsla av trygghet till alla 
deltagare vilket skulle minska oron, göra att alla betedde sig lugnare och därmed öka 
säkerheten i längden. Men frågan är om åtgärderna gav något resultat mer än positiv 
kommunikation inför evenemanget 
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3.3.4 Vaccinpass 
Under hösten 2021 informerade evenemangen DreamHack Winter 2021 samt Heroes 
Comic Con Stockholm 2021 om att de i olika grad skulle kräva att deras besökare 
visade upp bevis på att de hade vaccinerats. Detta var inget krav från regeringen eller 
Folkhälsomyndigheten utan något de själva införde. Frågan om hur de olika 
arrangörerna ställde sig till detta, dels strategiskt, dels moraliskt, blev en intressant 
diskussionspunkt under intervjun. 

Event/Organisation Vad tyckte eventen och dess arrangörer om 
vaccinpass? 

Kortfattat 

Nordsken Respondenten tryckte på att ett evenemang ska göra exakt 
det som staten säger och varken mer eller mindre. 
Respondenten menade attansvaret inte ligger hos arrangören 
och att göra något annat än att följa de riktlinjer som staten 
ger är direkt oansvarigt. Om det rent strategiskt för 
evenemanget skulle vara fördelaktigt att införa krav på 
vaccinpass kunde han inte uttala sig om. 

Negativt 

DreamHack DreamHack valde att införa krav på vaccinpass för eventet 
DreamHack Winter 2021 vilket gjorde att de som var 
ovaccinerade inte hade möjlighet att besöka festivalen. 
Respondenten kunde inte redogöra för de exakta 
anledningarna till beslutet men spekulerade kring att det 
kunde röra sig om allt från att det bedömts vara positivt för 
företagets varumärke, till att DreamHack ville ha en och 
samma linje för alla sina evenemang i världen. 

Positivt 

Visit Linköping #1 Respondenten berättade att Visit Linköping kommer följa 
lagen och inte införa striktare regler än vad som lagligen 
krävs. De har till och med tagit upp frågan med en jurist vilken 
svarat att det är en form av diskriminering att utesluta 
ovaccinerade personer från evenemang. Personligen tyckte 
respondenten att det hade varit rimligt att införa vaccinpass 
eftersom det skulle göra vissa saker smidigare som 
arrangören att hans personliga åsikt inte är relevant i frågan. 

Negativt 

Swedish Japan 
Performance 
Association 

Swedish Japan Performance Association hade lyft frågan om 
vaccinpass i styrelsen men landat i att det inte är aktuellt för 
dem utan de ska bara göra exakt vad regeringen säger. 

Neutralt 

Tabletop Game Expo Tabletop Game Expo berättade att de förstod varför 
DreamHack valt att införa vaccinpasset som ett steg i att 
skapa trygghet, men att det inte är lika aktuellt på deras 
evenemang. På samma sätt hade de diskuterat tvång på 
munskydd eller plexiglas mellan besökare och försäljare. Det 
bedömdes vara positivt ur ett trygghetssyfte, men också 
försvårande för verksamheten på olika sätt. Tabletop Game 
Expo anser inte att det är dålig ur moralisk synvinkel utan 
snarare positivt att göra mer än vad regeringen och 
Folkhälsomyndigheten kräver. 

Positivt 

Kulturfesten Respondenten hade inte funderat över vaccinpass, men 
svarade att Kulturfesten självklart skulle införa det om det 
blev krav. Dock nämnde respondenten att, om kravet 

Neutralt 
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infördes, kanske de skulle genomföra sina festivaler både 
fysiskt och digitalt. Detta för att möjliggöra att alla individer 
som vill besöka Kulturfesten ska kunna komma oavsett 
vaccinationsstatus. 

DatorFesten DatorFesten hade inte diskuterat frågan gällande vaccinpass 
men respondenten tyckte att det kunde vara rimligt att införa 
krav på innehav för att besöka evenemanget även om inte det 
var juridiskt påbjudet. Anledningen till detta ställningstagande 
svarade respondenten berodde på hur man som arrangör 
äger sitt evenemang och ansvarar för det, även ur en 
säkerhetssynpunkt. 

Positivt 

GothCon Vaccinpass var ingenting GothCon hade diskuterat. Samtidigt 
tyckte respondenten att det vore märkligt att införa det som 
krav på evenemanget innan det fanns en konsensus i 
samhället kring frågan. 

Neutralt 

Malmö Seriefestival Respondenten resonerade under intervjun kring vilket 
säkerhetsansvar en eventarrangör har. För Malmö Seriefestival 
skulle de följa hur Stadsbiblioteket agerade och behövde 
därför inte fatta beslut i frågan. Respondenten förklarade att 
detta var en lättnad, att om frågan om krav på vaccinpass 
skulle läggas på evenemangen så skulle arrangören behöva 
agera polis i samhället vilket kändes märkligt enligt Malmö 
Seriefestival. 

Negativt 

Safety Last: LKPG 
HAHA 

Arrangören presenterade inga ingående åsikter eller 
reflektioner kring hur varumärket skulle påverkas av krav på 
vaccinpass för besökarna. Safety Last skulle däremot inte 
införa krav på vaccinpass det om det inte var beslutat av 
samhället. 

Negativt 

Backstage Group Backstage Group ser inga konstigheter med att införa krav på 
vaccinpass om det är vad som krävs för att genomföra ett 
evenemang. De planerade dock inte att införa det utan påbud. 
Under rådande plan tänkte respondenten inte göra mer än 
vad som krävdes utöver de lärdomar som pandemin gett 
dem,.såsom att ha handsprit på plats. 

Neutralt 

Svenska 
Esportsförbundet 

Frågan om vaccinpass diskuterades aldrig under intervjun. - 

Stockholm Live m.m. Respondenten själv var väldigt positivt inställd till krav på 
vaccinpass för evenemang och jämförde det med att ha olika 
åldersgränser på pub för tillträde. Han hade dock inga planer 
på att själv införa det i sin verksamhet men han skulle varmt 
välkomna ett sådant beslut ifrån regeringen. 

Positivt 

Visit Linköping #2 Det interna beslutet hos Visit Linköping är att de alltid ska 
följa de riktlinjer som kommer ifrån Folkhälsomyndigheten, 
varken mer eller mindre. Respondenten tog upp vikten av att 
ständigt vara konsekvent mot sina medarbetare och gäster. 
Visit Linköping hade diskuterat frågan om vad det praktiskt 
skulle innebära för dem om ett sådant krav kom. Dels 

Negativt 
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ekonomisk påverkan på organisationen och dels vilka 
praktiska rutiner det skulle innebära. 

NärCon Frågan om vaccinpass diskuterades internt inom NärCon 
gällande hur det eventuellt skulle vara positivt för varumärket, 
om NärCon eventuellt skulle ses som ansvarstagande och hur 
det skulle skapa en känsla av trygghet på plats för besökarna. 
Samtidigt hur negativt det skulle vara i form av att gå emot 
NärCons värdegrund som säger att evenemanget ska vara 
välkomnande för alla besökare. Samtidigt kunde inte vi inom 
NärCon anse oss veta mer om vad som var rimligt att införa i 
form av smittskyddsåtgärder än experterna inom området på 
Folkhälsomyndigheten. Därför avsåg vi att alltid agera i 
enlighet med Folkhälsomyndighetens rekommendationer och 
riktlinjer och endast införa krav på vaccinpass ifall det var 
påbjudet. 

Negativt 

Tabell 13: Arrangörernas ställningstagande till vaccinpass 

Även om både DreamHack (1.Bilaga 17) och Comic Con (1.Bilaga 17) införde krav på 
vaccinpass var detta inget som någon av respondenterna planerade att göra. Samtliga 
svarade att de givetvis skulle göra det om det blev ett krav från regeringen, ett fåtal 
ställde sig positiva till både vaccinpass och att som arrangör göra andra åtgärder för 
att ta ansvar. Men majoriteten svarade att det rimliga som arrangör är att göra exakt 
det som förväntas och följa etablerade riktlinjer. 

Vid införandet av vaccinpass för DreamHack hade de stängt av möjligheten för 
besökarna att kommentera beslutet på DreamHacks sociala medier, utan de valde 
endast att informera om hur det skulle fungera (1.Bilaga 17). Comic Con mötte 
blandade reaktioner bland sina besökare, både de besökare som var positiva till 
beslutet och de som var negativa (1.Bilaga 17). Senare visade det sig att 
Folkhälsomyndigheten och regeringen införde krav på vaccinpass för samtliga 
evenemang den 1 december (1.Bilaga 17). 
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4 Teoretiskt ramverk och tidigare 

forskning 
För att kunna analysera empirin under och efter arbetet genomfördes för detta arbete 
en litteraturstudie med målet att kunna få med det teoretiska perspektivet. Detta för 
att under analysen kunna jämföra de resultat som empirin har kommit fram till med 
vad litteraturen säger om respektive fråga. 

4.1 Varumärke och marknadsföring 

Syftet med varje tjänst är att tillfredsställa kunders behov och önskningar (Drewery, 
2017) och att erbjuda ett evenemang till en kund är en tjänst (Seraphin, 2021). Utöver 
en typ av tjänst är evenemang stora dramatiska spektakel, de förkroppsligar rituella 
egenskaper som människor hänger sig till (MacAloon, 1984). De är katalysatorer för 
att stärka det lokala och regionala samhällets kultur, attraktionskraft, 
gemenskapskänsla, sociala kapital och känslan av välmående under festivalens 
genomförande (Orea-Giner, González-Reverté & Fuentes-Moraleda, 2022). De bidrar 
till platsers varumärkesidentitet, som annars kan vara svår att få, och därigenom 
turismutveckling (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). 

Festivaler har positiva aspekter utöver inkomsterna de genererar, eftersom de 
tillhandahåller en plats där de lokala medborgarna kan mötas och delta i ömsesidigt 
uppskattade aktiviteter samt stärker lokalsamhällets självförtroende och identitet 
(Orea-Giner m. fl., 2022). Idag är evenemang centrala för vår kultur som aldrig förut; 
stora evenemang med många följare är långt mer än bara aktiviteter (Wong, S. Lin, L. 
Lin & Liao, 2021). De är traditioner, ritualer och nationella symboler (Chalip, Green & 
Vander Velden, 1998) som har en sociokulturell och känslomässig signifikans för folk 
och grupper över länder och territorier (Wong m. fl., 2021). 

Evenemangs syfte är att exaltera publik genom känslomässig stimulering. Dess 
besökare kan vara stora fans av varumärket och sådana evenemang har förändrats till 
att vara del av en livsstil. De har ritualiserats och fungerar som pilgrimsfärder, vilka 
fans ser som en prioritet att delta i. Hängivelse till sådana evenemang är manifesterad 
som en stark koppling med känslomässiga band mellan deltagarna och evenemangen 
(Alonso-Vazquez, Packer, Fairley & Hughes, 2019). Att ställa in ett evenemang är 
därför inte bara disruptivt för arrangören, utan utlöser negativa känslor hos besökarna 
gentemot politik, media och samhället. Besökare investerar mycket personliga 
resurser i förberedelser inför ett evenemang, varför att ställa in det leder till 
socioekonomiska kostnader även för deltagarna (Moyle, Kennelly & Lamont, 2014). 
När deltagarna blir berövade på den ritual de anser sig ha rätt till utlöses olika nivåer 
av sorg. Sådana negativa känslor och kris ska hanteras noga och varsamt, men under 
pandemin misslyckades de flesta inom ledning av evenemang med detta (Wong m. fl., 
2021). 

När ledare agerar i omfattande situationer, som i påverkar många konsumenter och 
intressenter, känslo- och/eller planeringsmässigt, behöver de kunna rättfärdiga sina 
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beslut (Orea-Giner m. fl., 2022; Wong m. fl., 2021).  Arrangörer kan använda vilken 
sammansättning och grad de vill av intuition, expertråd, imitation och kvantitativa 
modeller de har tillgängliga och sen fråga sig vilka beslut de kan rättfärdiga (Berger 
m. fl., 2020). Utöver att som organisation kunna rättfärdiga sina beslut bör 
hälsoexperter rekryteras som ambassadörer för att legitimera dessa i extern 
kommunikation (Wong m. fl., 2021). 

Omständigheterna förändras snabbt under en pandemi och beroende på hur 
arrangören agerar kan hen förlora sin trovärdighet gentemot intressenter och 
konsumenter Kommunikation bör vara en viktig del av en arrangörs arbete. I 
kommunikationsstrategin bör aspekten kring transparens återfinnas, det vill säga hur 
mycket arrangören ska dela med sig av. Arrangörens osäkerhetsgrad i 
beslutsfattandet ska kommuniceras till omvärlden för att skapa förståelse (Berger m. 
fl., 2020; Orea-Giner m. fl., 2022). Helt beroende på vilken relation, förtroende och 
attityd som råder mellan arrangören, evenemangsbesökarna och andra intressenter 
kommer beskedet om arrangörens beslut att mottas med förståelse, eller motstånd 
och kritik (Janiszewska m. fl., 2021; Orea-Giner m. fl., 2022). 

Framgångsrik kriskommunikation är kritisk för evenemang på lång sikt (Wong m. fl., 
2021). Sociala medier är en bra kommunikationskanal (Salvador & Strandgaard 
Pedersen, 2022). Inte bara ger sociala medier fans en möjlighet att kommentera och 
ge förslag men de kan också hjälpa ledare, som exempelvis eventarrangörer, att 
förhandla och rättfärdiga sina planer. När en arrangör beslutar att ställa in ett event 
startar en sorgeprocess hos evenemangets följare. I den processen kan fans som har 
nått acceptansstadiet, likt hälsoexperter, rekryteras till att vara ambassadörer för att 
försvara arrangörernas beslut. För att nå dit behöver deltagarnas känslor av sorg 
bekräftas, vilket hjälper dem vidare i sorgeprocessen. Sociala medier hjälper uttryck 
av dessa känslor att bli virala och därmed bekräftade av andra (Wong m. fl., 2021). 
Även om evenemang är känslofyllda spektakel (MacAloon, 1984) bör eventarrangörer 
inte bara se över, hantera och förstärka de positiva känslorna kring varumärket, utan 
även se över de negativa delarna av vad deras fans upplever när evenemanget i fråga 
ställs in. De bör investera i åtgärder som handlar om att hantera sorgen, men också 
vara uppmärksamma på och säkerställa att rätt individer berörs (Wong m. fl., 2021). 

Kommentarer i sociala medier är utmärkta tillfällen för arrangörer att lära sig om vilka 
problem som intressenter upplever finns kring evenemanget och att bemöta dem 
(Wong m. fl., 2021). Men diskussioner på sociala medier kan även allvarligt påverka 
varumärkesbilden, ryktet, identiteten och nöjdheten hos nuvarande samt framtida 
potentiella besökare och i slutändan deltagarantalet. Därför är det viktigt att kunna 
hantera kritik, lyfta upp positiv kommunikation och bemöta negativa kommentarer på 
rätt sätt (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). Inte bara före utan även när ett 
evenemang äger rum är det viktigt att bevaka och arbeta med sociala medier, då 
positiva poster, kommentarer och stort följarskap även förbättrar upplevelsen för de 
som är på plats samt gör dem nöjda (Shipman & Vogel, 2022), och nöjda deltagare är 
mer motiverade till att fortsätta relationen med festivalen över tid (Perez-Monteagudo 
& Curras-Perez, 2022). 
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4.2 Motivation och engagemang 

Pandemins hot och osäkerheter skapade känslor av kaos och rädsla samt en ökad 
riskmedvetenhet i världen. Det visade sig att de begränsade möjligheterna att träffa 
andra människor, tillägna sig kultur och kravet på att jobba hemifrån ledde till att 
livskvalitén och den mentala hälsan försämrades i samhället (Janiszewska m. fl., 2021). 
De åtgärder som tas av samhället för hälsans skull påverkar direkt sociala faktorer 
som motivation och engagemang (Berger m. fl., 2020). Evenemang kan skapa 
temporära säkra platser med fördelen av inkludering, gemenskap och välmående för 
deltagarna men under pandemin kunde dessa mötesplatser inte skapas (Bachman & 
Hull, 2022). 

Inom evenemangsorganisationer kan roller vara separata med avskilda 
ansvarsområden, överlappande samt utföras av både professionella och amatörer 
(Shipman & Vogel, 2022). För att rollen ska kännas motiverande är det av mindre vikt 
vilka ansvarsområden en engagerad har, det mest väsentliga är att vara inblandad i 
att skapa och känna att arbetet på ett meningsfullt sätt bidrar till skapandet av 
arrangemanget (Power & Nedvetskaya, 2022). För att ledare ska kunna utföra sin roll 
vid snabba förändringar och utmaningar, som under en pandemi, är det viktigt att 
deras medarbetare har förtroende för dem. Under sådana förändringar finns en rejäl 
utmaning i att behålla motivationen i organisationen. Om ett fysiskt evenemang 
konverteras till ett virtuellt sådant, som genomförs online, behöver en ny organisation 
skapas med andra roller, ansvarsområden, kommunikationsvägar, rutiner och 
arbetssätt. Då är det viktigt att förändringarna kommuniceras på ett tydligt och bra 
sätt (Misa m. fl., 2020). När organisationen förändras blir vissa roller inaktuella, 
samtidigt som nya behövs, varpå ny kunskap behöver förvärvas och annan inte längre 
är relevant. Allt detta påverkar engagemanget och medarbetarna (Werner, Junek & 
Wang, 2021). 

Festivaler som pågår över flera dagar nyttjar ofta volontärer som arbetskraft till 
eventet (Beckman, Pan, Kitterlin & Cain, 2021). Shipman och Vogel (2022) förklarar att 
volontärer, likt anställda, är nödvändiga för fysiska evenemang och att arrangemang 
där stor del av arbetskraften utgörs av volontärer har funnits sedan långt innan 
internet. Konceptet med volontärer är fördelaktigt för både eventarrangören och 
volontärerna. Arrangörerna kan med volontärskonceptet reducera kostnaderna, vilket 
ofta gör det möjligt att erbjuda premiumevenemang till ett resonabelt biljettpris 
(Beckman m. fl., 2021) medan arbete, både ideellt och betalt, ökar individers 
självkänsla, självförverkligande och tillhörighet (Power & Nedvetskaya, 2022). För 
evenemangsarrangörer är det viktigt för att lyckas med rekryteringen av volontärer 
att förstå de bakomliggande faktorerna till engagemang, men även för att öka 
sannolikheten att samma individer kommer tillbaka år efter år. Detta i gengäld mot 
arbetstiden som volontärerna erbjuder (Beckman m. fl., 2021). 

Festivalorganisationer har ofta en hög omsättning av volontärer. Att rekrytera, 
överföra kunskap, behålla erfarenheter och organisationens identitet är några av de 
fundamentala utmaningarna för arrangörer (Mazza, Strandgaard Pedersen, Mezias, 
Kim & Svejenova, 2011; Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). Tillsammans med 
rekryteringsprocessen är ledarskapet inför, under och efter evenemang nyckelfaktorer 
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för att leverera lyckade evenemang och positiva upplevelser för volontärer. God 
kommunikation, respekt, tydliga förväntningar och flexibilitet är viktiga delar i ett 
effektivt ledarskap (Power & Nedvetskaya, 2022).  

Volontärer engagerar sig både för att bygga erfarenheter inom evenemangets olika 
områden (Beckman m. fl., 2021; Shipman & Vogel, 2022) och för att förändra 
samhället i en positiv riktning (Shipman & Vogel, 2022) genom att använda sin 
personliga kompetens (Power & Nedvetskaya, 2022). Speciellt universitetsstuderande 
engagerar sig för att få nya erfarenheter, vilka är fördelaktiga på arbetsmarknaden 
(Beckman m. fl., 2021). Power och Nedvetskaya (2022) pekar på att det finns andra 
motiv och influenser som är desto viktigare. De beskriver hur människor engagerar sig 
ideellt för att de vill ha social kontakt, utöva sina personliga intressen samt fullgöra 
emotionella behov. Werner m. fl. (2021) förklarar att det har visat sig vara mycket 
svårare med motivationen vid distansarbete, vilket skulle kunna bero på just 
svårigheten med att tillfredsställa sociala behov. Andra influenser för volontärarbete 
är familjetraditioner och gruppgemenskap (Power & Nedvetskaya, 2022) vilka 
Beckman m. fl. (2021) beskriver som de mest signifikanta, tillsammans med personlig 
utveckling. 

Till skillnad från betalda arbetare, som motiveras av yttre faktorer, som 
kontraktsförpliktelser och lön, motiveras volontärer av inre faktorer, som intressen och 
personlig utveckling (Power & Nedvetskaya, 2022). Innan pandemin värderade 
professionella evenemangsarrangörer känslor som stolthet över evenemanget, 
varumärket och arbetet högst i sitt rekryteringsarbete. Detta förändrades under 
pandemin och praktiska förmågor kring hur den nuvarande situationen kunde 
hanteras värderades allt högre, medan känslor som stolthet värderades lägre 
(Janiszewska m. fl., 2021). 

En volontärs interaktion med andra människor är den viktigaste faktorn i hur nöjda de 
är efter ett evenemang tillsammans med kommunikationen innan evenemanget 
(Power & Nedvetskaya, 2022). Beckman m. fl. (2021) skriver om fördelarna med 
återkommande volontärer genom minskat behov av utbildning, att erfarenheterna 
från tidigare evenemang följer med individerna och hur det underlättar rekryteringen. 
Att ha en positiv attityd till att vara volontär, vilket i mångt och mycket vilar på 
individens tidigare erfarenheter och upplevelser kring att vara ideellt engagerad i 
verksamheten, resulterar i en ökad sannolikhet att fortsätta engagera sig ideellt (ibid.). 
Effektivt ledarskap för volontärer kan påverka prestationen och viljan att stanna kvar 
positivt (Power & Nedvetskaya, 2022), varför bra ledarskap och kommunikation i en 
krissituation är vitalt (Werner m. fl., 2021). Kommunikationen efter evenemanget är av 
mindre vikt, men något volontärerna oftast förväntar sig (Power & Nedvetskaya, 
2022). Att tappa kontakten med engagerade människor för att sedan behöva bygga 
upp ett nytt nätverk kräver mycket tid och energi (Beckman m. fl., 2021). 

Relationen mellan personlig utveckling och inställning till volontärskap är de absolut 
starkaste faktorerna enligt Beckman m. fl. (2021) till att fortsätta vara volontär. Utöver 
dessa motivationsfaktorer kan socialisering, värdedrivande faktorer, engagemang i 
och känslor för evenemanget och dess ämnen, intresse kring volontärskap eller rent 
altruistiska mål vara av betydelse (ibid.). Det är viktigt att kunna sätta volontärer i 
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meningsfullt arbete då detta ökar sannolikheten att de kommer tillbaka. Exempelvis 
kan överrekrytering till arbetslag, för att täcka upp för eventuellt bortfall, minska viljan 
att komma tillbaka om inte alla behövs (Power & Nedvetskaya, 2022). Salvador & 
Strandgaard Pedersen (2022) förklarar att de engagerade inte behöver dela intresset 
för evenemangets kulturella inriktning, utan det kan vara att som volontär vara en del 
av ett socialt sammanhang som skapar något tryggt och välkomnande som motiverar. 

Power och Nedvetskaya (2022) genomförde en undersökning där de flesta volontärer 
uppgav att huruvida de skulle komma tillbaka till volontärsarbete eller inte handlade 
om att de behöver känna sig trygga och att robusta säkerhetsåtgärder implementeras 
på evenemangen. Det går att förvänta sig att vissa av de förändringar som pandemin 
medfört kommer stanna kvar i samhället ett tag och att återgången till prepandemiska 
praktiker kommer ske gradvis (ibid.). 

Det finns flera skalor för att mäta volontärers motivation till att delta i evenemang. En 
av dessa är SEVMS-skalan, vilken Beckman m. fl. (2021) använt sig av i sina studier 
kring volontärers motivation. De belyste och bevisade följande hypoteser: 

• En stark och målmedveten motivation kommer att leda till en positiv attityd 
gentemot att vara volontär. 

• En stark personlig utveckling kommer att leda till en positiv attityd gentemot 
att vara volontär. 

• Motivation baserad i starka familjetraditioner kommer att leda till en positiv 
attityd gentemot att vara volontär. 

• En positiv attityd gentemot att vara volontär kommer att leda till en vilja att 
fortsätta vara volontär. 

(Beckman m. fl., 2021, författarens översättning) 

Beckman m. fl. (2021) förklarar däremot att resultaten från deras studie är baserat på 
undersökningar genomförda innan pandemin. Därför kan det vara så att de, i nuläget, 
inte är helt applicerbara, eftersom pandemin kan ha påverkat motivationen hos 
många. Hypoteserna kan trots detta ses som värdefull information för att bättre förstå 
volontärers motivation. Hypoteserna kan även appliceras i ledarskapet och 
rekryteringen för bästa resultat. 

Det finns etablerade verktyg för att som arbetsledare öka motivationen hos sina 
volontärer. Några av dessa är uniformer, certifikat och tack-tillställningar. De här 
verktygen, menar Power och Nedvetskaya (2022), är mindre effektiva än de normalt 
beskrivs. I deras undersökning visade det sig att de är viktigare för yngre jämfört med 
äldre volontärer. Det mest värdefulla är att ta tid att uttrycka uppskattning och 
intresse för volontärerna. 

Det finns en genomgående trend av att färre personer engagerar sig ideellt. Kvinnor 
var mer osäkra på om de skulle komma tillbaka än män. Äldre var mer osäkra på att 
komma tillbaka än yngre. Unga var hungriga efter ökad social kontakt på grund av 
pandemin och den tidigare redan etablerade trenden att ideellt engagemang ökar 
bland unga medan det minskar hos äldre har accelererats ytterligare av COVID-19 
(Power & Nedvetskaya, 2022). Med konvertering av evenemang från fysiska till 
digitala minskar antalet volontärsplatser, vilket skapar nya utmaningar för samhällen i 
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form av förlorade praktikplatser för studenter och kreativa människors framtida 
anställningar. En anledning till det minskade antalet volontärsplatser är för att på 
online-evenemang sker det mesta av arbetet bakom kulisserna av professionella 
(Shipman & Vogel, 2022). Samtidigt tror evenemangsorganisationer sig behöva fler 
volontärer i framtiden, dels för trygghetsarbete kring pandemiåtgärder, dels för 
digitalt arbete när evenemang lägger till sådana delar till sina fysiska evenemang. 
Pandemin har medfört beteendeförändringar och möjligheter att använda teknologi 
på mer effektiva sätt än tidigare. Inte bara genom digitala komponenter som nyttjas 
under, utan även genomgångar inför, evenemanget (Power & Nedvetskaya, 2022). 

4.3 Finanser 

Att delta i festivaler är en av de mest populära turistaktiviteterna i världen (Bachman 
& Hull, 2022). Eventbranschen är alltså en stark drivkraft bakom turismen (Getz, 
2008) och en betydande inkomstkälla för många destinationer (Raj, Walters & Rashid, 
2017; Getz & Page, 2020). I exempelvis Storbritannien har eventbranschen ständigt 
växt under de senaste årtiondena (Seraphin, 2021). Innan pandemin ansågs 
evenemang av alla dess former, från festivaler till konferenser, som en av de snabbast 
växande formerna av turism och var på många platser en av de primära 
inkomstkällorna. Den beskrivs som katalysatorn för ekonomisk utveckling där den 
erbjöd destinationer både materiella (till exempel arbetsmöjligheter och 
skatteinkomster) och immateriella (till exempel medborgerlig stolthet) fördelar. 
Tillsammans kan dessa bli en rik källa till lokalt välstånd (Janiszewska m. fl., 2021). 

Den 12 mars 2020 deklarerade WHO att COVID-19-pandemin var ett faktum. Efter det 
infördes regleringar runt om i världen och ledde till stor påverkan på rese-, turism-, 
nöjes- och evenemangsbranschen (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022). Under 
pandemin minskade samhällets konsumtion och omsättning. Valet stod ofta mellan att 
rädda människor eller ekonomin (Janiszewska m. fl., 2021). I en sådan situation gäller 
det att hitta en balans i folkhälsan kontra de ekonomiska och sociala konsekvenserna 
och utifrån dessa ta beslut. Politiker fattade beslut, som rörde allt från hur länge skolor 
skulle vara stängda till hur många människor som fick samlas på en plats, för att 
minska smittspridningen. Osäkerhet uppstår vid brist på bevis och oenigheter mellan 
modeller där ledare och makthavare, beroende på vilken modell de följer, fattar helt 
olika politiska beslut (Berger m. fl., 2020). Berger m. fl. (2020) ser här att etablerade 
beslutsteorier utmanas vid komplicerade situationer som involverar många olika 
intressenter och osäkerheter. 

2020 blev kallat det värsta året i turismens historia, med en minskning på 74% av 
internationella turister (antalet gick från 1,9 miljarder 2019 till 381 miljoner 2020) och 
en förlust på €1 000 miljarder i turismexport (Dragin-Jensen m. fl., 2022). För 
evenemangsbranschen, som är en del av upplevelseindustrin, blev det förödande. Det 
är en av de branscher som drabbades hårdast (Werner m. fl., 2021; Janiszewska m. fl., 
2021) och många mindre evenemang riskerade att försvinna på grund av de finansiella 
konsekvenserna av COVID-19-krisen (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). 
Väldigt många inom branschen har fått stora finansiella förluster, förlorat personal (till 
andra branscher) och haft riktigt dåliga framtidsutsikter (Werner m. fl., 2021).  
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Medan inhemsk turism och stöd från regeringar har skyddat jobb och hjälpt företag 
genom pandemin så har eventbranschen blivit tvungen att förändra sin struktur för att 
klara sig och samtidigt följa lokala, nationella och internationella restriktioner (Dragin-
Jensen m. fl., 2022). De har behövt ställa in och skjuta upp evenemang, hantera 
överskott och redundans av personal, hitta nya sätt att få inkomst och vägar för att 
konvertera existerande erbjudanden och innehåll från offline till online. All inkomst 
gick till noll över bara en natt vilket även påverkat de länder evenemangen äger rum i, 
speciellt där evenemang och turism var en stor del av ekonomin (Werner m. fl., 2021). 
Tusentals jobb försvann och pandemin ledde till avbrott inom kulturverksamheten. 
Situationen var helt unik för både eventbranschen och resten av samhället. 
Anledningen till att evenemangsbranschen drabbades så hårt var hur särskilt sårbar 
den är, detta på grund av hur evenemang samlar människor. Samhällets exakta 
förluster på grund av evenemangsbranschens kris kan ej beräknas då 
eventverksamheten är sammanflätad med många andra industrier, som exempelvis 
transport, turism, boende och mat (Janiszewska m. fl., 2021). 

Intäktsfördelningen varierar mellan olika typer av evenemang. De festivaler Castro-
Martinez, Recasens, och Fernandez-de-Lucio (2022) studerat fick i genomsnitt 65% av 
sina intäkter från offentlig sektor, 17% från biljettförsäljning och resterande i form av 
bidrag från kulturorganisationer, privata sponsorer, försäljning av profilprodukter och 
reklamintäkter. Beroende på uppdelningen mellan dessa intäkter gör det 
evenemanget sårbart och utsatt för risker inom olika områden. Inom riskhantering av 
evenemang har ett stort fokus varit på just intäktsförluster till följd av exempelvis 
mindre antal besökare, färre sponsorer än önskat och uppskjutna eller inställda 
evenemang (Perić & Vitezić, 2019). Den här typen av misslyckanden har tidigare 
kopplats främst till dålig planering, marknadsföring, koordination eller mindre 
omfattande oförutsedda och ej kontrollerbara faktorer så som dåligt väder (Getz, 
2002; Wong m. fl., 2021). COVID-19 pandemin har genom hur den skapat situationer 
av extrem osäkerhet och stora regleringar visat på evenemangs sårbarhet. I 
pandemins finansiellt svåra läge kan det vara väldigt svårt att omforma verksamheten 
(Dragin-Jensen m. fl., 2022). Under pandemin kunde de ekonomiska förlusterna delvis 
hanteras, till olika grad runt om i världen, genom finansiellt stöd men troligtvis 
kommer vi se långsiktigt negativa konsekvenser för industrin. Det kan visa sig vara 
svårt att starta upp på nytt efter en lång period av vila (Janiszewska m. fl., 2021). 

Det har alltid funnits en kontrovers kring varför och hur mycket evenemang ska 
stöttas av samhället. Debatterna är centrerade kring vilken påverkan festivalen har på 
samhället, ifall de är positiva eller negativa, samt om de är kortsiktiga eller långsiktiga 
(Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). Eventbranschen har kunnat rättfärdiga 
offentliga medel genom att visa på hur de skapat en positiv bild av platsen eventet är 
på, utvecklat socialt kapital, fostrat politisk påverkan, genererat goodwill, ökat 
attraktionsgraden hos städer samt katalyserat stadsförnyelse och gentrifiering 
(Dragin-Jensen m. fl., 2022). Att mäta påverkan är inte en enkel process. 
Påverkansgraden är multidimensionell med ett flertal svårmätta aspekter, exempelvis 
sociala faktorer som stolthet för orten och identitetsbyggande. Även mätbara faktorer 
som ortens varumärke och hur det kommer att locka turister är inte säkert att de 
kommer att materialiseras, då dessa beror på flera osäkra faktorer. Slutligen finns det 
åtskilliga intressenter som kan ha konflikterande intressen, prioriteringar och 
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perspektiv. Exempelvis gagnas vissa intressenter av att en festival genererar 
turistomsättning och jobb, medan allt resande till evenemanget genererar 
koldioxidutsläpp, vilket andra intressenter protesterar mot. Oavsett ska vikten av att 
mäta, veta vad som bör och hur det kan mätas, inte underskattas. Arrangörer kan bara 
hantera och anpassa sig efter det som kan mätas och därmed utvärderas (Salvador & 
Strandgaard Pedersen, 2022). 

Innan pandemin kunde en prisökning för biljetter till kultur- och sportevenemang 
observeras. Publiken har delats upp i de som nöjer sig med att ta del av ett 
evenemang genom inspelningar och sändningar och de som är beredda att betala mer 
för att vara på plats. Tjänstesektorn och personligt levererade tjänster fortsätter att 
öka i pris jämfört med produkter i länder med högre inkomst, eftersom 
effektiviseringsgraden inom tjänstesektorn inte går att jämföra med industrin och 
produktionen av produkter. På samma sätt har det skett med digitaliseringen och 
distributionen av kultur som nu går att massproducera, medan evenemang och 
framträdanden blivit dyrare (Shipman & Vogel, 2022). 

Även om en digitalt förmedlad version av ett evenemang per definition skiljer sig från 
originalet, har den teknologiska utvecklingen lett till att vi steg för steg kommit 
närmre upplevelsen av det fysiska eventet och lagt till funktioner som kommentarer, 
bättre ljud och specialeffekter. Den digitala versionen sparar tid och pengar för 
publiken genom att de inte behöver resa till evenemanget. Utvecklingen har hjälpt 
onlinemedia att ta marknadsandelar vilket lett till protester, även från superstjärnor, 
om att det är omöjligt att leva på bara digital distribuering. Allt fler författare, 
skådespelare, artister och musiker ställer sig mot detta. 70% av deras intäkter kommer 
från konserter, mestadels från sommarfestivaler, om de inte kan turnera själva 
(Shipman & Vogel, 2022).  

Shipman och Vogel (2022) skriver att pandemin har testat till vilken grad publik är 
beredda att betala (resor, biljett, tid) för den sociala faktorn jämfört med att få en 
distribuerad version som försöker ge upplevelsen på en annan plats och tid. Artister 
och eventarrangörer får kämpa med den typen av näringsverksamhet vars inkomster 
distributionsföretagen inte kan nå vilket leder till en polarisering av marknaden. 
Pandemin accelererade utvecklingen av hur kultur äger rum och uttrycks online. 

4.4 Krishantering 

COVID-19-pandemin krävde att åtgärder vidtogs i tid och strategiska beslut behövdes 
på alla nivåer. Det var en helt ny historisk händelse där ledare mötte nya situationer 
som var utom deras normala verksamhet (Ongaro, 2021a) och beslutsfattandet kunde 
vara extremt utmanande då det saknades vetenskapligt stöd kring vilka konsekvenser 
olika alternativ skulle få (Berger m. fl., 2020). Redan innan pandemin visade 
eventrelaterad forskning hur entreprenöriella- och ledarskapsförmågor sågs som 
högst värderade inom branschen. Där visade sig ledarskapet i krishanteringen vara 
viktigt och efterfrågan för dessa egenskaper ökade under pandemin (Werner m. fl., 
2021). Werner m. fl. redogjorde för krisens huvudutmaningar: 

• Överskott av personal och risk för konkurs 
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• Snabb och konstant förändring utan säkerhet 
• Ändrade roller inom organisationen då vissa förmågor inte längre behövdes 
• Behov av nya kompetenser och förmågor 
• Förlust av kompetens till andra industrier 

Att ta beslut under en pandemi sker i överväldigande och tidspressade situationer. 
Hög vetenskaplig osäkerhet råder med minimal kvalitet kring relevanta bevis vilka 
snarare är flytande. En stor oenighet råder bland experter och modeller i en komplex 
och snabbt förändrande miljö (Berger m. fl., 2020). Denna situation med hög 
osäkerhet ledde till överreagerande, både av offentlig förvaltning och olika parter i 
evenemangssektorn (Janiszewska m. fl., 2021). Förbud mot att resa, nationellt och 
internationellt, och att samlas för evenemang var bland de första åtgärderna som 
regeringar genomförde (Seraphin, 2021), men åtgärdernas effektivitet var 
omdebatterad. Pålitlig information om viruset, dess smittbarhet, direkta och indirekta 
hälso- och socioekonomiska konsekvenser saknades (Berger m. fl., 2020).  

Förmågan till snabba och innovativa lösningar kommer från en organisations 
innovativa miljö. Innovation ses som värdeskapande vilket skapar konkurrensfördelar 
på en alltmer utmanande arbetsmarknad (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Många 
festivaler ställde in sina evenemang direkt, men några försökte leverera 
festivalupplevelsen digitalt (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). I slutet av mars 
2020 rapporterades att 35% av utvalda konferenser hade gått över till onlineformat 
medan 32% hade ställts in eller skjutits upp (Mikhridinova, Badasian, Aldaghamin, & 
Wolff, 2021). 

Under pandemins osäkerhet har offentliga medel hjälpt många evenemang att 
överleva, men också lett till att en debatt startats om huruvida de finansiella stöden 
ökar arrangörers förmåga att skapa evenemang och resiliens, eller om det stoppar 
dem från detta genom att de inte behöver vara innovativa. När evenemang möter 
motstånd kan de försöka vara innovativa för att överleva, eller vänta tills situationen 
har lugnat ner sig och de kan återgå till normal verksamhet (Dragin-Jensen, m. fl., 
2022). Även om pandemin med dess enorma osäkerhet krävde snabba beslut, vilket 
ledde till att ett fåtal intressenter inkluderades i beslutsprocessen, argumenterar 
Ongaro (2021b) för att det bästa är att göra tvärtom och inkludera fler personer. Att 
inkludera många intressenter då osäkerhetsnivån gick bortom de grader av 
sannolikhet som inkluderas i bayesiansk beslutsteori. 

Orea-Giner m. fl. (2022) instämmer, de studerade ett evenemang där intressenterna 
ansåg att arrangemangets kommunikation var bristfällig. Den studerade festivalen 
senarelades tre gånger under pandemin, med 1–2 månaders förvarning. Evenemanget 
saknade en med intressenterna delad strategisk plan som kunde motivera 
eventarrangörernas beslut. Detta gjorde att intressenterna upplevde sig negligerade. 
Orea-Giner m. fl. trycker på vikten av att samarbeta med intressenter och hur detta är 
vida studerat. De beskriver hur ett evenemangs intressenter har olika behov och bör 
hanteras därefter. Evenemang bör därför anpassa sin kommunikation med besökare, 
egna organisationen, olika typer av samarbetspartners och övriga intressenter för att 
nå ett lyckat samarbete. 
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Det finns stora risker med att omvandla ett evenemang och dess organisation till 
någonting helt nytt i osäkra tider. Omvandlingen kräver att organisationen har de 
ekonomiska resurser som behövs för att klara ett sådant projekt (Dragin-Jensen m. fl., 
2022). Resultaten av pandemin visar på vikten av att organisationer utvecklar 
återhämtningsstrategier eller post-kris-strategier under krisperioden (Seraphin, 2021). 
De arrangörer som Dragin-Jensen (2022) undersökte reagerade initialt med 
innovativa lösningar, vilket möjliggjordes av arrangörernas ekonomiska resurser. Utan 
detta hade det inte varit möjligt. En av arrangörerna berättar att de fick lära sig att allt 
de hade gjort de senaste 13 åren inte längre spelade någon roll, att de behövde bygga 
upp festivalen från grunden igen. Att lära sig av nya utmaningar och fel är av oerhörd 
vikt för organisatorisk innovation (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Seraphin (2021) 
refererar till detta tillvägagångssätt som ambidextriöst ledarskap. Detta ledarskap 
består av att effektivt använda sig av tiden under en kris (exploatering / exploitation) 
och att utveckla strategier för framtiden efter krisen (utforskande / exploration). 
Ambidextriöst ledarskap och janusianskt tänkande är synonymer (Vo-Than, Okumus, 
Köseogly & Seraphin, 2020). 

Användandet av ambidextriöst ledarskap inom turism leder ofta till hållbarhet, 
innovation samt ökning av det sociala kapitalet (Vo-Than m. fl., 2020). Utöver detta 
förklarar Vo-Than m. fl. att amidextriöst ledarskap leder till förbättring av 
arbetstagarens motivation och prestation, värdeskapande, marknadens resultat och 
kunders lojalitet. Detta ledarskap adresserar många av problemen som är relaterade 
till COVID-19-pandemins negativa påverkan. Företag inom turistindustrin har redan 
tagit sig an ambidextriöst ledarskap och interagerar med sina kunder via sociala 
medier (Seraphin, 2021). 

Bayesiansk beslutsteori inkluderar viktiga verktyg för beslutsfattande under 
osäkerhet, där målet är att göra det val som leder till bästa resultat. Modellen utgår 
från att osäkerhet kan återges i sannolikhet, men pandemins situation gick bortom 
denna. Det finns utökade modeller av bayesiansk beslutsteori som kan adressera 
högre nivåer av osäkerhet, men Ongaro (2021b) menar att dessa inte heller är 
applicerbara kring pandemin. Detta främst för att olika intressenter som ovan nämnt 
har olika syner på osäkerheterna, varför det är nödvändigt att inkludera deras 
perspektiv. Utöver detta har intressenterna olika ståndpunkter i relation till pandemin 
och beroende på beslut drabbas de olika mycket. Därför är det nödvändigt att 
inkludera dem för att nå bästa resultat, både för kollektivets bästa och ur demokratisk 
synvinkel. Speciellt då intressenterna som drabbas mest av pandemin, traditionellt 
sett, oftast inte är inkluderade i vetenskapliga debatter och beslut (ibid.). COVID-19 
var ett intressant, och förhoppningsvis unikt, experiment där vi fick se effekten av 
restriktioner och hur det påverkade motivationen för deltagande hos befolkningen 
(Thibaut m. fl., 2022). 

4.5 Styra om verksamheten 

Under de senaste 20 åren har antalet öppna evenemang, där vem som helst kan delta, 
ökat och blivit alltmer populära (Helsen m. fl., 2022). Även om evenemangen blev mer 
populära förändrades de inte nämnvärt trots den digitala utvecklingen som skedde. 
Utan i stället har arrangörer nyttjat de digitala verktygen för att underlätta sin 
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administration samt kommunikation, inte för att påverka produkten nämnvärt 
(Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). Innan pandemin har visserligen försök med 
digitala evenemang, som musikspelningar, gjorts men de har inte varit framgångsrika. 
COVID-19 ledde till att arrangörer tvingades välja mellan att antingen låta 
verksamheten vila eller gå över till digitala event (Zhao, 2022). 

Pandemin tvingade företag inom evenemangsbranschen att förändra sin verksamhet, 
återuppfinna sig själva och anpassa sig till olika restriktioner (Salvador & Strandgaard 
Pedersen, 2022; Ostler m. fl., 2021; Mikhridinova m. fl., 2021). I stället för ordinarie 
evenemang genomfördes allt fler digitala event (Seraphin, 2021; Ostler m. fl., 2021; 
Mikhridinova m. fl., 2021). Vi kunde se allt från event som skedde helt online, i form av 
chattar, webbinarium, streamade diskussioner och podcasts (Werner m. fl., 2021; 
Janiszewska m. fl., 2021), till hybridevenemang med fysiska element som 
bilparkerings-konserter och -biografer (Werner m. fl., 2021) samt tävlingar med 
virtuella topplistor som kommenteras och bevakas live (Helsen m. fl., 2022).  

Digitala evenemang fanns även innan pandemin (Ostler m. fl., 2021; Mikhridinova m. fl., 
2021). Redan 2010 rapporterade Cisco IBSG att de samlat över 14 000 deltagare i ett 
hybridevenemang (Mikhridinova m. fl., 2021). Evenemang som genomförs med hjälp 
av digital teknik ska inte ses som ett substitut för tidigare produkter eller någonting 
som gör evenemang möjliga (Dragin-Jensen m. fl., 2022; Salvador & Strandgaard 
Pedersen, 2022; Seraphin, 2021). Trots att det var möjligt med verksamhet i digital 
form under pandemin led evenemangsorganisationerna av kapitalbrist (Janiszewska 
m. fl., 2021). Behov av ny kunskap, reformer och innovationer har uppstått tillsammans 
med nya sätt att se på saker (Werner m. fl., 2021). Värdet bakom evenemang ligger i 
att skapa bestående minnen, något konsumenterna eftersträvar (Salvador  & 
Strandgaard Pedersen, 2022; Ostler m. fl., 2021) och minnen från tidigare evenemang 
är fast knutna till platsen, tiden och människorna där (Ostler m. fl., 2021). Samhörighet 
är en betydande faktor när besökare väljer om de ska delta i ett fysiskt evenemang, 
men inte gällande om de ska delta i ett virtuellt sådant. Det går därför att dra 
slutsatsen att fysiska och virtuella evenemang fyller fundamentalt olika behov. Vissa 
sociala element av fysiska evenemang kan helt enkelt inte ersättas med något virtuellt. 
Fysiska evenemang har vissa särdrag som gör att upplevelsen skiljer den från virtuella 
event. Kompetensutveckling var en betydande faktor i huruvida individer deltog i ett 
virtuellt evenemang, men inte på samma nivå i ett fysiskt (Vander Schee & DeLong, 
2022). 

Livestreaming har blivit enklare, billigare och mer tillgängligt jämfört med traditionell 
broadcasting (Shipman & Vogel, 2022), vilket talar för att styra om verksamheten från 
det normala (Stefanoudis m. fl., 2021). Virtuella evenemang online har några fördelar 
gentemot normala fysiska sådana. Ostler m. fl. (2021) hävdar att de främst rör sig om 
ekonomiska fördelar, i form av besparing för allt från resor till arbetstid. För både 
arrangörer (96% lägre) och för deltagarna (90–97% lägre) var kostnaderna betydligt 
lägre i Stefanoudis m. fl. (2021) studie. Virtuella evenemang är bättre för miljön med 
minskat koldioxidavtryck då antalet resor och transporter minskar drastiskt 
(Mikhridinova m. fl., 2021; Stefanoudis, m. fl., 2021). De virtuella evenemangen sänker 
tröskeln och möjliggör för fler att delta (Zhao, 2022; Mikhridinova m. fl. 2021) och 
kostnaderna går ner. Arrangören berättade att de nu kunde ha registreringen till 
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evenemanget öppen längre då resor och logi inte behövde lösas (Mikhridinova m. fl., 
2021). Det skapas även en möjlighet till digitalt arkiv över allt producerat material som 
enkelt kan tillgängliggöras samt att arrangören kan erbjuda online-nätverkande till de 
besökare som inte kan delta på plats (Stefanoudis m. fl., 2021; Misa m. fl., 2020). Om 
materialet dessutom har förberetts i förväg minskar risken för tekniska problem 
jämfört med om presentationen skulle ske live, möjligheten för föreläsare och artister 
att göra omtagningar, efterbehandla ljud och bild samt enklare kontrollera längden på 
föreläsningar och framträdanden (Misa m. fl., 2020). 

Fördelarna ökar när ny teknologin utvecklas. Den tillåter besökarna att känna att de 
delar någonting tillsammans även om de inte är på samma plats som exempelvis med 
evenemangets artister (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022; Shipman & Vogel, 

2022). Kinesiska spelningar arrangerades ofta med danmaku-teknologi (弹幕, dànmù) 

som gör att tittare kan skriva kommentarer som scrollar över videon i realtid (Zhao, 
2022) vilket många upplever som fördelaktigt (Shipman & Vogel, 2022). Detta 
fenomen är vanligt i Ostasien. Danmaku ger en känsla av livereaktioner till digitala 
sändningar och imiterar till viss del kommunikation ansikte-mot-ansikte (Zhao, 2022). 
Före pandemin har tekniken stöttat i skapandet av gemenskap och communitys, men 
den har alltid jobbat tillsammans med fysiska platser och aldrig ersatt dem (Bachman 
& Hull, 2022).  

Samhörighet innebär en vilja att känna koppling till andra (Baumeister & Leary, 1995) 
och denna förlorar besökaren vid ett digitalt evenemang. Inget online-evenemang kan 
ersätta känslan av att gå på festival (Shipman & Vogel, 2022). Att gå på exempelvis en 
spelning är mer än att lyssna på musikens innehåll. Saker som atmosfär, ritualiserade 
upplevelser och spontana möten med andra i publiken och musiker är en viktig del av 
produkten. Alla dessa försvinner i virtuella versioner (Zhao, 2022). Onlinepublik 
upplever inte ett evenemang innan sändningen startat eller efter den har slutat. Det 
tar bort upplevelsen som publiken på plats får av att vara del av något (Shipman & 
Vogel, 2022). Evenemang såsom spelningar är inte en sak utan en aktivitet, någonting 
som människor gör tillsammans. Genom att delta i kultur positionerar sig människor i 
ett flertal sociala relationer, delar gemensamma uppfattningar med sina jämlikar och 
bygger sina identiteter. Digitala musikfestivaler kan inte möta dessa behov och när 
fysiska musiklokaler öppnades upp igen försvann de digitala tyst bort igen (Zhao, 
2022). 

När evenemangsbesökare blev tillfrågade i en brittisk undersökning vad de saknade 
mest med att musikfestivaler ställde in svarade 32% atmosfären och 27% 
socialiseringen. Dessa attribut är de svåraste för någon form av online-evenemang 
eller sändning att återskapa (Thibaut m. fl., 2022). De visade sig vara dubbelt så 
viktiga som att se sin favoritartist (17%) eller upptäcka ny musik (7%). Att mötas och 
socialisera var klart viktigare än atmosfär för de som ofta går på festivaler, det vill 
säga de som går på fem eller fler per år (Shipman & Vogel, 2022). Vander Schee och 
DeLong (2022) berättar att fysiska evenemang ger förutsättningar för känslomässiga 
och sociala band. 80% av deltagarna på virtuella konferenser rankar vikten av social 
interaktion som hög eller mycket hög, vilket stämmer överens med Thibaut m. fls. 
(2022) konstaterande. Deltagare på fysiska konferenser upplever att nätverkande, 
kommunikation och utbyte av idéer sker mest effektivt ansikte-mot-ansikte (Vander 
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Schee & DeLong, 2022). Några studier har slagit fast att digitala konserter inte 
erbjuder den oväntade, iterativa och expansiva aspekten som finns hos live-
evenemang. Även om de erbjuder musiken live och därmed “nu:et” så saknar de 
rumsdimensionen, “här:et” (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022). Digitala 
evenemang förlorar socialiseringen i form av exempelvis snack vid kaffepauser, prat 
över lunch, middag och motsvarande nätverkande (Mikhridinova m. fl., 2021; Ostler m. 
fl., 2021) som ofta är en start till ny vetenskaplig inspiration (Ostler m. fl., 2021) och 
sociala nätverk (Zhao, 2022). 

Evenemangsarrangörer mötte i pandemin många utmaningar då avsaknaden av 
erfarenhet var stor (Mikhridinova m. fl., 2021). En eventproduktion som streamas kan 
inte vara baserad på tidigare förmågor och kunskap, utan är mer som en tv-
produktion. Det är väldigt lätt att tappa en online-publik om du inte gör det rätt 
(Werner m. fl., 2021). En del innehåll som evenemang normalt har blir irrelevant vilket 
för med sig att vissa behov och roller inte längre finns eller fyller sitt syfte 
(Mikhridinova m. fl., 2021). Evenemanget behöver ha stöd för multipla plattformar, 
såsom iOS, Google Play, Mac OSX, Windows och webbläsare. Samt stöd över hela 
världen (ibid.; Stefanoudis m. fl., 2021). Om det är ett evenemang där deltagarna delar 
med sig av material som de själva har skapat så ska de kunna känna sig trygga med 
det. Det finns även direkta risker med livepresentationer beroende av internet, det är 
då viktigt att ha en bra nätverksuppkoppling för att inte riskera avbrott. Beslut 
behöver tas om det ska vara live eller förinspelat (Stefanoudis m. fl., 2021), vilket även 
lyfts ovan med för- och nackdelar.  

Virtuella konferenser är ett nytt verktyg som kräver väl utfört förarbete för att göra 
dem framgångsrika (Misa m. fl., 2020). Deltagarna i virtuella evenemang är ofta 
stationerade hemifrån vilket gör att gränsen till det vardagliga livet suddas ut. När de 
blir ihopkopplade uppstår distraktion, de olika sammanhangen kollapsar där 
individens olika identiteter och sociala nätverk flyter ihop (Zhao, 2022). Digitala 
evenemang lyckas ta innehållet till individens vardagsliv (Misa m. fl., 2020), men 
misslyckas med att ta dem i väg från sin vardag eftersom de inte kan förmedla 
upplevelsen av ett gemensamt delat fysiskt utrymme (Zhao, 2022). Genom att skapa 
hybridevenemang där vissa av deltagarna är på plats och vissa deltar online kan detta 
minskas. Att ha en liten publik på plats upplevs av föreläsare och artister vara 
stimulerande och får dem att känna att de var på ett riktigt evenemang. 60% av 
respondenterna i en undersökning Ostler m. fl. (2021) genomförde angav att 
hybridkonferenser är överlägsna de som är helt online, medan 12% svarade att de helt 
online är överlägsna. De med privilegiet att delta på plats kunde dra mest nytta av 
hybridformatet. De som deltog på distans upplevde att mixen mellan virtuella och 
verkliga element förbättrade upplevelsen. Moderna system med chattrum, virtuella 
rum och liknande förbättrar möjligheten till social interaktion, men detta kräver 
specifik kunskap hos deltagarna och noggrant planerande av arrangören (ibid.). I ett 
fysiskt utrymme kan upplevda gemensamma känslor transformeras till ömsesidiga, 
igenkänningsbara aktiviteter och ritualer. Exempelvis förekommer under spelningar 
headbanging, circle pits, pogo och crowd surfing. Genom gemensam fysisk aktivitet 
skapas en koppling mellan individerna som medför en känsla av gemenskap (Zhao, 
2022). 
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Eftersom tiden är den enda referenspunkten vid virtuella evenemang (Ostler m. fl., 
2021) är tidszoner en stor utmaning. Utmaningen härstammar från möjligheten att ha 
deltagare från hela världen, men när dessa inte är på samma plats skapar det problem 
för schemaläggningen (Mikhridinova m. fl., 2021). Detta problem är inte unikt för 
virtuella evenemang utan gäller även när deltagarna anländer och har problem med 
jetlag och trötthet. Detta är lättare att jobba med för virtuella konferenser då de kan 
spridas över flera dagar med kortare pass där föreläsningar justeras efter när 
deltagarna har möjlighet att delta enligt deras tidszoner. Konferenser kan samtidigt 
inte äga rum utanför normala arbetstider för de som arbetar med dem (Misa m. fl., 
2020). Genom att erbjuda förinspelat material kan arrangörer lösa situationen med 
olika tidszoner men tappar då delar av live-innehållet. Att erbjuda båda alternativen är 
mest fördelaktigt, men kräver också mer planering (Stefanoudis m. fl., 2021). 

Under pandemin såg vi flera olika exempel på hur evenemangsarrangörer agerade. 
Även om de flesta ställde in eller sköt upp sina evenemang fanns det många kreativa 
och innovativa organisationer. Eventarrangörer kastade bort alla gamla rutiner och 
regelböcker för hur verksamheten ska göras och utgick i stället från nuvarande 
situation och försökte skapa verksamhet därifrån (Ongaro, 2021b). Evenemanget 
Burning Man anpassade sig till pandemin genom att förändra sig självt från ett 
evenemang till en rörelse i ett bredare kulturellt fält i hela världen, både offline och 
online, lokala evenemang och återkommande meetups (Bachman & Hull, 2022). 
Många konferenser ägde rum digitalt (Ostler m. fl., 2021), vilket genererade ny 
kunskap om dess fördelar. Exempelvis när diskussion, under en konferens, skedde via 
text i stället för muntligt kunde dialekter och andra språkmässiga barriärer undvikas 
(Misa m. fl., 2020). Misa, m. fl. (2020) berättar dessutom att 39% av deltagarna på 
konferensen inte hade kunnat närvara fysiskt men 61% hade deltagit på fler av 
konferensens sessioner givet att de som besökare hade deltagit fysiskt. 

Steinkjer festival blev den första festivalen i Norge som livestreamades under 2020 
och arrangörerna berättar om vikten av en högkvalitativ produktion. Streamen var 
gratis att se men mat och dryckespaket såldes i syfte att besökarna skulle kunna ha en 
festivalupplevelse hemma (Dragin-Jensen m. fl., 2022).  Festivalen The One World: 
Together at Home som skapades av Lady Gaga, Global Citizen och WHO drog ihop 
mer än 70 internationella artister och samlade in mer än $180 miljoner i kampen mot 
pandemin (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022). Run Alone Denmark 
genomförde ett virtuellt löpevenemang med 2 500 deltagare i Danmark och FC 
Midtjylland (FCM) arrangerade en drive-in-visning av en match på stora skärmar, vars 
biljetter sålde slut på mindre än en timme, och 2 000 bilar deltog. Utöver detta 
genomförde Bergen International Festival 2020 en stream som fick över en miljon 
visningar följt av ett hybridevenemang 2021 (Dragin-Jensen m. fl., 2022). 

Uppenbarligen fanns ett stort intresse för evenemang även under rådande pandemi 
trots all osäkerhet och rädsla, problemet var hur de skulle genomföras. Personer som 
redan var bekanta med online-aktiviteter hade lättare att ta till sig dessa nya sätt för 
verksamhet när förändringarna kom (Thibaut m. fl., 2022; Helsen m. fl., 2022). 

Erfarenheterna från dessa projekt kan arrangörerna ta med sig in i framtiden för att 
vidareutveckla sin verksamhet (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Nya tekniker kommer inte 
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bara att spela en stor roll i framtiden för evenemangsbranschen, utan bidrar redan till 
att förbättra upplevelsen av festivaler och evenemang (Yeoman, 2013). Utvecklingen 
pågår för fullt, exempelvis kommunikationsplattformen Zoom laddades ner 2,13 
miljoner gånger kring den 23 mars 2020 (Seraphin, 2021). Allt detta gör att 
definitionen av eventplattformen vidareutvecklas och omdefinieras (Dragin-Jensen m. 
fl., 2022). Virtuella evenemang kommer troligtvis att ses som allt viktigare och öka i 
frekvens, men de kommer att vara tillägg och inte substitut för upplevelsen av live-
evenemang (Getz, 2012). Arrangörers intentioner runt om i världen, som en respons 
på allt detta, är att publiken ska se fysiska evenemang som en överlägsen produkt, en 
veblen-vara, där ett ökande pris bidrar till att produkten ses som bättre. Så länge som 
uppträdandet är en unik upplevelse i sig kommer inte inspelningar och sändningar av 
dessa att påverka artisten negativt, utan i stället att vara inkomster genom 
tilläggsförsäljning (Shipman & Vogel, 2022). Faktum är att 48% av generation Y säger 
att de deltar i live-evenemang för att de ska kunna dela dem på sociala medier 
(Seraphin, 2021). 

Arrangörerna bakom online-festivaler bör lägga mer tid och energi på att få 
deltagarna att delta aktivt genom chatt och motsvarande möjligheter hos ny teknik. 
De bör även erbjuda fler komplimenterande aktiviteter för att säkerställa att 
deltagarna blir nöjda. Det är känt att live-evenemang är den största inkomstkällan för 
artister men i och med de kostnader de för med sig finns det en möjlighet att utforska 
online-alternativet då de saknar majoriteten av dessa kostnader (Perez-Monteagudo & 
Curras-Perez, 2022). Att förstärka upplevelsen en individ får av ett evenemang, så att 
det blir mer än bara kärnprodukten och upplevs som mer påkostad, kan ses som en 
defensiv åtgärd i förhållande till hur allt fler upplever online-alternativ som 
godtagbara (Shipman & Vogel, 2022). 

4.6 Framtidsplanering 

Evenemang kan ses som ett nätverk av intressenter, bestående av arrangörer, publik, 
värdstad, eventsektorn, restauranger, volontärer och media, vilka på olika sätt bidrar 
till eventets utveckling inom allt från marknadsföring till sociala värden (Castro-
Martinez m. fl., 2022). Evenemang är sociala, kulturella, politiska, naturliga och 
ekonomiskt viktiga fenomen (Janiszewska m. fl., 2021). Forskning i antropologi 
förklarar att personer vill och behöver samlas. Evenemang bidrar till att fylla dessa 
önskningar och sociala behov (Getz & Page, 2020; Seraphin, 2021). Evenemang är 
viktiga för individer och samfund av sociala (Seraphin, 2021) och ekonomiska 
anledningar (Getz & Page, 2020; Raj m. fl., 2017), de leder till ökad konsumtion och 
turism där de äger rum och ses som positiva för destinationerna (Beckman m. fl., 
2021). Att delta i evenemang kommer att bli allt viktigare i och med hur de erbjuder 
socialt kapital och nya upplevelser (Yeoman, 2013). Även om många evenemang 
ställdes in 2020 och 2021 för att upprätthålla social distansering, kommer viljan och 
behovet för människor att samlas i någon utsträckning att snabbt återställa 
deltagandet (Vander Schee & DeLong, 2022). I en artikel har Seraphin (2021, 
författarens översättning) formulerat det så här: 

“Planerade live-evenemang, både personliga och i samhällsskala, kommer alltid att 
vara en betydande del av en civilisation, i alla samhällen och kulturer. Men under en 
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pandemi eller annan kris kommer live-evenemang att störas innan de stapplande 
kommer tillbaka till normalt under särskilda omständigheter och strikt kontroll.” 

Musik, film och andra kulturfestivaler har genom åren stadigt ökat i antal, storlek och 
frekvens (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022; Shipman & Vogel, 2022). 
Evenemang höjer den sociala och kulturella upplevelsen genom erbjudandet av 
känslofyllda atmosfärer (Shipman & Vogel, 2022). Artister ser idag liveframträdanden 
som en nyckel till inkomster då inspelad musik som sprids digitalt bidrar med mindre 
intäkter jämfört med när den såldes i fysiska format. Musikindustrin har kämpat med 
att anpassa sin affärsmodell enligt de nya förutsättningar den teknologiska 
utvecklingen fört med sig (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022), vilken fortsatte 
under pandemin. 

Med all osäkerhet och de extraordinära omständigheter som rådde under pandemin 
blev beslutsfattandet svårt för alla ledare och makthavare inom samhället och 
evenemangsbranschen. Vi saknade kunskap om exakt vilka konsekvenser beslut skulle 
föra med sig, men det gjorde inte att de inte behövde tas (Ongaro, 2021a). Det är i 
regeringens och samhällets intresse att vi kan genomföra evenemang även i osäkra 
tider och inte bara vara passiva tills allt kan återgå till det normala (Dragin-Jensen m. 
fl., 2022). Men osäkerheterna under pandemin gick bortom de som modelleras i 
normal beslutsteori (Ongaro, 2021a) varför besluten runt om i världen kring 
restriktioner kunde skilja sig åt även vid liknande förutsättningar. Exempelvis i Norge 
införde de restriktioner i form av rekommendationer medan de i Polen lagfördes, där 
brott mot dessa kunde leda till straff. Nödvändigheten att sätta in restriktioner kom 
från vikten av att skydda hälsan hos befolkningen (Janiszewska m. fl., 2021).  

Även om pandemin har varit en tragedi som haft en negativ påverkan på 
evenemangsbranschen har den samtidigt erbjudit möjligheten för branschen att 
återuppfinna sig själv för att kunna bidra mer och vara värdeskapande för hela 
samhället (Seraphin, 2021; Bachman & Hull, 2022). Förutsättningarna för online-
konferenser och utställningar blev bättre och de ökade kraftigt i antal (Perez-
Monteagudo & Curras-Perez, 2022). Evenemangsbranschen var mitt i en snabb social 
och teknologisk förändringsperiod (Werner m. fl., 2021; Bachman & Hull, 2022). 
Evenemang som tidigare erbjudit säkra och trygga platser för HBTQ-personer kunde 
inte genomföras, men genom innovation kunde i stället virtuella galor, workshops, 
frågestunder, panelsamtal och fester arrangeras online (Bachman & Hull, 2022). 

Denna pandemi är inte den sista varför organisationer behöver vara beredda på att ta 
sig igenom dessa i framtiden med hjälp av innovation och återhämtning. Resiliens, den 
långsiktiga förmågan att kunna anpassa sig till nya omständigheter, är viktigt att ha 
som organisation. Innan pandemin syftade innovation inom evenemangsbranschen 
främst till att öka vinsten och slå konkurrenterna. Det här har nu ändrats; i stället har 
proaktiv resiliens, där en accepterar oundvikliga förändringarna och anpassar sig, 
blivit den viktigaste (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Dragin-Jensen (2022) trycker på 
vikten att som organisation vara värdedriven och kundfokuserad medan Salvador & 
Strandgaard Pedersen (2022) argumenterar för att ha innovation i organisationens 
kärna och definierade existenssyfte. 
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Deltagarna i de virtuella evenemangen under pandemin upplevde arrangemangen 
som positiva och svarade att de gärna skulle delta i liknande framöver, även om de 
anser att livemöten är att föredra (Stefanoudis m. fl., 2021). Vander Schee & DeLong 
(2022) berättar att online-evenemang får bättre betyg utifrån ett 
kompetensutvecklingsperspektiv när besökare tillfrågas. Anledningen till att fysiska 
möten ändå föredras kan vara att sociala faktorer, som kulturberikning och att träffas i 
grupp, är så viktiga för deltagarna (Shipman & Vogel, 2022) samt att det upplevs vara 
svårt att lägga motsvarande tid på det virtuella evenemanget som på det fysiska 
(Stefanoudis m. fl., 2021). I framtiden kan virtuella konferenser komma att föredras av 
de som söker att främst uppfylla sitt behov av kompetensutveckling, medan de som 
vill uppfylla sitt behov av samhörighet kommer att föredra fysiska evenemang 
(Vander Schee & DeLong, 2022). Deltagare kan ha olika motivationer för att delta i 
olika evenemang. Därför är det resonabelt att säga att motivationen att delta i fysiska 
respektive online-evenemang kan vara olika. Perez-Monteagudo & Curras-Perez 
(2022) genomförde en undersökning där de flesta deltagarna (54%) deltog i live-
festivaler med vänner medan online-festivaler oftast upplevdes ensamt (44,9%). Detta 
är förståeligt, speciellt under COVID-19-perioden där kontakt med andra människor 
var lägre samt att de som upplever online-festivaler oftast gör det hemifrån varför 
flykten från vardagssysslor är svårare. Förväntan på online-festivaler var lägre varför 
samma värde hos evenemanget gav högre nöjdhet hos deltagarna än för fysiska 
evenemang (Perez-Monteagudo & Curras-Perez, 2022). 

För att nå de positiva delarna med både virtuella och fysiska evenemang kan 
lösningen vara hybridevenemang. Under pandemin fanns hos evenemangsdeltagare 
en återkommande önskan om att online-komponenten inte försvinner (Stefanoudis m. 
fl., 2021). Med denna typ av komponent ökar möjligheten att nå fler personer 
(Bachman & Hull, 2022; Castro-Martinez m. fl., 2022), bidra till evenemangets 
produktutveckling samt förändra festivalupplevelsen för de som är på plats (Castro-
Martinez m. fl., 2022). Dessa typer av evenemang kräver högre kostnader och 
planering samt för med sig risken att det skapas olika nivåer av deltagare; att de 
deltagare som är på plats är priviligierade jämfört med de som deltar online 
(Stefanoudis m. fl., 2021). Även om denna lösning finns och vi har tagit med oss 
mycket erfarenheter från pandemin tror Werner m. fl. (2021) att fysiska evenemang 
kommer att återkomma och kanske till och med locka fler deltagare än någonsin förr. 
De hävdar att krisen kan bygga upp en större längtan för möten varpå efterfrågan 
skulle kunna bli större efter pandemin än innan. Författarna skriver om hur människor 
är sociala varelser, att det är mycket man inte kan åstadkomma vid digitala möten och 
citerar den kinesiska berättelsen om Zhao Kuo som säger “Det finns inget substitut för 
riktig erfarenhet” (Werner m. fl., 2021). Å andra sidan känner numera vissa människor 
en större rädsla för folksamlingar och det finns en risk att känslan kommer att hålla i 
sig efter pandemin vilket kan göra det svårt för evenemangsbranschen att helt återgå 
(Janiszewska m. fl., 2021). Seraphin (2021) instämmer och hävdar att antalet besökare 
till evenemang kommer att skalas ner. Det kommer att bli nödvändigt för arrangörer 
att utveckla en tydlig process för hur evenemangets intressenter ska agera i syftet att 
motverka smittspridningen under en pandemi. Det absolut viktigaste för evenemang i 
framtiden för att motverka smittspridningen är att öka kommunikationen mellan olika 
intressenter och gemensamt ta fram och följa strategier. Social distansering ses 
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negativt av besökarna eftersom det påverkar deras upplevelse negativt (Orea-Giner 
m. fl., 2022). 

Evenemangsbranschen har som nämnts växt och utvecklats under åren innan 
pandemin. Detta gör branschen mer komplex och kräver allt eftersom nya förmågor 
och kunskaper hos arrangörer för att följa utvecklingen. De teknologiska förmågorna 
som nu behövs kommer att konstant förändras varpå nya förmågor ständigt kommer 
att bli aktuella. Mjuka förmågor, såsom ledarskap, innovation och kommunikation, är 
bestående. Trots detta kommer branschen aldrig att återgå helt till hur den var innan 
krisen (Werner m. fl., 2021). Konsumenter kan inte förväntas att glömma nya rutiner, 
arbetssätt, sociala faktorer och underhållning som de har anpassat sig till och direkt 
gå tillbaka till hur det var tidigare. Därför är det av vikt att festivalarrangörer tänker på 
hur deras arrangemang bör anpassas och dra nytta av de digitala förändringar som 
skett. Vissa arrangörer kan bestämma sig för att inte digitalisera någonting utan helt 
återgå till tidigare rutiner och affärsmodeller. Men detta betyder inte att de kan fly 
från den digitala revolutionen och dess påverkan. Faktum är att denna inaktivitet kan 
leda till oönskad påverkan såsom minskat publikantal. Detta likt hur företag som inte 
har anpassat sig till den tekniska utvecklingen har stagnerat och blivit inaktuella 
(Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022). 

Exakt vilken form branschen kommer ta efter krisen är svårt att svara på. En återgång 
till det normala behöver inte ske omedelbart efter att individer och grupper har blivit 
påverkade av aggressiva externa faktorer. Deras attityder kan i stället ha förändrats 
(Bourliataux-Lajoinie, Dosquet, Seraphin & Ivanov, 2020) där de först ser sig själva 
som offer, sen utvecklas till aktivister och ibland vandaler (Vo-Than m. fl., 2020). Att 
framtiden kommer att vara mer hybrid är säkert enligt Werner m. fl. (2021) och de 
hävdar att virtuella evenemang kommer att vara mer populära efter pandemin än före. 
Seraphin (2021) argumenterar för att hygien och miljömässiga faktorer kring hälsa 
kommer vara extremt viktiga för kunder vilket virtuella evenemang på ett naturligt 
sätt inte har någon utmaning kring. Detta för med sig att arrangörer måste fokusera 
på hälso- och säkerhetsaspekter av sina fysiska evenemang för att de ska uppfattas 
som positiva och trovärdiga av besökarna. För att kunna hantera denna nyckelbit i 
kundernas osäkerhet måste arrangörerna hålla sig själva informerade kring hälsa och 
säkerhet. De måste tydligt kommunicera strategier för att garantera säkerheten för 
kunderna (Mitki, Herstein & Jaffe, 2011). Samtidigt ledde inte pandemiutbrottet i Asien 
2005 till att grupperna av individer som påverkades avbröt sina planerade resor 
(Chen & Lee, 2011). Därför är det inte garanterat att framtida besök på evenemang 
eller att konsumtionen kring dem påverkas av dessa hälso- och säkerhetsaspekter i 
och med COVID-19. När individer får någonting tillbaka som har tagits bort från dem 
agerar de därefter med påtaglig konsumtion (Sanchez & Adams, 2008). Med detta 
sagt hävdar Seraphin (2021) att varje försök att förutse framtiden av 
evenemangsbranschen, i kontexten av COVID-19, är åsiktsbaserade och personliga 
spekulationer – COVID-19-krisen omformade allting. 

Så hur ska en som evenemangsarrangör, efter eller i samband med en pandemi, agera 
för att skapa ett tryggt evenemang där besökarna känner sig lugna som möjligt? Att 
bygga upp ett positivt trygghetsklimat är viktigt och följsamhet med hälso- och 
säkerhetsarbetet ska reflektera de kärnaktiviteter som behöver utföras av individer för 
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att upprätthålla trygghet på arbetsplatsen. När deltagarna kan känna sig lugna 
minskar det i vilken omfattningen deras riskmedvetenhet leder till ångest (Wang, He, 
Sheng & Yao, 2022). Känslor påverkar kraftigt hur individer tolkar situationer, vilket är 
påtagligt i många situationer, exempelvis kring rädslan för att flyga. Även om riskerna 
med att åka bil till flygplatsen är statistiskt sett högre så är rädslan för att åka bil 
mindre vanlig än rädslan för att flyga. När ett plan kraschar blir det en stor 
nyhetshändelse och oro medan bilolyckor inte alls leder till motsvarande mediala och 
känslomässiga effekter (Sax, 2022). Oro leder till ångest som i sin tur leder till lägre 
prestation i trygghetsarbetet och sannolikt också i andra delar av arbetet. Dessa 
negativa effekter av oron väger upp den positiva effekt riskmedvetenheten har på 
prestationen i arbetet med trygghet och ger totalt sett ett sämre resultat. Ångest 
leder till en högre grad av risktagande eftersom starka negativa känslor minskar 
individers mentala resurser och bidrar till att de fattar mer riskabla beslut (Wang m. fl., 
2022). 

Riskmedvetenhet består dels av individens emotionella reaktioner på en fara (oro), 
dels av dennes kognitiva reaktioner på en fara (sannolikhet) (Sjöberg, 1996). Tidigare 
studier har visat att oro och sannolikhet är oberoende dimensioner och att de var för 
sig fångar en unik påverkan på riskbedömning (Wang m. fl., 2022). Under pandemin 
såg vi tydliga exempel på detta i form av oro kring vaccinering. Under pandemin fanns 
det vitt skilda åsikter om vaccinering. De som var tveksamma ansåg att det fanns en 
hög risk med COVID-19-vaccin och en låg risk kring sjukdomen, en uppfattning som 
inte stämmer överens med forskningen (Sax, 2022). COVID-19 anses av vetenskapen 
vara väldigt riskabelt på grund av dess allvarliga konsekvenser och osäkerheten som 
omgärdar sjukdomen (Wang m. fl., 2022). Felaktig information kring COVID-19-vaccin, 
såsom att det skulle leda till infertilitet, kan skapa en känsla av oro och skräck. En 
individ kan vara övertygad om att det finns en låg risk kring pandemin, att de redan 
har haft COVID-19 och därmed är helt säkra, att pandemin är ett påhitt av regeringen 
eller valfri annan position som bara fokuserar på dem själva och inte samhället i stort 
(Sax, 2022). Individens uppfattning av riskerna med COVID-19 har en direkt koppling 
till trygghetsarbetet (Wang m. fl., 2022). 

Studier har hittat en svag men positiv relation mellan riskmedvetenhet och följsamhet 
i trygghetsarbetet och hälsorelaterade preventiva åtgärder i allmänhet. Individer med 
ångest kan glömma eller vägra genomföra preventiva åtgärder för att minska 
sjukdomsrisk även om sådana åtgärder är bäst för dem i situationen. Utöver detta är 
individer också ovilliga att genomföra preventiva åtgärder eftersom de i sig själva 
påminner dem om riskens existens. Till exempel har studier inom hälsopsykologi 
kommit fram till att kvinnor som känner ångest inför risken för bröstcancer är mindre 
benägna att genomföra självundersökningar av brösten än de som inte gör det. 
Sammanfattningsvis bidrar riskmedvetenhet till ångest, som i sin tur underminerar 
prestationen i trygghetsarbetet (Wang m. fl., 2022).  

Likt det går att dela individer i grupper kring självundersökningar av bröst kopplat till 
oro går det att identifiera två former av grupper som är motståndare kring vaccin. De 
som inte har ett förtroende för regeringen och de som har individuella felaktiga 
iakttagelser kring risk även om fördelarna kraftigt överväger nackdelarna. För vissa 
motståndare var inte antalet som dog dagligen övertygande (Sax, 2022). Höga nivåer 
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av riskmedvetenhet kan ge starka affektiva reaktioner, framför allt ångest. Risk och 
faror på jobbet kategoriseras som arbetskrav, vilket leder till negativt mående för den 
som arbetar inklusive ångest (Wang m. fl., 2022). En intressant iakttagelse kan noteras 
bland brittiska musikfestivalbesökare som undersöktes under 2020. Bland de som 
svarade att de gick för atmosfären så svarade 40% att det var mindre troligt att de 
skulle besöka ett evenemang om det krävdes ett negativt COVID-19-test, medan 30% 
svarade att det var mer troligt (Shipman & Vogel, 2022). 

Även om individer med felaktiga riskbedömningar vanligtvis är tolererbara inom 
evenemang och i samhället ur hälso- och säkerhetssynpunkt så gäller inte detsamma 
under en pandemi. När det gäller riskbedömningar som har med liv och död att göra, 
exempelvis rökning och klimatförändringar, har de inte en påverkan som är direkt 
påtaglig. Det har däremot COVID-19 (Sax, 2022). Den upplevt låga sannolikheten att 
själv smittas av COVID-19 kan förklaras av optimism-bias där individer underskattar 
sannolikheten att dåliga saker händer dem själva. Organisationer borde bry sig om på 
vilket sätt risk för COVID-19 kan frambringa emotionella reaktioner som ångest. 
Åtgärder som motverkar den negativa påverkan riskmedvetenhet medför bör vidtas, 
så att individer inte känner ångest inför riskerna med COVID-19 (Wang m. fl., 2022). 

Ett positivt trygghetsklimat signalerar att organisationen tar riskerna med COVID-19 
på allvar. I ett sådant klimat uppmuntras trygghetsbeteenden, trygghetsprotokoll följs 
och således känner individer som uppfattar COVID-19 som riskabelt sig mer skyddade. 
I ett negativt trygghetsklimat är riskmedvetenhet mer sannolik att orsaka ångest, 
vilket i sin tur leder till lägre prestation i trygghetsarbetet (Wang m. fl., 2022). 

Pandemins begränsningar och den tillfälliga oförmågan att delta på event har, 
paradoxalt nog, lett till att fler insett hur viktiga evenemang är. Vid deras avsaknad 
visade det sig hur betydelsefulla de är för utveckling inom ekonomi, underhållning och 
socialitet (Werner m. fl., 2021; Janiszewska m. fl., 2021). Vi kunde när evenemangen 
försvann observera hur de bidrar till att marknadsföra och stärka destinationerna 
(Janiszewska m. fl., 2021). 

Som tidigare nämnts kan pandemin i framtiden stärka evenemangsbranschen, men för 
att lyckas med detta behövs nya verktyg och dokumenterade erfarenheter. I och med 
att COVID-19 inte är den sista pandemin finns ett behov att utveckla integrerade, 
långsiktiga och globala lösningar för att hantera nödsituationer mer omfattande 
snarare än reflexivt och fragmenterat. Verktyg kring riskanalyser och riskhantering 
behöver förstås bättre och användas för att hantera extrema situationer bättre 
(Janiszewska m. fl., 2021). För att lyckas ska verktygen stärka valet av policys, praktik 
och procedurer som nyttjas för att öka säkerheten. Dessa val ska även återspegla den 
gemensamma uppfattningen av vilka som är nödvändiga för att uppnå ett positivt 
trygghetsklimat (Wang m. fl., 2022).  
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5  Analys 
I detta kapitel jämförs det empirin utmynnat i med det teoretiska ramverket. Genom 
att se vad empirin säger om de funna koncepten kontra vad det teoretiska ramverket 
säger kan en analys med målet sen att nå till slutsatser i frågan om arbetets syfte. Likt 
tidigare kapitel är detta indelat efter forskningsfrågorna. 

5.1 Pandemins påverkan av eventarrangörerna 

5.1.1 Varumärke och marknadsföring 
Över lag hade hanteringen av varumärke och marknadsföring kunnat förbättras. När 
respondenterna inte hade möjlighet att genomföra sina evenemang kunde de inte 
tillgodose konsumenterna med de tjänster (Drewery, 2017) de normalt konsumerar 
(Seraphin, 2021). Detta slår tillbaka negativt på varumärket och organisationerna 
agera på olika sätt för att sänka de negativa konsekvenserna. Av de tillfrågade 
respondenterna upplevde 9/15 att pandemin påverkade deras varumärke negativt och 
ingen att den ledde till en positiv utveckling (3.2.1). Några av arrangörerna, exempelvis 
Kulturfesten (1.Bilaga 8), erbjöd digital verksamhet i stället för ordinarie men upplevde 
ändå inte att detta gav en netto positiv effekt på varumärket. Andra, vars verksamhet 
aldrig genomförts fysiskt, erbjöd sin digitala kärnverksamhet även om den, till följd av 
pandemin, skilde sig från ordinarie planer (1.Bilaga 14). 

Det är inte bara nuvarande och framtida potentiella besökare som påverkas av 
varumärket, utan även andra intressenter, samarbetspartners, samhället i stort och 
platsspecifika, lokala aktörer (Orea-Giner m. fl., 2022; Salvador & Strandgaard 
Pedersen, 2022; Chalip m. fl., 1998). Majoriteten av respondenterna lyfte inte 
kommunikationen med dessa som vital, mer än för att administrera avtal och avsluta 
befintliga samarbeten. Exempelvis DreamHack (1.Bilaga 4) och Svenska 
Esportsförbundet (1.Bilaga 14) tappade kopplingen till lokala aktörer när de gick över 
till fler digitala evenemang. I diskussionerna inom NärCon konstaterade vi att arbetet 
med varumärket var av största vikt trots att ordinarie verksamhet inte gick att 
genomföra (3.2.1). Men även om det inte lyftes under intervjuerna med 
respondenterna säger det inget om att det för övriga event inte var en viktig fråga. 
Diskussionen med övriga respondenter kretsade i stället kring marknadsföringen av 
specifika evenemang. När verksamhet ställdes in uteblev arbetet kring varumärket 
helt, som exempelvis för Tabletop Game Expo (1.Bilaga 7) och Malmö Seriefestival 
(1.Bilaga 11), alternativt kretsade marknadsföringen kring den digitala ersättningen för 
ordinarie verksamhet. 

Det digitala evenemanget kan inte ersätta det fysiska spektaklet (MacAloon, 1984) då 
det saknar ett flertal faktorer jämfört med den fysiska aktiviteten, främst sociala 
sådana (Wong m. fl., 2021). Besökarna har ofta starka känslomässiga band till 
evenemangen och investerar mycket i att delta (Moyle m. fl. 2014). Att resa till en 
annan plats för att delta i ett evenemang är en form av pilgrimsfärd (Alonso-Vazquez 
m. fl., 2019) som inte går att ersätta med en digital upplevelse. I och med de detta bör 
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en som arrangör agera varsamt och lägga tid och möda på sitt kommunikationsarbete 
(Wong m. fl., 2021). Visit Linköping meddelade att de delvis tillämpade en sådan 
aktsamhet eftersom de såg risken för negativa konsekvenser. Det här arbetet 
minskade dock i omfattning i samband med att personal sades upp och verksamheten 
gick in i ett alltmer lågintensivt skede (1.Bilaga 16). 

Det är viktigt att som arrangör arbeta aktivt med sociala medier, till exempel genom 
att närvara i kommentarsfälten, i motsats till att bara släppa nyheten om ett inställt 
eller uppskjutet evenemang utan att försöka lindra de negativa konsekvenserna (Mitki 
m. fl., 2011). Ett första steg mot en bättre kommunikation kring den här typen av 
negativa besked är att kunna motivera och rättfärdiga beslutet gentemot samtliga 
intressenter (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Majoriteten av respondenterna kunde göra 
just det genom att hänvisa till gällande regleringar och beslut, vilket legitimerade 
deras handlingar (Janiszewska m. fl., 2021; Orea-Giner m. fl. 2022). I och med den 
rådande osäkerheten fanns det dock en utmaning i att bedöma exakt när 
kommunikationen skulle ske. (Berger m. fl., 2020). Arrangörerna, inklusive mig själv, 
vittnade om att kriskommunikationen blev lidande, trots hur vital den är för 
varumärket. Det var svårt att veta när förutsättningarna skulle ändras och om det 
trots allt skulle vara möjligt att genomföra evenemangen (Wong m. fl., 2021). Som 
eventarrangör var man helt beroende av beskeden från svenska staten, vilken brast i 
sin kommunikation, saknade en tydlig plan och inte höll sina deadlines, vilket är viktigt 
göra i extern kommunikation (Misa m. fl., 2020). Det här påverkade i sin tur 
eventarrangörernas egen kommunikation och gjorde det svårare att kommunicera 
säkert och tydligt till sina deltagare (Berger m. fl., 2020). 

Beslut som riskerar att mötas av kritik och starka känslor bör hanteras genom att ge 
individuella svar på sociala medier och lyfta positiva kommentarer. Följare som nått 
acceptansstadiet i sorgeprocessen kan sedan agera ambassadörer (Wong m. fl., 2021). 
Trots vikten av kommunikation vid större beslut, ser vi flera exempel på bristfällig 
hantering av detta. När beslut rörande COVID-pass meddelades via sociala medier 
valde DreamHack att stänga av kommentarsfältet helt (1.Bilaga 17) medan Comic Con 
det vara öppet men inte lade någon tid på att bemöta kommentarerna, varpå kritiska 
besökare agiterade varandra (1.Bilaga 17). I liknande fall gjorde NärCon i stället en 
video som förklarade detaljerna bakom beslutet och gav en personlig koppling till 
arrangörerna. Kommentarer besvarades och positiva sådana lyftes upp. Det ska dock 
sägas att detta inte stärker varumärket utan bara minskar den negativa 
påverkansgraden. 

Ett annat beslut som är varumärkesmässigt intressant är Nordskens. När det ännu 
fanns regleringar som gjorde det troligt, men inte säkert, att deras evenemang inte 
skulle kunna genomföras beslutade Nordsken att ställa in direkt för att undvika ökade 
kostnader till följd av sina avtal efter ett visst datum. De valde sedan att vänta med att 
kommunicera detta till besökarna i väntan på en av regeringens presskonferenser, 
vilken eventarrangören hoppades skulle styrka deras beslut ytterligare och ge 
legitimitet. På presskonferensen presenterades i stället beslut som tvärtom 
möjliggjorde att evenemanget kunde bli av, men Nordsken valde ändå att annonsera 
att de skulle ställa in evenemanget, vilket blev ett märkligt svar på presskonferensen 
och resulterade i att de förlorade regeringen som ambassadör. De borde antingen ha 
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kommunicerat ut detta tidigare, och därmed rekrytera andra ambassadörer, eller 
förändra beslutet (1.Bilaga 3). Nu kunde beslutet inte rättfärdigas varpå konsekvensen 
för varumärket blev negativ (Berger m. fl., 2020) och relationen mellan arrangörerna, 
besökarna av evenemanget och andra intressenter försämrades (Orea-Giner m. fl. , 
2022). Att få en bättre positiv täckning och ett starkt varumärke är viktigt för 
följarskapet och deltagarantalet (Shipman & Vogel, 2022). 

5.1.2 Motivation och engagemang 
Motivationen inom hela samhället gick ner under pandemin (Janiszewska m. fl., 2021) 
och för majoriteten av respondenterna blev arbetet med volontärernas och 
arrangörernas engagemang en stor utmaning. Den osäkra perioden när ordinarie 
verksamhet inte kunde genomföras tog hårt på de inblandades motivation (3.2.2). 
SJPA (1.Bilaga 6), Tabletop Game Expo (1.Bilaga 7), Kulturfesten (1.Bilaga 8), med flera 
berättade hur drivkraften och orken försvann hos de engagerade i organisationen, att 
de fick uppleva många besvikelser och hur hårt det tog på dem att göra arbete som 
sedan visade sig sakna betydelse. 

Volontärer är viktiga för de flesta evenemang som pågår över flera dagar och att 
bygga upp ett nätverk med engagerade människor kräver tid, energi och i slutändan 
ekonomiska resurser (Beckman m. fl., 2021), Men när ett evenemang ställs in förlorar 
volontärerna sin roll, möjligheten att bygga erfarenheter genom sitt engagemang på 
plats, och därmed sin motivation (Shipman & Vogel, 2022). Att volontärerna tappar 
motivation minskar i sin tur sannolikheten att de kommer tillbaka till nästa evenemang 
(Beckman m. fl., 2021). Genom att ha individer som kommer tillbaka och engagerar sig 
i evenemanget underlättas rekryteringen, kunskap och organisationens identitet 
bibehålls samt mindre tid behöver läggas på utbildning (Mazza m. fl., 2011), men risken 
att tappa delar av volontärsnätverket ökade alltså med pandemin, vilket stämmer 
delvis överens med empirin. Under intervjuerna uppgav nästan samtliga respondenter 
att volontärer är viktiga för att de ska kunna genomföra sin verksamhet, dock lyfte 
ingen av dem vikten av att ha återkommande volontärer (3.2.2). Däremot vittnade 
flera om utmaningen med att förlora nätverket, kontakten med volontärerna och i 
slutändan utmaningarna. I NärCons fall minskade antalet volontärer med 10–20% 
mellan 2020–2022 även om antalet besökare ökade, vilket visar på konsekvenserna av 
pandemin och hur volontärernas motivation gick ner i och med den (3.2.2). Nordsken 
lyfte upp nätverket av engagerade som en viktig faktor och inför försöket att göra 
evenemang under 2021 la de ner resurser på att kontakta tidigare volontärer (1.Bilaga 
3). 

Det finns flertalet faktorer som gör att människor engagerar sig ideellt vilka vi har lyft i 
det teoretiska ramverket (3.2.2) men vilka exempelvis inkluderar att bygga 
erfarenheter, förändra samhället i en positiv riktning och möjligheten till social 
kontakt. Ingen av de tillfrågade respondenterna lyfte vilka motivationer för 
engagemang som finns (3.2.2) trots att de är viktiga för arrangörer att vara medvetna 
om. Snarare menade respondenterna att gratis inträde till evenemanget skulle vara en 
stark drivkraft för volontärerna, vilket inte får stöd av teoretiska ramverket. Detta visar 
på hur eventarrangörers uppfattning, utifrån min egna erfarenheter, av vad som är 
värdeskapande, effektivt och därmed brukas kan skilja sig mot verkligheten. Är det 
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exempelvis viktigt att erbjuda volontärer uniformer? Finansiella stöd kring resa eller 
mat? Tackpresenter? Förhoppningsvis kan krisen och de utmaningar vi har mött bli en 
lärdom för att värdesätta, hantera och ta hand om volontärerna på bästa sätt. 

Det finns andra typer av motivationer, som inte nödvändigtvis påverkats av pandemin, 
och som eventarrangörer har svårare att påverka. Ett exempel är familjetraditioner; 
utgör volontärskapet en naturlig del av familjens traditioner och kultur är människor 
mer benägna att engagera sig ideellt (Power & Nedvetskaya, 2022; Beckman m. fl., 
2021). Det här kan jämföras med volontärens motivation i form av att bygga 
erfarenheter och göra gott för samhället (Shipman & Vogel, 2022), vilka arrangören 
medvetet kan erbjuda till volontärerna. Att som arrangör veta vad man ska mäta och 
därför ta beslut som gör att dessa saker erbjuds är av största vikt (Salvador & 
Strandgaard Pedersen, 2022). Det för att det ofta är ett återkommande problem att 
lyckas med rekryteringen av volontärer. Dels ett tillräckligt antal människor men även 
individer som besitter rätt erfarenheter och kompetenser. Ifall en eventarrangör kunde 
kontrollera samtliga faktorer kring individers motivation till att engagera sig och 
därmed enkelt erbjuda dessa hade rekryteringen av volontärer inte inneburit några 
problem utan snarare endast inneburit en kostnadsfråga. Därav vikten att förstå vad 
som motiverar människor att engagera sig. 

Pandemin har medfört förändringar inom ideellt engagemang vilket våra arrangörer 
bör ta med sig. Det har funnits en genomgående trend att äldre personer engagerar 
sig mindre än yngre eftersom de har en stor önskan om social närvaro (Power & 
Nedvetskaya, 2022). Som arrangör är det viktigt att vara medveten om den här typen 
av trender, för att avgöra vilka människor som är värdefulla att rikta in sig på i 
rekryteringen. Det finns ett antal traditionella verktyg som arrangörer brukat för att 
deras volontärer ska vara mer nöjda och motiverade, däribland uniformer, certifikat 
och tacktillställningar. Inga av dessa lyftes av arrangörerna då de troligtvis ses som 
självklarheter och en naturlig del av verksamheten. Det är värt att notera att de är av 
mindre vikt än vad som ofta anges och att de värderas högre av yngre volontärer än 
av äldre (Power & Nedvetskaya, 2022). Framför allt bör det utvärderas om dessa 
verktyg överhuvudtaget är relevanta vid distansarbete och digitala evenemang, eller 
om det finns motsvarande sätt att uppnå dessa verktygs syfte. Exempelvis genom att 
arbeta med roller i sociala medier särskilja individer mellan varandra för att visa vilka 
som har en viss typ av uppdrag, på samma sätt som en uniform gör. I och med att 
yngre människor är mer aktiva än äldre på digitala plattformar har de en större inblick 
i vilka verktyg som anses givande varför de bör inkluderas mer i arbetet inför 
evenemang när mycket sker digitalt (ibid.). 

Som tidigare nämnt var det flera av arrangörerna som skapade annan verksamhet 
under pandemin jämfört med den ordinarie. Det var fördelaktigt ur ett 
varumärkesperspektiv att göra någonting i stället för att vara helt passiv. Ett digitalt 
evenemang är uppbyggt på ett fundamentalt annorlunda sätt än ett fysiskt sådant 
(Misa m. fl., 2020). I de fall där detta genomfördes, som exempelvis DreamHack 
(1.Bilaga 4), behövdes, trots att annan verksamhet skedde, inte längre majoriteten av 
alla volontärer varpå det tog hårt på de inblandade som förlorade sin roll (Werner m. 
fl., 2021). Detta skedde för att i arbetet med online-evenemang hanterar professionella 
individer det mesta av arbetet bakom kulisserna (Shipman & Vogel, 2022). Denna 
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problematik lyftes inte alls upp av DreamHack vilket är någonting att ta med sig till 
framtiden i arbetet med volontärer, att inte utgå från att dessa beslut har någon 
negativ effekt på framtida organisation. För de individer i organisationen som var 
fortsatt involverade gav det engagemanget i regel en minskad negativ effekt på 
motivation. DatorFesten (1.Bilaga 9) och NärCon (3.2.2) lyfter upp detta som exempel 
i sin verksamhet även om distansarbete i sig minskar motivationen (Werner m. fl., 
2021) och hur nöjda engagerade blir till största del handlar om deras interaktion med 
andra människor (Power & Nedvetskaya, 2022). 

När rollerna och därmed arbetsuppgifterna i en organisation förändras påverkar det 
ofta motivationen hos de involverade negativt (Werner m. fl., 2021). Visit Linköping 
blev ett tydligt exempel på detta när de konverterade sin verksamhet i hög grad och 
började arbeta med att genomföra en vaccinationscentral i stället för evenemang 
varpå flertalet anställda upplevde det väldigt negativt (1.Bilaga 5; 1.Bilaga 16). Att den 
negativa faktorn på motivationen blev stark här och inte i fallen med ideellt 
engagerade kan bero på skillnaden mellan att vara anställd och därför motiveras av 
mer externa faktorer än inre vilket volontärer blir (Power & Nedvetskaya, 2022). 

I arbetet med motivationen hos arrangörerna av evenemang kunde ytterligare två 
intressanta noteringar göras. Den första är i fallet med Malmö Seriefestival, som 
arrangeras av flertalet individer vilka är bosatta på olika platser, inte bara i Sverige 
utan i världen. I detta fall gick arrangörernas upplevelse av situationen och 
osäkerheten isär (1.Bilaga 11) varför de inte var överens om hur de skulle tänka kring 
evenemanget. Anledningen tros vara att de engagerade bodde i olika länder varför 
deras upplevelser av pandemin var olika och det inte fanns en consensus i gruppen. 
Kommunikationen i samhället, regleringarna och kulturen skilde sig åt mellan länderna 
under pandemin vilket ytterligare talar för vilken skillnad traditioner och motsvarande 
faktorer kan ha på motivation hos individer (Power & Nedvetskaya, 2022).  

Det andra exemplet gällande arrangörers motivation hittar vi hos Safety Last. 
Pandemin med dess regleringar ledde till att deras motivation blev positiv vilket kan 
låta märkligt för ett evenemangsbolag. Regleringarna gjorde att ny verksamhet 
möjliggjordes i stället för att tas ifrån dem, när helt plötsligt större namn och kändisar 
med mer prestige var tillgängliga och kunde bokas vilket annars inte var möjligt. I 
stället kom bakslaget snarare när dessa återigen kunde delta i större evenemang 
varpå det nya konceptet Safety Last hade utvecklat försvann (1.Bilaga 12). Detta 
stämmer väl överens med det som Bachman & Hull pratar om, hur pandemin med 
dess förutsättningar på olika sätt möjliggjorde för evenemangsbranschen att 
återuppfinna sig själv och konsekvenserna som följer när förutsättningarna återgår 
(2022). 

Dessa iakttagelser och analyser visar på vikten för arrangörer att se över hur 
pandemin har påverkat deras verksamhet och vilka åtgärder de eventuellt bör göra 
för att kunna arbeta på bästa sätt med volontärer och motiveringen av dem. 
Exempelvis kan pandemin leda till att volontärer framöver kommer önska mer robusta 
säkerhetsåtgärder (Power & Nedvetskaya, 2022), eller kanske kan arrangören helt 
återgå till ordinarie verksamhet utan negativa konsekvenser. Oavsett finns det ett 
värde att göra en analys av den egna verksamheten och därefter ta ett beslut. 
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5.1.3 Finanser 
Respondenterna drabbades, finansiellt sett, i varierande grad av pandemin (3.2.3). 
Evenemang är en av de mest populära turistaktiviteterna i världen (Bachman & Hull, 
2022; Getz, 2008), betyder mycket för samhället (Raj m. fl., 2017) och nu försvann de. 
Även de respondenter som inte drabbades nämnvärt finansiellt påverkades av 
pandemin. Detta på grund av samhällets ageranden och för att evenemangens 
kringliggande verksamhet uteblev. Det kan argumenteras för att lokal turism inte 
påverkades i motsvarande grad. För vissa eventarrangörer medförde pandemin till 
och med fördelar (1.Bilaga 12), men totalt sett minskade konsumtionen (Janiszewska 
m. fl., 2021). Evenemang var särskilt sårbara för pandemin eftersom deras 
kärnverksamhet handlar om att samla människor (ibid.). Därför påverkades samtliga 
respondenter väsentligt av pandemin. 

Nästintill samtliga respondenters organisationer fick stöd, i form av permitteringar och 
bidrag, från Kulturrådet (3.2.3). Utan dessa typer av stöd hade många mindre aktörer 
inom eventbranschen riskerat att gå i konkurs (Salvador & Strandgaard Pedersen, 
2022). Väldigt många jobb fick sägas upp (Werner m. fl., 2021), däribland hälften av 
Visit Linköpings anställda (1.Bilaga 16). Hur hårt de olika respondenterna drabbades 
finansiellt sett beror på faktorer så som intäktsfördelning och kostnader. 

Den första faktorn är hur arrangörens organisations intäktsfördelning ser ut. Var 
intäkterna kommer ifrån avgör vad evenemanget är sårbart för (Castro-Martinez m. fl., 
2022). För Nordskens del rörde det sig om offentliga medel vilka skulle täcka 70% av 
kostnaderna (1.Bilaga 3), DreamHacks intäkter kom i form av sponsorer (1.Bilaga 4) 
och för Safety Last i form av biljettförsäljning (1.Bilaga 12). I dessa fall förlorade inte 
Nordsken sitt stöd, DreamHack kunde göra sin digitala verksamhet med sponsorerna 
och Safety Last kunde fortsätta att genomföra verksamhet lokalt fast med mer kända 
komiker. Andra aktörer drabbades desto hårdare. 

Utöver intäkterna finns en annan viktig faktor, kostnaderna. Respondenterna hade i 
regel låga fasta kostnader utöver löner (3.2.3). Detta ledde till att majoriteten av 
organisationens kostnader försvann när evenemangens ordinarie verksamhet uteblev 
och personal sades upp och/eller permitterades. Tillsammans med Kulturrådets stöd 
kunde de kvarvarande kostnaderna täckas, varpå ingen av respondenternas 
organisationer gick i konkurs. För att inte gå i konkurs behöver 
evenemangsorganisationer: 

1. Genomföra annan verksamhet som genererar intäkter. 
2. Avsluta avtal kring evenemang, som lokalhyror, innan de leder till att kostnaden 

behöver tas. 
3. Ha lägsta möjliga fasta kostnader. Exempelvis kontor, lager och personal. I 

regel har eventbranschen detta jämfört med andra industrier och fokus på 
rörliga kostnader kring verksamheten. 

4. Ha en ekonomisk buffert. 
5. Söka och beviljas stöd. 

Dessa faktorer har, i olika grad, gått att se hos samtliga respondenter (3.2.3) och 
resulterat i listan. För arrangörerna gäller det att vara medveten om sin verksamhet 
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och sina kostnader för att kunna agera därefter (Salvador & Strandgaard Pedersen, 
2022). Vi ska gå igenom dem punkt för punkt. 

Ett fåtal respondenter följde punkt ett och genomförde annan intäktsbringande 
verksamhet. DreamHack (1.Bilaga 4) och Visit Linköping (1.Bilaga 5) är de enda som 
gjorde det i någon större utsträckning även om det inte räckte för att den sistnämnda 
skulle nå ett nettopositivt ekonomiskt resultat. DreamHack lyckades dessutom 
genomföra verksamhet som de kan fortsätta med utöver sina evenemang. 
Streamingen konkurrerar ej med evenemangen utan stöttar dem snarare och 
DreamHack har därmed fler intäktsbringare. Dessutom berättar Salvador & 
Strandgaard Pedersen (2022) hur den närvaron i tekniska miljöer är vital för att 
bibehålla organisationens identitet samtidigt som den stärker det egna varumärket. 
Efter pandemin kan arrangörerna dra lärdom av detta och se över på vilka sätt de kan 
bredda sin verksamhet för att stärka sina evenemang och öka antalet intäkter andra 
aktörer kan erhålla annars (Shipman & Vogel, 2022). 

Att ha fördelaktiga avtal som går att avbryta, se punkt två, är av yttersta vikt för 
arrangemang. Exempelvis GothCon (1.Bilaga 10), NärCon (3.2.3) och Nordsken 
(1.Bilaga 3) beslutade att ställa in sina evenemang när de närmade sig sådana 
brytpunkter. Visit Linköping (1.Bilaga 16) lyckades avsluta flertalet sådana avtal men 
var dessvärre fortfarande bundna av andra delar vilket gjorde att de fick ett stort 
negativt resultat. Det ska däremot sägas att när en evenemangsarrangör har denna 
typ av avtal som skyddar dem från ekonomisk risk går kostnaden och därmed den 
förlorade intäkten till samarbetspartnern som lokaluthyraren och inte till arrangören 
(Werner m. fl., 2021). 

Nästan samtliga respondenter följde punkt tre och hade som organisation låga fasta 
kostnader jämfört organisationer inom andra branscher vilka ofta har fler fastigheter, 
maskiner, inventarier och/eller anställda. Exempel på dessa var Malmö Seriesfestival 
(1.Bilaga 11) och Kulturfesten (1.Bilaga 8) vilka varken hade några anställda eller lager 
att tala om. Förutom att vara fördelaktigt i en pandemi att ha låga fasta kostnader gör 
det evenemanget mer flexibelt vid minskat antal besökare eller andra faktorer som 
påverkar de rörliga intäkterna (Perić & Vitezić, 2019). 

Punkt fyra är den svåraste att genomföra då den kräver att kapital har byggts upp 
under en längre period vilket NärCon (3.2.3) och GothCon (1.Bilaga 10) konstaterade 
att de lyckats med. Alternativen är att organisationen har byggt upp en buffert genom 
att ha lyckats genomföra enskilda evenemang med väldigt höga resultat eller att, likt 
DreamHack, ha ett moderbolag som kan stötta upp vid krissituationer. Buffert är 
någonting för arrangörer att ta ställning till, hur mycket ekonomiskt utrymme som ska 
byggas upp kontra hur mycket som ska tillbaka in i verksamheten för expansion. En 
buffert möjliggör även att styra om verksamheten i de fall det skulle behövas 
(Janiszewska m. fl., 2021). 

Gällande punkt fem så kan det noteras att stöd till kultur i samhället följer med skilda 
åsikter och diskussioner (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022) men dessa 
diskussioner och konflikter återfanns inte under pandemin i Sverige. I stället sågs 
COVID-19 som en faktor vilken inte gick att förutse eller kontrollera varför argumenten 
för stöd vägde tyngre än när evenemang misslyckas genomföra sin verksamhet av 
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andra anledningar (Getz, 2002; Wong m. fl., 2021). Exempelvis Backstage Group som 
startade upp under pandemin sökte och fick stora ekonomiska stöd för sin 
verksamhet. Stöd vilka de annars inte kunnat söka som nystartad organisation utan 
tidigare verksamhet att presentera (1.Bilaga 13). 

Slutligen är det värt att notera att vi har sett en ökning av biljettpris i samhället 
(Shipman & Vogel, 2022). Ingen av respondenterna pratade om sina biljettpriser och 
eventuell utveckling kring dessa i och med pandemin. Detta trots den påverkan som 
pandemin har haft på det ekonomiska läget i samhället och eventuella förberedelser 
som kan beslutas att göra inför framtida pandemier. Beroende på vilken typ av tjänst 
evenemangsarrangörer vill förmedla, om buffert ska byggas upp, expansion ska 
genomföras, önskat deltagarantal och andra faktorer så bör tankearbete läggas ner i 
beslutet kring frågan. De bör se över dem egna verksamheten och dels se över den på 
kort sikt och hur pandemins konsekvenser bör tackas, men även utveckla en strategi 
inför liknande framtida situationer vilken kan underlätta för organisationen och dess 
evenemang att överleva. Oavsett om statliga medel tilldelas organisationen eller inte. 

5.2 Eventarrangörernas agerande under 

pandemin 

5.2.1 Krishantering 
På grund av pandemin hamnade respondenterna (3.3.1) och evenemangsarrangörer i 
överväldigande situationer som enligt Berger m. fl. (2020) förknippas med hög 
osäkerhet. Respondenterna tillämpade olika former av krishantering. Dragin-Jensen m. 
fl. (2022) berättar att evenemangsarrangörer agerar baserat på vilka förutsättningar 
de har. Arrangörernas agerande påverkas även beroende på synsätt av pandemin och 
återhämtning (Seraphin m. fl., 2021), samt hur de resonerar kring sina beslut (Orea-
Giner m. fl., 2022) och när dessa skulle göras (Ongaro, 2021a). Samtliga dessa mönster 
kunde noteras även bland respondenterna. Några av de viktigaste frågorna 
eventarrangörerna ställdes inför kan summeras i följande steg: 

1. Vilka scenarion ser vi framför oss? 
2. När ska beslut om evenemangets genomförande eller ej fattas? 
3. Ska evenemanget ställas in eller skjutas upp? 
4. Hur ska intressenterna informeras om beslutet?  
5. Ska andra åtgärder vidtas för att skydda organisationen? 

Vilka scenarion ser vi framför oss? 

Framtiden kan bestå av alla möjliga olika scenarion som en kan eller inte kan försöka 
att förutse och ta ställning till. Under pandemin var osäkerheten ofta så pass oviss att 
eventarrangörerna inte kunde veta hur situationen skulle utvecklas, varken på kort 
eller lång sikt. Människor kan ofta överreagera vid plötsliga och oväntade förändringar 
(Janiszewska m. fl., 2021). Endast ett fåtal av respondenterna uppgav att de försökte 
se olika scenarion i sitt. Fyra respondenter gjorde detta tydligare än andra. Närmare 
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bestämt GothCon (1.Bilaga 10), NärCon (3.3.1), Tabletop Game Expo (1.Bilaga 7) och 
Visit Linköping (1.Bilaga 16) där den sistnämnda utvecklade scenarioarbetet allra mest. 

I både fallet med GothCon och NärCon såg de olika varianter av potentiella 
regleringarna gällande folksamlingar och försökte utifrån dessa de planera för 
potentiella evenemang. GothCon utvecklade tre typer av evenemang; en enligt 
ordinarie verksamhet, ett hybridformat där delar av ordinarie verksamhet, likt många 
konferenser (Mikhridinova m. fl., 2021), och ett strikt digitalt evenemang. Den sista 
typen av evenemang är, som vi har diskuterat, inte ett substitut för det fysiska 
evenemanget, utan en annan tjänst och deras hybridmodell kan ses som ett 
mellanting. NärCon försökte i stället hitta lösningar för att genomföra ordinarie fysiska 
verksamhet men på olika sätt. För att kunna genomföra detta på ett säkert sätt 
utvecklades planer där all verksamhet skulle ske utomhus, vilket skulle underlätta den 
sociala distanseringen, kontra det normala evenemanget där hälften av verksamheten 
är inomhus. 

Tabletop Game Expo målade upp tre scenarion gällande restriktionerna och fann att 
de endast i ett av fallen skulle genomföra ordinarie verksamhet – om restriktionerna 
helt försvann – och att de i de två andra fallen skulle de ställa in. Hos Visit Linköping 
var stort fokus på att se hur alla avtal och planerad verksamhet skulle påverkas av 
pandemin och utveckla planer för hur dessa skulle hanteras. Övriga organisationer 
genomförde inget scenariobyggande vilket kan bero på svårigheterna med att göra 
detta enligt de omständigheter som rådde. Normalt krisarbete jobbar just efter 
scenarion och ledarskapet kring dessa är av oerhörd vikt (Werner m. fl., 2021). 
Arrangörer bör ha sådana planer och se över potentiella scenarion samt vid 
situationer som pandemin vara beredda att uppdatera dem löpande efter de 
omständigheter som råder. 

När ska beslut om evenemangets genomförande eller ej fattas? 

Oavsett om organisationen i fråga arbetar utifrån scenarion eller ej behöver de någon 
gång bestämma sig för om ordinarie evenemang ska genomföras eller inte. Ett flertal 
faktorer avgör när så ska ske. I början av pandemin saknades pålitlig information kring 
viruset och framtiden (Berger m. fl., 2020), varför det inte gick att se när bästa 
tidpunkten för beslut kring evenemangets genomförande eller ej var. De flesta 
respondenter, inklusive NärCon, levde med bilden att viruset var en störning och 
övergående kris. Endast ett fåtal förstod att pandemin skulle pågå så länge som den i 
slutändan gjorde. 

Visit Linköping (1.Bilaga 5) arbetade med förhoppningen att kunna dra i gång 
verksamheten snarast möjligt. De fattade därför beslut steg för steg, enligt en 
konsekvensanalys, vilket kan liknas med Bayesiansk beslutsteori (Vo-Than m. fl., 
2020) där de försökte uppskatta hur sannolika olika scenarion var. I och med att den 
allmänna uppfattningen bedömde risken för en långtgående kris som låg, tillskrevs 
inte beslutet att ställa in allt direkt och omforma verksamheten högt värde. Därför 
vidtog Visit Linköping genomförde dessa åtgärder först hösten 2020. Hade de agerat 
tidigare kunde de negativa konsekvenserna för organisationen ha lindrats. 
Motsvarande kan sägas när ordinarie verksamhet åter var möjlig; helt beroende på 
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utfall kan det vara mer eller mindre fördelaktigt att starta all verksamhet kontra att 
införa den stegvis. 

Flera av respondenterna hade planerade evenemang nära inpå det att regleringarna 
infördes, varpå de inte hade något annat val än att ställa in, vilket gjorde det enkelt att 
inse tidpunkten för beslutet (1.Bilaga 9; 1.Bilaga 10). Andra hade ingen verksamhet 
planerad, vilket gjorde beslutet ännu lättare (1.Bilaga 4; 1.Bilaga 6; 1.Bilaga 13). De 
flesta aktörer behövde dock ta ställning till när beslut skulle tas och hamnade i 
situationer där teorin förklarar att ambidextriöst ledarskap är fördelaktigt (Seraphin, 
2021). I slutändan blev det även här yttre omständigheter som avgjorde. De flesta 
arrangörer sköt upp beslutet till sista möjliga tidpunkt utan större negativa 
konsekvenser för organisationen. Exempelvis Nordsken (1.Bilaga 3) och NärCon (3.3.1) 
var båda i situationer där de, om de väntat längre, till följd av att avtal passerade ett 
visst datum skulle dra på sig större kostnader. Safety Last fattade liknande beslut fast 
kring många olika evenemang samt forcerades i vissa fall att ställa in på grund att 
lokaluthyrare gick i konkurs (1.Bilaga 12). 

Ett fåtal eventarrangörer baserade sina beslut på oro; en respondent upplevde att en 
trygghetskänsla infann sig då den bestämde sig för att ställa in, snarare än att vänta 
till sista stund. Pandemin hade slagit hårt på dessa arrangörers drivkraft och att ställa 
in evenemanget gjorde att respondenten inte längre behövde känna ett ansvar 
gentemot besökarna (1.Bilaga 7;  1.Bilaga 11). Oavsett kan vi se att de arrangörer som 
använde någon form av ambidextriöst ledarskap, där de hanterade nuvarande kris, 
skapade scenarion och försökte ta beslut om framtiden samtidigt som de anpassade 
sig till förändrade omständigheter, i regel klarade sig bättre än övriga. I de flesta fall 
var det dock svårt för arrangörerna att själva ta sådana beslut baserat på egen analys 
om bästa tidpunkt och förfaringssätt då evenemangets eventuella genomförande till 
största del styrdes av externa omständigheter. 

Ska evenemanget ställas in eller skjutas upp? 

Punkt tre inbegriper den största frågan för en evenemangsarrangör under pandemin, 
om arrangemanget ska genomföras eller ej. I frågeställningen finns inte endast två 
alternativ, utan ett flertal, vilka delar upp respondenterna. Om ett arrangemang inte 
går att genomföra, bör det då ställas in, skjutas upp eller genomföras ändå men 
omformas? Olika alternativ för med sig olika konsekvenser för organisationen. Om 
arrangemanget ställs in kommunicerar det agerandet tydligt till alla intressenter om 
vad som händer med evenemanget. En avvecklingsprocess startar där biljetter ska 
återbetalas och samarbeten avslutas. Vilka konsekvenser det får varumärkesmässigt 
är svår att se; vissa besökare uppfattar tydligheten positivt medan andra kan reagerar 
tvärtom och ser det som att arrangören givit upp. 

Nordsken (1.Bilaga 3), DatorFesten (1.Bilaga 9), Svenska Esportsförbundet (1.Bilaga 14) 
och Tabletop Game Expo (1.Bilaga 7) valde att ställa in sina evenemang och 
återbetalade samtliga biljetter. Detta sänkte deras likviditet, vilket kan ha negativa 
konsekvenser för arrangören, och ledde till ökad arbetsmängd. Dessutom är det inte 
säkert att de sålda biljetterna kommer att säljas återigen när väl evenemanget ska 
försöka att genomföras. Å andra sidan kan biljettköparna till ett evenemang som 
skjuts upp bli besvikna och kräva återbetalning, även om de i de flesta fall inte har 
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juridisk rätt till det. Även om en återbetalning kan lösas av organisationen talar 
mycket för att skjuta upp evenemanget i stället för att ställa in. 

GothCon (1.Bilaga 10) valde att ställa in då deras evenemang är knutet till en viss 
tidpunkt, påsken, varför de inte såg senareläggning av evenemanget som en 
möjlighet. Detta speglas av Ostler (2021) som menar att ett evenemang handlar om 
att vara på en specifik plats, vid en särskild tid och människorna som befinner sig där. 
GothCon hade däremot kunnat skjuta upp arrangemanget till året därpå; om det är att 
skjuta upp eller ställa in evenemanget handlar snarare om ordval i kommunikationen. 
När evenemanget inte kunde genomföras 2020 skapades däremot en Discord-server 
vilken blev starten till deras hybridevenemang 2021. 

Vid de första restriktionerna valde Malmö Seriefestival (1.Bilaga 11) först att skjuta upp 
sitt evenemang, för att sedan ställa in det. Då de inte sålde några biljetter till eventet 
hade de inga ekonomiska konsekvenser åt något håll, utan här handlade frågan bara 
om arrangörernas egen osäkerhet och kommunikationen gentemot evenemangets 
intressenter. Därför är analysen om Malmö Seriefestival tog rätt beslut eller inte direkt 
kopplad till organisationens mående och varumärkesmässiga konsekvenser. Oavsett 
berättar Dragin-Jensen m. fl. (2022) att det finns det ett stort värde i att analysera 
och lära sig av tidigare beslut och dess resultat inför framtida utmaningar.  

Då Visit Linköping inte såg någon möjlighet att genomföra sina evenemang på Saab 
Arena valde de att ställa in samtliga av dessa, men senarelade de som skulle äga rum 
på Konsert och Kongress. För att se vilka av de event på Konsert & Kongress som det 
var möjligt att skjuta upp eller ställa in gjorde de en konsekvensanalys av sina avtal. 
Utöver detta såg Visit Linköping över möjligheterna att genomföra evenemangen 
genom minskat besökarantal. De såg dock ingen möjlighet att välja vilka biljettköpare 
som skulle få gå och inte. Kanske hade Visit Linköping kunnat genomföra 
evenemangen genom att i kommunikation med köparna se vilka som fortfarande var 
intresserade att gå eller ej, för att sedan genomföra ett lotteri. Risken finns att 
besökare som skulle vilja gå men då fick möjligheten upplever sig negligerade (Orea-
Giner m. fl., 2022). 

DreamHack (1.Bilaga 4) och NärCon valde bägge att skjuta upp evenemangen för att 
behålla samtliga avtal och sålda biljetter. I NärCons fall flyttades sommarens festival 
2020 först till nästkommande år, följt av att under våren 2021 skjutas upp till 2022 och 
fortsätta hålla biljettförsäljningen öppen inför evenemanget (3.3.1). På så sätt 
påverkades inte NärCons likviditet, bokningar och inledda samarbeten, utan 
evenemangets planering kunde fortlöpa för att nyttjas när festivalen väl var möjligt att 
genomföra. För att hantera eventuell kritik från besökare valde NärCon att erbjuda 
samtliga som önskade återbetalning av biljetter även fast det inte var ett krav enligt 
biljettförsäljningsvillkoren. Resultatet blev att endast 10% av alla biljettköpare begärde 
återbetalning och att NärCon ständigt hade en besökarbas redo med hoppet om att 
kunna gå på evenemanget så fort som möjligt. Ingen negativ kritik framfördes om att 
det skulle varit kommunikativt tvivelaktigt att skjuta upp evenemang på det här viset, 
varpå inga negativa konsekvenser följde med det beslutet. I DreamHacks fall saknas 
data om eventuell återbetalningsmöjlighet och konsekvens, varför det inte går att 
göra motsvarande analys kring deras beslut. 
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Hur ska intressenterna informeras om beslutet? 

Vid punkt fyra ställdes eventarrangörerna inför frågan om hur intressenterna ska 
informeras om tagna beslut, för att minimera skadan? Majoriteten av alla respondenter 
berättade om svårigheterna med att genomföra det på ett tillfredsställande sätt i och 
med vikten av samarbeten, något Orea-Giner m. fl. (2022) berättar är en utmaning där 
många intressenter kring evenemang har upplevt kommunikationen bristfällig under 
pandemin. I ett kommunikationsarbete finns det olika parter som tolkar information på 
olika sätt beroende på egna upplevelser, åsikter och inställningar. Utöver det finns 
okända parter och intressenter vilka känner sig berättigade till att bli kontaktade först 
vid större beslut. När dessa inte kontaktas upplever de sig glömda, nedprioriterade 
och missunnade vilket försämrar relationen till evenemanget och dess varumärke. 
Exempelvis inom NärCon kontaktade vi alla våra samarbetspartners innan vi gick ut 
officiellt med beslutet om att skjuta upp evenemanget för att försöka motarbeta detta 
vilket gjorde att skadan på relationen till vissa parter kunde minimeras, men vi 
lyckades inte nå alla på grund av den okända skaran. Utöver detta försvårades vår 
kommunikation under pandemin av det faktum att det inte var möjligt att träffa 
intressenterna fysiskt.  

Anledningen till de upplevda kommunikationsutmaningarna hos respondenterna kring 
evenemangets framtid är i och med hur pandemisituationen såg ut i samhället. Den 
otydlighet och osäkerhet som rådde påverkade samtliga arrangörer vilka då inte 
kunde kommunicera tydligt gentemot intressenter. Det gick som arrangör inte att 
veta hur situationen skulle se ut om några månader och ibland veckor, ifall 
evenemanget skulle kunna genomföras eller ej, vilket försvårade beslutet. Ifall beslut 
om att ställa in togs och det visade sig sedan vara möjligt att genomföra 
evenemanget kunde en stor känsla av ånger infinna sig. Men i det motsatta fallet var 
det svårt att motivera planeringsarbete för ett evenemang som ändå inte kunde bli av. 
Det enda vi kan notera är tidpunkten för beslutet om att ställa in gav olika 
konsekvenser. Vissa evenemangsbesökare upplevde det bättre och att ”det var på 
tiden” när väl beslut om att ställa in kom, medan andra upplevde att ”det var för 
tidigt” och att de ville fortsätta leva på hoppet. Allt beroende på hur besökarna 
uppfattade pandemin så skilde sig vilken kommunikation som var bäst lämpad 
gentemot dem. Det var onekligen svårt att kommunicera kring beslutet att ställa in 
evenemanget på absolut bästa sätt. 

Ska andra åtgärder vidtas för att skydda organisationen? 

Slutligen inbegriper punkt fem om arrangörerna vidtog andra åtgärder, utöver att 
ställa in eller skjuta upp sina evenemang. Nästintill alla styrde om verksamheten från 
att arrangera event till att organisationen i stället jobbade med att söka offentliga 
medel (3.3.1) för att överleva (Dragin-Jensen m. fl., 2022) vilket hjälper organisationen 
även om det inte skapar produkter eller tjänster vilka i sig skulle vara värdeskapande 
för samhället. Frågan är om de offentliga medlen gjorde att den direkta innovationen 
som annars behövt göras som svar på krisen uteblev (Salvador & Strandgaard 
Pedersen, 2022)? Sannolikheten är hög givet att mindre arbetstid behövde läggas på 
att hitta sätt hur den egna organisationen kunde överleva, men samtidigt ledde dessa 
offentliga medel troligtvis till att fler evenemang överlevde genom pandemin. 
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Utöver att ansöka om offentliga medel uppgav alla respondenter förutom en att 
organisationen vidtog andra besparingsåtgärder, som till exempel uppsägning av 
personal eller avslut av samarbetsavtal och prenumerationer. Enda undantaget var 
DreamHack (1.Bilaga 4) som i stället valde att omedelbart satsa mer på sin 
studioverksamhet. Denna omställning möjliggjordes tack vare att studioverksamheten 
var en del av deras ordinarie verksamhet. DreamHack behövde inte skapa nya 
koncept då de styrde om verksamheten utan flyttade endast sitt fokus från 
evenemang till streaming, vilket, förutom de rent ekonomiska fördelarna, ledde till att 
motivationen hos organisationens individer kunde bibehållas (Thibaut m. fl., 2022). 

5.2.2 Styra om verksamheten 
Innan pandemin var inte digitala evenemang särskilt framgångsrika, men i och med de 
nya omständigheterna ställde många om (Zhao, 2022) och försökte på olika sätt 
återuppfinna sig själva (Salvador & Strandgaard Pedersen, 2022; Ostler m. fl., 2021; 
Mikhridinova m. fl., 2021; Helsen m. fl., 2022). Majoriteten av respondenterna uppgav 
att deras organisation inte heller under pandemin var framgångsrika med att 
genomföra evenemang online. Safety Last försökte genomföra standup online, ett 
lyckat koncept i England, men som visade sig fruktlöst i Sverige (1.Bilaga 12). Annan 
evenemangsverksamhet kunde, rent innehållsmässigt, genomföras på ett lyckat vis 
online, men utan att vara ekonomiskt hållbar. NärCon bedömde att evenemangets 
större cosplaytävlingar var en sådan typ av verksamhet (3.3.2) och SJPA provade att 
göra digitala konserter som, även om de gick att genomföra på ett framgångsrikt sätt, 
inte skapade tillräcklig ekonomisk vinning (1.Bilaga 6).  

De arrangörer som redan hade digitalt innehåll, i form av datorspel, tv-spel och esport, 
hade lättare att övergå till att genomföra den online. Den eventarrangören som 
verkligen lyckades styra om sin verksamhet på ett innehållsmässigt och ekonomiskt 
hållbart vis var DreamHack. De hade redan sponsorer och en framgångsrik 
streamingverksamhet, vilken steg för steg konverterades från delvis fysisk till endast 
digital (1.Bilaga 4). Utöver DreamHack kunde DatorFesten (1.Bilaga 9) och Svenska 
Esportsförbundet (1.Bilaga 14) erbjuda alternativ. I DatorFestens fall var det möjligt, 
men inte ekonomiskt fördelaktigt, samtidigt som i Svenska Esportsförbundet inte 
drabbades nämnvärt ekonomiskt, utan kunde fortsätta med sin verksamhet som 
vanligt. 

Nordsken (1.Bilaga 3) och NärCon (3.3.2), som visserligen har datorspel och tv-spel i 
sin kärnverksamhet, kunde ändå inte konvertera sin verksamhet på motsvarande sätt. 
Till skillnad från exempelvis DreamHack, där tävling, sport och sändningar är i fokus, 
är dessa evenemang för beroende av sociala faktorer, att mötas och uppleva den 
samhörighet Baumeister & Leary (1995) beskriver. De digitala varianterna av 
evenemang ska, som sagt, inte ses som en ersättning för de fysiska (Dragin-Jensen m. 
fl., 2022; Seraphin, 2021; Thibaut m. fl., 2022), utan som tillägg (Getz & Page, 2020). 
Samtliga respondenter resonerade på ett liknande vis, varför deras digitala satsningar 
inte handlade om att ersätta ordinarie verksamhet utan i stället var ett sätt att kunna 
genomföra någon typ av evenemang över huvud taget.  

Shipman & Vogel (2022) framhåller att det som möjliggjorde pandemins sändningar är 
hur livestreaming har blivit enklare och billigare. Om COVID-19 hade inträffat 10–20 år 
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tidigare hade möjligheterna sett helt annorlunda ut. DreamHack på 90-talet och 
början av 2000-talet hade en helt annan typ av verksamhet som mer liknade GothCon 
(1.Bilaga 10) och Tabletop Game Expo (1.Bilaga 7). Allt eftersom tekniken utvecklas 
kommer den tillåta fler evenemang att tillämpa streaming och andra digitala 
upplevelser (Yeoman, 2013; Werner m. fl., 2021). Ett sätt att snabba på förändringen 
skulle kunna vara att följa DreamHacks exempel och redan innan krisen utöka den del 
den egna verksamheten som går att genomföra online. Det går dock aldrig att komma 
ifrån det faktum att den här typen av verksamhet inte motsvarar ett fysiskt 
evenemang. 

Referensitteraturen beskriver diverse fördelar med digitala evenemang vilka vi kunnat 
notera även bland respondenterna. Den största som pratas om är kostnadsfördelarna 
(Stefanoudis m. fl., 2021) vilket vi direkt kan se överensstämmer med de faktiska 
resultaten (3.3.2). Många lärdomar kunde dras och ny kunskap tillförskaffas (1.Bilaga 
10; 1.Bilaga 16; 3.3.2), vilket är värdefullt för framtiden (Dragin-Jensen m. fl., 2022). 
Samtidigt finns stora utmaningar för arrangörer i att genomföra ny verksamhet där 
tidigare kunskap saknas (Mikhridinova m. fl., 2021) och att lyckas behålla publiken vid 
en stream (Werner m. fl., 2021). Att kostnaderna är lägre hjälper inte verksamhetens 
ekonomiska slutresultat ifall intäkterna är lägre på motsvarande sätt eller mer, det 
leder ändå till ett negativt resultat. Digitaliserad verksamhet kan även medföra andra 
nackdelar, så som problem kring tidszoner (Mikhridinova m. fl., 2021) och att gå från 
att samla besökare till att de är spridda över världen. I och med att majoriteten av 
respondenternas sändningars publik ändå befann sig främst i Sverige berördes de 
aldrig av detta och DreamHack, med sin internationella publik, hanterade redan den 
här problematiken. 

Innovation 

När ny verksamhet initieras omformas organisationen och rollerna inom den. Hos 
samtliga av de organisationer som använder sig av volontärer eller anställda kan 
negativa konsekvenser på motivation identifieras. Det tydligaste exemplet är kanske 
Visit Linköping, där den nya verksamheten inte bara var ett substitut för ordinarie, 
utan tog organisationen i en helt ny riktning. De ersatte den ordinarie 
eventverksamheten i form av exempelvis konserter, mässor och konferenser med en 
helt annan typ av verksamhet i form av skolrestaurang och vaccinationscentral, vilket 
påverkade organisationens motivation drastiskt. Personalens roller förändrades där 
individer som normalt arbetade med en ny typ av verksamhet inte kände att detta var 
en del av deras uppdrag och därför inte motiverande. I vissa fall infann sig även en 
känsla av att det nya uppdraget och rollen hade lägre status än den ordinarie vilket 
även detta minskade motivationsgraden hos personalen (1.Bilaga 16). 

Stockholm Live  försökte sig på att genomföra två helt nya projekt. Det ena handlade 
om att hylla vårdpersonal och alla de som hade kämpat med pandemin genom att 
genomföra ett evenemang. Detta event möttes med stor skepsis av både potentiella 
besökare och sponsorer, att samla vårdpersonal varpå potentiell smittspridning skulle 
kunna ske dessa emellan upplevdes som riskabelt varpå projektet lades ner. Det 
andra, Nätpolarna, vars syfte var att uppmuntra gott beteende på internet, gick desto 
bättre; projektet passade bättre i förhållande till de förutsättningar pandemin 
medförde (1.Bilaga 15). GothCon genomförde våren 2021 en hybridversion av ordinarie 
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evenemang, där de i stället för att samla besökare i klass- och grupprum provade på 
att samla dem i onlinegrupper (1.Bilaga 10). 

NärCon genomförde NärConline, en studiosändning som tog inspiration ifrån 
Musikhjälpen, som delvis valdes utifrån ett marknadsföringsmässigt mål, men främst 
för att ge organisationen ett syfte, hopp och någonting att göra tillsammans för att 
känna att de bidrog till samhället. Projektet var inte ett substitut för evenemanget och 
byggdes upp från grunden, med nya kommunikationsvägar (1.Bilaga 19), vilket inte var 
ekonomiskt fördelaktigt för organisationen men gav lärdomar och samhörighet. 

Det mest lyckade exemplet är Safety Last, vars verksamhetsform, med stor 
innovation, blomstrade under pandemin (1.Bilaga 12). För dem möjliggjorde 
pandemins förutsättningar lokal verksamhet med mer berömda kändisar jämfört med 
tidigare. Denna verksamhet med dessa kändisar lockade publik och var framgångsrik. I 
vanliga fall genomför Safety Last inte ett större evenemang per år, utan har en 
löpande verksamhet i form av många olika event. Ongaro beskriver hur de arrangörer 
som kastade bort regelboken och tidigare erfarenheter utan arbetade efter rådande 
förutsättningar kunde lyckas (2021b) och det är precis vad Safety Last gjorde. Deras 
evenemang kunde arrangören anpassa allt eftersom förutsättningarna i samhället 
förändrades, vilket möjliggjorde att, genom att göra sig av med tidigare upplägg, 
alltid hålla sig a jour med de regelverk och uppfattningar som rådde vid de enskilda 
eventen. 

Bland det mest innovativa var hur Safety Last gjorde var att inte sälja enskilda platser, 
utan bord, till vissa evenemang. Vid den här tidpunkten fick evenemang genomföras 
ifall avstånd hölls mellan varje sällskap om max fem personer. De valde att sälja bord 
med fem platser, vilka besökarna fick välja om de ville besöka helt själva, och betala 
för samtliga platser, eller ta med sig vänner och/eller familj som delade på kostnaden. 
På så sätt kunde Safety Lasts ordinarie verksamhet genomföras framgångsrikt och i 
enlighet med de rådande förutsättningar. Detta visar på styrkan i att vara en innovativ 
organisation när en kris infinner sig (Dragin-Jensen m. fl., 2022). Med allt detta sagt, 
innovationer anpassas till förutsättningarna och behoven så när pandemin inte längre 
är aktuell blir inte heller innovationerna det varför dessa har försvunnit helt eller 
anpassat sig ytterligare enligt nuvarande situation (Wong m. fl., 2021). 

5.2.3 Framtidsplanering  
Under en kris som en pandemi finns det ett värde att förutom att se till den 
omedelbara krishanteringen utan även hur organisationen ska agera framöver. Ha 
planer för eventuella scenarion kring hur pandemin utvecklar sig samt ta med sig 
erfarenheter ifrån nuvarande situation till eventuella framtida liknande scenarion. 
Intervjuerna med respondenterna skedde under hösten 2021 när pandemin och dess 
kris långt ifrån var över. Möjligheterna fanns då restriktionerna i Sverige hade släppt 
varpå evenemang återigen gick att genomföra men det fanns fortfarande en stor 
osäkerhet. Referenslitteraturen är konflikterande där vissa författare skriver om hur 
viktiga evenemang är för människor (Yeoman, 2013) varför besökarna snabbt skulle 
samlas igen (Vander Schee & DeLong, 2022) likt de har gjort efter tidigare pandemier 
(Chen & Lee, 2011) i och med hur besökare ser negativt på social distansering och vill 
återgå (Orea-Giner m. fl., 2021). Andra författare förklarar att det kommer ta tid för 
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evenemangsbranschen att återgå (Janiszewska m. fl., 2021) och att branschen aldrig 
skulle vara densamma (Werner m. fl., 2021). Ytterligare författare hävdar att 
organisationer som inte anpassar sig stagnerar (Salvador & Strandgaard Pedersen, 
2022), att konsumenternas beteenden och krav kommer förändras (Bourliataux-
Lajoinie m. fl., 2020; Sanchez & Adams, 2008) eller att det är svårt att säga någonting 
överhuvudtaget (Seraphin, 2021). Den ökade osäkerheten under pandemin speglas 
både i litteraturen och av respondenterna, som vid intervjuerna (3.3.3) uppgav att det 
under pandemin var extra svårt att planera inför framtiden. 

När de svenska restriktionerna, under hösten 2021, togs bort kunde vi konstatera att 
det gick tämligen fort för evenemangen att få tillbaka besökarna igen, även om det 
inte skedde omedelbart. Visit Linköping såg ett minskat deltagarantal i aktiviteterna 
under hösten 2021, vilket pekar på att återgången dröjde något (1.Bilaga 16). 
DreamHack valde att genomföra DreamHack Winter 2021 (1.Bilaga 4) och, i linje med 
deras ambidextriösa ledarskap, löpande se över hur förutsättningarna förändrades; 
deras framtidsarbete gick ut på att genomföra evenemang steg för steg och 
utvärdera längs vägen. Visit Linköping hade ett liknande tankesätt, men till följd av att 
de förlorat sin personal till andra branscher var deras återgång till ordinarie 
verksamhet utmanande (1.Bilaga 16). Svenska Esportsförbundet berättade att det kan 
vara svårt för dem att få tag i lokaler i framtiden. Respondenten förklarade att när all 
verksamhet startar i gång igen, och uppskjutna evenemang ska bli av, är Birdie lägre 
prioriterat hos lokaluthyrarna vilket kan göra det svårare att genomföra (1.Bilaga 14) – 
en konsekvens som kommer med när en bransch tar paus och saker börjar att samlas 
på hög. 

När restriktionerna återinfördes för att, i början av 2022, återigen lyftas gick det ännu 
snabbare för besökarna att återgå till evenemangen. En anledning kan vara att 
människor var trötta på restriktionerna och hur mycket de ville ha tillbaka det som 
hade tagits ifrån dem (Wong m. fl., 2021). Under pandemin anpassade sig besökarna 
först till den nya verkligheten, sen fick de tillbaka samlingsplatserna, varpå de återigen 
togs ifrån dem. Pandemin visade tydligt hur viktiga evenemang är för samhället och 
människor (Werner m. fl., 2021). När pandemins förutsättningar ändrades gick många 
tillbaka till ordinarie verksamhet. Ett exempel är Safety Last, som förlorade de 
kändisar som under pandemin medverkat i deras evenemang (1.Bilaga 12) till 
arrangörer som exempelvis Visit Linköping (1.Bilaga 5). När kändisarna fick möjlighet 
att återgå till sin vardag valde de att medverka vid större arrangemang (Perez-
Monteagudo & Curras-Perez, 2022; Shipman & Vogel, 2022). 

COVID-19 har onekligen haft direkta konsekvenser utöver värdesättandet av 
evenemang och utformningen av ny teknik även om deltagare i hög grad föredrar 
fysiska möten (Stefanoudis m. fl., 2021). Stefanoudis m. fl. (2021) teori om att 
deltagare såg virtuella evenemang som så pass fördelaktiga att de gärna skulle delta i 
dem även i framtiden, visade sig däremot felaktig – åtminstone om en ser till 
respondenternas verksamhet (3.3.3). En trolig anledning till detta är att de majoriteten 
av den eventverksamhet respondenterna bedriver gör sig mindre bra digitalt. Om, låt 
säga, arrangörer av konferens- och kompetensutvecklande eventverksamhet 
intervjuats (Vander Schee & DeLong, 2022) hade situationen nog sett annorlunda ut. 
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Vi kan däremot se att antalet som ser esport via streams (1.Bilaga 4) har ökat jämfört 
med innan pandemin. 

Den tekniska utvecklingen har även förändrat hur evenemangsorganisationer arbetar. 
Mer arbete sker på distans och/eller via digitala plattformar (1.Bilaga 16), dels då dessa 
blivit bättre, dels eftersom acceptansen och vanan av att arbeta digitalt ökat (Power & 
Nedvetskaya, 2022). Utöver detta kommer kringkomponenter, exempelvis streaming 
och digitala mötesplattformar, som utvecklats och testats att finnas kvar i högre 
utsträckning (Stefanoudis m. fl., 2021; Bachman & Hull, 2022; Castro-Martinez m. fl., 
2022). Som exempel ser vi hur NärCon har lärt sig mer om vikten av evenemangets 
app, gemenskapen i sociala medier och livestreaming, vilket kommer föras med till 
framtida produktioner (3.3.3). Ett annat exempel är hur GothCon framöver kommer 
inkorporera flera digitala delar i ett annars väldigt traditionsbundet evenemang 
(1.Bilaga 10). 

Dessa förändringar som pandemin förde med sig har gjort att arrangörer behöver ta 
ställning till vilka de ska bibehålla i framtida planering. Ovanstående digitala delar 
kanske kommer att vara självklara delar av evenemang framöver, men hur är det med 
andra ställningstaganden? Vissa av dem kan vara direkta åtgärder som endast 
infördes kring pandemin och försvinner sedan. Andra kan vara åtgärder för 
arrangörerna att vara redo att återinföra vid framtida kriser. Ett tydligt exempel på 
detta är hur arrangörer agerade för att påverka trygghetsklimatet på evenemanget 
(3.3.3). Orominskande åtgärder som handsprit, vilket var en ny etablerad åtgärd runt 
om i samhället, ses som självklart för majoriteten av respondenterna när de 
intervjuades under pandemin. Att genomföra åtgärder som skapar ett positivt 
trygghetsklimat minskar riskmedvetenheten (Sjöberg, 1996) hos deltagare och med 
det ångesten vilket i förlängningen leder till ett trygggare evenemang (Wang m. fl., 
2022). Vissa av dessa åtgärder som gjordes för att förbättra trygghetsklimatet kan 
däremot ha direkta konsekvenser på varumärket varpå arrangörer i framtida planering 
behöver utvärdera ifall det är rätt eller fel väg att gå. Ett tydligt exempel på detta är 
vad DreamHack (1.Bilaga 17) och Comic Con (1.Bilaga 17) införde, nämligen vaccinpass 
det vill säga krav på besökarna att de skulle vara vaccinerade eller testade. Målet var 
att minimera smittspridningen och därmed bygga ett bättre trygghetsklimat för 
besökarna. Dessa evenemang införde dessa krav innan det var någonting obligatoriskt 
i Sverige. Ifall detta var ett bra beslut eller inte tvistar våra opponenter kring (3.3.4). 
Åtgärden kan göra evenemanget säkrare genom minskad risk för smitta, men 
samtidigt gör den även det motsatta. Kravet om vaccinpass ökar riskmedvetenheten 
hos samtliga deltagare kring evenemanget och kommunikationen om kravet minskar 
därför säkerheten. Vad nettoresultatet blir är svårt att säga någonting om i denna 
uppsats men hur evenemang ska agera vid framtida pandemier är något våra 
arrangörer behöver ta ställning till. 

När samhället kräver vaccinpass underlättar det för arrangörerna som önskar införa 
dem att ha detta då de inte behöver backa upp det egna beslutet som tolkades 
kontroversiellt av olika grupper (Sax, 2022). För DreamHack och Comic Con kan 
införandet bero på att de arbetar på en internationell marknad och att krav om 
vaccinpass var en naturlig del av verksamheten i andra länder, trots att införandet av 
det i Sverige innan det hade lagstadgats av regeringen är tvivelaktigt juridiskt. 
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Respondenterna i undersökningen ställde sig på olika sidor kring frivilligt införande av 
vaccinpass (3.3.4). 6 ställde sig negativt, 4 neutralt och endast 3 utöver DreamHack 
var positiva till införandet. Samtliga skulle givetvis följa det om det var ett krav från 
regeringen men såg annars det som tvivelaktigt. Inte främst för de anledningar som 
Wang m. fl. (2022) lyfter utan mer gällande att utesluta vissa grupper i samhället från 
evenemanget och att det därför är både demokratiskt och juridiskt problematiskt. Att 
vaccinpass ses olika av olika grupper, där vissa hävdar att de är mer troligt respektive 
mindre troligt att de besöker evenemanget, kan ses som en självklarhet (Shipman & 
Vogel, 2022). Oavsett är Tabletop Game Expo övertygade om att det är viktigt att 
göra mer än samhället i stort (1.Bilaga 7) och DatorFesten själva tror att sådana 
åtgärder leder till en positiv varumärkesbild (1.Bilaga 9). Det evenemang kan ta med 
sig i ställningstagandet kring att införa ytterligare krav under en pandemi jämfört med 
samhället i stort är: 

• Kommer åtgärden att möjliggöra för fler eller färre besökare att besöka 
evenemanget? 

• Blir besökarna av evenemanget mer eller mindre nöjda av upplevelsen? 
• Hur kommer åtgärden att påverka evenemangets säkerhetsklimat, kommer det 

bli ett tryggare eller mer osäkert evenemang? 
• Är åtgärden legal? 
• Går evenemanget i linje med eller mot organisationens värderingar? 
• Hur kommer evenemangets varumärke att påverkas av beslutet? 

Samma frågor gäller inte bara vaccinpass utan även andra beslut som handsprit eller 
avstånd mellan människor. Ifall nettoresultatet av dessa frågor blir positivt 
rekommenderar jag evenemanget att införa åtgärden. Vilka svar respondenterna 
skulle ge på frågorna nu långt efter intervjun när förutsättningarna har förändrats 
skulle troligtvis te sig väldigt annorlunda men detta kommer inte denna uppsatts ge 
svar på. Detsamma gäller andra frågor inom framtidsplaneringen som evenemangens 
potentiella besökarutveckling efter pandemin och förberedelser därefter. När 
intervjuerna genomfördes gällde regleringar fortfarande i Sverige. För NärCons del 
kunde vi se att evenemanget NärCon Vinter 2020, som genomfördes precis innan 
pandemin startade och det fanns en osäkerhet, lockade lika många besökare som 
NärCon Vinter 2022, som ägde rum precis när allt hade öppnats upp februari 2022 
vilket talar för en snabb återgång. Inom organisationen fanns tankarna att antalet 
besökare till NärCon Sommar 2022 skulle vara lägre än 2019 på grund av den långa 
frånvaron och förlusten av alla besökare som inte blivit introducerade till 
evenemanget 2020 och 2021. Resultatet blev tvärtom, evenemanget hade ett 
besökarrekord och lockade lika många som om besökarutvecklingen hade fortsatt 
och pandemin inte hade ägt rum trots inga nya element eller förändringar vilket är i 
linje med det som Vander Schee och Delong (2022) skriver om men vilket Werner m. 
fl. (2021) hävdar inte kommer att ske. Seraphin (2021) argumenterade för att hygien 
och miljömässiga faktorer skulle vara fortsatt extremt viktiga men det kunde inte 
heller noteras. De enda skillnader som har kunnat noteras är att fler besökare väljer att 
bo på hotell jämfört med i sovsalar. Om detta skiljer sig emot evenemangsbranschen i 
stort har däremot inte analyserats. 
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5.3 Pandemins påverkan  

Forskningsfråga 1 löd: Hur har kulturevenemang, som enskilda projekt och inte 
löpande verksamhet, inom den svenska evenemangsbranschen påverkats av 
pandemin? 

Evenemangen i Sverige drabbades finansiellt, varumärkesmässigt och 
motivationsmässigt negativt av pandemin. Främst var det på grund av de regleringar 
som behövde göras för att skydda folkhälsan men mycket berodde också på de 
osäkerheter och den avsaknad av information som fanns kring viruset, hur allt skulle 
utvecklas. Detta tillsammans med avsaknad av erfarenheter gjorde det svårt för 
evenemangsarrangörerna att agera på bästa sätt. Varumärkesmässigt så fallerade 
många evenemang där marknadsföring var normalt kopplad endast till när ordinarie 
verksamhet kunde genomföras varför kommunikationsarbetet prioriterades ner i 
stället för att lyftas upp. Beroende på organisation klarade sig evenemangen i 
kultursektorn relativt bra i och med de stora stöd som samhället erbjöd från 
Kulturrådet och permitteringar. Utan dessa är risken att många mindre evenemang 
hade gått i konkurs. Hur avsaknaden av arrangemang har påverkat samhället i stort 
ekonomiskt är svårt att säga då evenemangssektorn involverar många parter och 
industrier. Organisationerna bakom evenemangen fick stora utmaningar kring 
motivation, både bland anställda men framför allt bland ideellt engagerade när det 
inte längre fanns någon verksamhet att samlas kring eller rollerna och verksamheten 
förändrades mycket. Här saknade evenemangsarrangörerna kunskap kring exakt vilka 
de viktigaste motivationsfaktorerna är för engagerade inom evenemang, något som 
hade kunnat mildra de negativa effekterna. 

5.4 Eventarrangörernas agerande 

Forskningsfråga 2 löd: Hur agerade evenemangen och dess arrangörer och hur såg 
deras framtidsplanering ut? 

Evenemangen ställdes i hög grad in som svar på krisen och styrdes av externa 
faktorer. Som regleringar, avtal som behövde brytas innan de fick finansiella 
konsekvenser eller att andra aktörer gjorde det omöjligt att bedriva verksamheten. 
Några arrangörer byggde upp scenarion och jobbade med ambidextriöst ledarskap i 
syftet att kunna aktivt arbeta med nuvarande kris, lära sig längs med vägen samtidigt 
som framtiden planerades. Detta visade sig vara fördelaktigt även om det fanns stora 
svårigheter i att beräkna sannolikhet enligt de omständigheter som rådde. Vi såg 
exempel på innovation under krisen i form av fler digitala evenemang, evenemang 
med sittplatser anpassade efter rådande regleringar till livesändningar som inte hade 
skett annars. Dessa innovationer var dock beroende av pandemins förutsättningar 
vilka när samhället hade förändrats sänkte innovationernas värde. Några av 
innovationerna var fördelaktiga för arrangörerna och när väl regleringarna försvann 
drabbades i stället arrangören negativt av att inte kunna genomföra den verksamhet 
som skapats under pandemin. 

Organisationerna har lärt sig mycket och det finns direkta värden att hämta från 
krisen för evenemangsbranschen. Inte bara i form av lärdomar för hur arrangörerna 
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kan förbättra sina rutiner, krishantering, inkorporera digital teknik och justera 
ekonomiska aspekter som biljettpris. Utan också i det att samhället har kunnat se hur 
viktiga evenemang är genom att de plockats bort. Detta tillsammans med vissa 
observationer pekar på att evenemangsbranschen kommer växa sig större efter 
pandemin jämfört med innan.  
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6 Slutsatser och Diskussion 
Steg för steg går vi här igenom uppsatsens syfte och frågor för att diskutera hur dessa 
kan besvaras. Dels med utgångspunkt ifrån analysen, dels med mina egna tankar. 
Utöver det ser vi över eventuella brister med denna uppsats och potentiell vidare 
forskning inom området. Vi börjar med lite summeringar till uppsatsens intressenter. 

Pandemins påverkan av 
eventarrangörerna 

Slutsatser 

Varumärke och 
marknadsföring 

För eventarrangörer 
Evenemanget är er produkt/tjänst till vilken ert varumärke är kopplat, 
när den försvinner kommer det generera negativa effekter. Lägg tid 
och resurser på kommunikationen till samtliga intressenter om ni ställer 
in eller skjuter upp ert event för att lindra dessa. 

För forskning 
Besökare av evenemang har känslomässiga kopplingar till varumärket 
och digitala event kan inte agera fullständiga substitut då 
mötesplatsen saknas. Väl genomförd kommunikation kan lindra skadan 
på varumärket men inte leda till nettopositivt resultat. 

Motivation och 
engagemang 

För eventarrangörer 
Ta reda på varför era volontärer och övriga involverade i 
organisationen engagerar sig. Lägg tid och möda på att förvalta ert 
nätverk, även vid utebliven verksamhet. Inte bara för att underlätta 
framtida rekrytering utan även för att exempelvis bibehålla 
erfarenheter inom organisationen och förbättra prestationen på plats. 

För forskning 
Engagerade inom evenemang har olika roller vilka när försvinner slår 
hårt på individernas motivation. Även vid annan verksamhet varpå 
roller förändras samt vissa inte längre behövs har det negativa effekter. 
Vid en pandemi förändras förutsättningarna och behoven i samhället 
varpå viss verksamhet inte längre är möjlig att genomföra medan 
annan är det. 

För volontärer 
Ta ett steg tillbaka och fundera över vad som är viktigt för ditt 
engagemang. Informera sedan arrangörerna för evenemanget du 
engagerar dig i, vad du värdesätter och förhoppningsvis kan det leda 
till att organisationen utvecklas. Både för ditt och evenemangets bästa. 

Finanser 

För eventarrangörer 
Utvärdera vilka intäkts-, kostnadskällor samt avtal ni har och därför 
löper större och mindre risk för vid avbruten verksamhet. Utvärdera 
biljettpriser, ifall de och evenemangets paketering ska justeras. 

För forskning samt offentlig förvaltning 
Kulturevenemangsbranschen i Sverige fick omfattande stöd i form av 
både permitteringen och Kulturrådets bidrag varpå respondenterna 
påverkades lindrigt av pandemin. Frågan är vad resultatet hade blivit 
om dessa stöd inte hade existerat. 

Tabell 14 Pandemins påverkan av eventarrangörerna 
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Eventarrangörernas 
agerande under pandemin 

Slutsatser 

Krishantering 

För eventarrangörer 
Försök under krisen skapa olika scenarion och utvärdera längs med 
vägen. Ställ inte in evenemang utan skjut i stället upp dem, även om 
det innebär att skjuta upp eventet ett helt år. Prioritera inte ned 
kommunikationen kring en kris, de i organisationen som arbetar 
med detta bör inte vara de första att gå. 

För offentlig förvaltning 
Under en pandemi med dess höga osäkerheter är kommunikationen 
från offentlig förvaltning högst vital. Prioritera att med vara tydlig 
kring den och försöka minska osäkerheterna i den mån det går. 

Styra om verksamheten 

För eventarrangörer 
Kan er kärnverksamhet genomföras online? Eller enligt andra 
rådande förutsättningar under krisen? Att vara passiv under en kris 
är inte positivt, kasta bort regelboken och gör vad ni kan för att vara 
aktuella. Det mildrar de negativa konsekvenserna och gör det lättare 
för er att komma tillbaka. 

För forskning 
De grundläggande värdena hos en produkt eller tjänst kan inte 
ersättas med hjälp av innovation. Event där kärnan i produkten är 
att individer träffas kan inte ersättas utan mötesplatsen. 
 
För offentlig förvaltning 
Inom kulturevenemangsbranschen började många aktörer att arbeta 
med att på olika sätt söka stöd för att täcka upp bortfallet av 
intäkter. Dock flyttades fokus på arbete från eventuell verksamhet. 

Framtidsplanering 

För eventarrangörer 
Utvärdera vad ni har lärt er från pandemin och ta med det till 
framtida kriser. Se över vilka beslut som kommer att leda till bästa 
resultat för era evenemang ur flertalet perspektiv, dels beslut ni kan 
göra redan nu, dels eventuella åtgärder under en kris. Utvärdera vad 
åtgärden skulle göra med aspekter som evenemangets 
säkerhetsklimat och trygghet till besökarnas upplevelse och ert 
varumärke. 
 
För forskning 
Under pandemin gick forskningen samt respondenterna isär 
gällande hur snabbt branschen skulle återgå till tidigare verksamhet 
och hur eventbesökare påverkats. Resultatet visar på att det gått 
snabbare i Sverige än många förutsett. 

Tabell 15 Eventarrangörernas agerande under pandemin 

6.1 Varumärke och marknadsföring 

Som evenemangsarrangör ska man vara medveten om att evenemanget är ens 
produkt och att när produkten inte kan erbjudas kommer det att ha en negativ effekt 
på varumärket. Deltagarna har känslomässiga kopplingar till evenemanget och när 
detta tas ifrån dem kommer det leda till negativa konsekvenser. Att genomföra digital 
verksamhet som försök till substitut kommer inte att lösa avsaknaden av 
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evenemanget då produkten skiljer sig så pass mycket. Evenemanget är med sina 
följare en rörelse och ett fenomen som går bortom bara den fysiska mötesplatsen.  

Arbetet med varumärket ska inte underskattas och endast kopplas till verksamheten 
utan läggas resurser på. Oavsett vilka beslut en evenemangsarrangör tar kommer 
detta påverka varumärket. Det gäller inte bara ovan nämnda beslut kring eventuell 
digital verksamhet utan även om och när evenemanget ställer in, dels tidspunkten för 
beslutet men också vilka som kommuniceras till, på vilket sätt och i vilken ordning. Det 
är positivt när organisationen gör någon form av verksamhet och är aktiva i sina 
kommunikationskanaler kontra om ingenting händer, men detta måste vägas mot 
insatsen i form av arbetstid och ekonomiska resurser. Arrangörer ska inte heller 
glömma att det är av vikt att möta olika intressenter även utanför beslut kring att 
ställa in. Att föra kommunikation med dem samt lyfta upp de som har vänt och 
accepterat förutsättningarna så att de kan hjälpa till att agera ambassadörer för 
varumärket. Organisationen bör kunna legitimera sina beslut och agera utefter de 
förutsättningar som råder. Samtliga respondenter kunde ha agerat bättre under krisen 
och borde tagit lärdom av: 

• Marknadsföring för evenemang och arbete med varumärke inte samma sak. 
• En kris för med sig negativa effekter på varumärket och det är kritiskt att 

mildra dessa. 
• Besökarna har starka känslomässiga band till varumärket och de bör hanteras 

varsamt. 
• Lyft upp positiva besökare och förtroendegivande experter för att legitimera 

era beslut. 

6.2 Motivation och engagemang 

Det är av oerhörd vikt att som arrangör förstå vad det är som gör att personal och 
övriga engagerande inom evenemang är med och skapar, de bakomliggande 
faktorerna. Vad det är som driver dem och hur kan dessa individer motiveras till att 
prestera på bästa sätt och återkomma till evenemanget i framtiden. En pandemi 
stoppar viss verksamhet men möjliggör annan när förutsättningarna och behoven i 
samhället förändras. Då är det viktigt att se vilka negativa konsekvenser utebliven 
verksamhet har och vad som kan göras för att minska dessa. Inte heller ska det 
underskattas hur viktigt det är att behålla nuvarande nätverk av engagerade och 
aktivt förvalta det även när verksamheten går ner. 

Volontärer och andra som är engagerade i ett evenemang har det som plattform och 
mötesplats. När denna mötesplats försvinner saknar de engagerade möjligheten att 
kommunicera, interagera med varandra och skapa via plattformen. Att förvalta detta 
nätverk är inte viktigt bara för kulturen i plattformen och rekryteringen av engagerade 
utan även för andra värden inom organisationen. Allt från prestationen på plats, att 
behålla kunskap, erfarenheter och identitet inom organisationen till att det ger ringar 
på vattnet i form av positiva effekter kring varumärket och kommunikationen. Nöjda 
volontärer på evenemanget är likt nöjda besökare bra marknadsföringsmässigt för 
organisationen. Slutligen att försöka genomföra annan verksamhet, även om den 
skiljer sig åt mot ordinarie, kan vara fördelaktigt för att låta engagerade vara med och 
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skapa någonting. Roller kommer att förändras vilket gör det svårare att motivera, 
speciellt anställda, men det är bättre än att göra ingenting. Vid helt avbruten 
verksamhet försvinner samtliga roller och på många sätt även den viktiga kopplingen 
till evenemanget för engagerade individer. Det kan upplevas som att en del av en 
människas identitet försvinner när en roll avbryts, detta var något jag själv upplevde 
under pandemin. Om möjligt bör arrangören försöka ge samtliga individer liknande 
uppdrag även om verksamheten förändras. Främst är det dock genom rätt former av 
ledarskap alla engagerade kan motiveras på bästa sätt. 

6.3 Finanser 

Pandemin slog hårt på evenemangsbranschen men vi hade tur i Sverige som hade 
omfattande stöd för kultursektorn i form av både permitteringar och Kulturrådets 
bidrag. Respondenterna i detta arbete påverkades därför lindrigt av pandemin vilket 
bådar gott för framtiden. Detta till trots, ”Never waste a good crisis” som tidigare 
citerat här i arbetet, bör arrangörerna utvärdera att bredda sin verksamhet för fler 
intäktskällor och utvärdera sina biljettpriser för att minska de finansiella riskerna vid 
avbruten verksamhet. Utvecklingen vi har sett där evenemang mer och mer blir 
premiumprodukter, som en försvarsmekanism gentemot distribuerad media, kommer 
att fortsätta och tog verkligen fart i och med pandemin. Det kan därför vara 
värdeskapande för arrangörer att se om deras evenemang kan omformas eller 
paketeras på ett annorlunda sätt för att motivera ett högre biljettpris, samtidigt som 
det kan locka flera köpare. Utöver det bör arrangörerna se över sin intäkts- och 
kostnadsbild samt avtal och ansökan av stöd för att minska risken för konkurs vid 
eventuella framtida pandemier. Mycket av krisförberedelser ligger i avtalen med 
leverantörer, att inneha fördelaktiga samarbeten för evenemangets organisation vid 
eventuellt avbrott av verksamheten. Då faller däremot den negativa konsekvensen av 
brutet avtal på leverantören som behöver försäkra sig gentemot sådana kriser. 

6.4  Krishantering 

Respondenterna tacklade de olika besluten på varierande sätt och mer eller mindre 
framgångsrikt. Att lägga tid och energi på konsekvensanalyser, ambidextriöst 
ledarskap, att hålla sig ständigt uppdaterad om omvärldens förändringar samt att vara 
flexibel är fördelaktigt. Se över olika möjliga scenarion och agera enligt vad som 
tolkas som bästa möjliga beslut, där flertalet intressenter involveras för att få 
perspektiv från många parter. Pandemin med dess osäkerheter och kommunikationen 
i samhället gjorde det svårt att som evenemangsarrangör agera på bästa sätt. Det 
tydligaste exemplet på detta var Nordsken som tog beslut, väntade med att 
kommunicera det och när väl kommunikationen skedde hade omständigheterna i 
samhället förändrats vilket gjorde att deras beslut saknade legitimitet. Under 2022, 
det vill säga efter intervjuerna hade genomfört, gjorde GothCon ett motsvarande 
beslut där de först kommunicerade att de ställde in för att senare ångra sig. Där hade 
det varit bättre för GothCon att vänta med den första kommunikationen men i 
slutändan var det mer fördelaktigt att ångra sig och genomföra evenemanget än om 
de hade stått fast vid beslutet. Vi kan se att skjuta upp evenemanget i stället för att 
ställa in ser ut att vara mest fördelaktigt givet att organisationen hanterar eventuell 



 87/97 

kritik gällande biljettköpen på ett bra sätt. Vid kommunikation till alla intressenter 
kring organisationens beslut är det viktigt att ha olika parter som kan stötta upp och 
legitimera arrangörens agerande. De som arbetar med kommunikationen bör inte vara 
de första att gå när personal väl sägs upp och verksamheten inte kan genomföras, 
detta ger långtgående negativa konsekvenser. Att meddela intressenter att ett 
evenemang inte blir av är inte bara ett meddelande som ska kommuniceras ut, 
därefter ska en hantera kommentarer, besvara dessa, lyfta upp positiva faktorer samt 
säkerställa att samarbeten inför framtiden blir bevarade på bästa sätt. Genom att 
arbeta med besökarkommunikationen på rätt sätt skapas ambassadörer vilka kan 
hjälpa till att styrka evenemangens beslut. 

6.5 Styra om verksamheten från det normala 

Vi såg flertalet nya innovationer och lösningar under pandemin. De som lyckades bäst 
hade redan en verksamhet som passade de nya förutsättningarna, främst de inom 
digitala spel. Innan pandemin hade ett fåtal försök till digitala evenemang utanför 
spelbranschen genomförts utan större framgång och under pandemin genomfördes 
fler vilket möjliggjordes av att de fysiska inte kunde äga rum. Nästintill samtliga våra 
respondenter genomförde någon form av verksamhet som inte var substitut och vars 
syfte främst var marknadsförings- och motivationsmässiga. Att bli passiv under en kris 
är inte positivt och som organisation bör man göra vad man kan för att hålla sig själva 
aktuella, mildra de negativa konsekvenserna och lära sig inför framtiden. Allt detta för 
att på ett så effektivt sätt som möjligt kunna återkomma efter krisen. Det är viktigt att 
ha med sig att innovation däremot inte kan ersätta grundläggande värden hos en 
produkt eller tjänst. Evenemang vars fokus är att träffas kommer inte kunna uppnå 
dessa värden utan själva mötet. Kanske kan vi i framtiden ha välutvecklad VR vilket 
möjliggör sådana möten, men vi är fortfarande långt därifrån. De offentliga stöden 
gjorde att arrangörer kunde vara lugnare, fokusera på att söka bidrag och inte 
behövde desperat jaga intäkter inom sin verksamhet i syftet att överleva vilket kan ha 
sänkt innovationsgraden. Samtidigt gav det troligtvis ett nettopositivt värde för 
samhället då kultur i allt högre grad hade möjlighet att komma tillbaka efter 
pandemin. 

6.6 Framtidsplanering 

Det var svårt för arrangörerna att göra en planering kring hur deras verksamhet skulle 
se ut och litteraturen instämmer i att åsikterna går isär om vad som egentligen skulle 
bli konsekvenserna av pandemin. De flesta trodde sig kunna återgå till 2022 men med 
något minskat antal besökare, men realiteten blev en annan vilket överraskade många 
inklusive mig själv när NärCon sålde mer biljetter än någonsin. Att göra mer än vad 
regeringen krävde i åtgärder mot smittspridning, eller vad som var allmänt etablerat, 
var det endast ett fåtal som tyckte var rimligt. Det är viktigt att ha med sig att inte 
göra åtgärder vilka ökar riskmedvetenheten och oron hos besökarna. Detta var inte 
etablerat som en självklarhet hos respondenterna. Sådana åtgärder kan leda till ett 
mindre säkert evenemang när besökare börjar agera mer irrationellt. Ett klassiskt 
exempel på detta kan vara hur kommunikation ska ske när en lokal ska utrymmas, för 
att inte sprida panik utan att få människorna att agera på bästa sätt möjliga. Det finns 
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lärdomar att dra ifrån pandemin men om inte verksamhetens kärna skulle förändras 
kommer respondenterna att gå tillbaka till i stort sett sin normala verksamhet, inga 
större förändringar kommer att ske vilket litteraturen ger stöd för är det rimliga att 
göra givet att ens fokus är främst det sociala. 

6.7 Egna reflektioner 

Pandemin har varit en intressant erfarenhet som eventarrangör och som 
förhoppningsvis inte kommer att inträffa igen på länge. Den unika situationen 
påverkade evenemang på så många olika sätt och frågan är vad som är applicerbart 
inför framtida planering och vad som endast går att applicera på tiden kring COVID-
19. Pandemin var ett nytt fenomen i Sverige på så många sätt och evenemang är en 
integral del av samhället, att särskilja dessa från övriga branscher och människor är 
därför svårt. Låt säga att COVID-19 skulle komma tillbaka igen och att respondenterna 
och individerna i deras organisationer inte skulle ha några erfarenheter med sig från 
denna pandemi. Situationen skulle trots detta bli helt annorlunda på grund av hur 
övriga verksamheter, organisationer och individer har förändrats. Detta gör det svårt 
att förutse hur det skulle se ut i framtiden. Frågan är då vad vi kan ta med oss av 
dessa erfarenheter. 

Det fanns många beslut att som arrangör ta och en del där en bara kunde följa 
regleringar och övrig påverkan. Även om COVID-19 och genomförandet eller inte av 
evenemanget till största del handlar om ledande av sitt projekt så spänner hela 
verksamheten över många fler delar. De finansiella delarna där vissa beslut kommer 
generera mer eller mindre vinst kortsiktigt, som att styra om verksamheten till andra 
områden men därigenom ändra rollerna i organisationen och påverka motivationen 
hos individerna negativt. Andra beslut där det kan göra eventbesökare mer nöjda 
genom att genomföra evenemanget på ny plats för att kunna bli av, men därmed 
förstöra relationerna med ordinarie samarbetspartners som blir utelämnade. Eller att 
besluta om krav på vaccinpass för deltagande, med målet att öka känslan av trygghet 
på evenemanget och för att det är en del av arrangören som individs känsla av plikt 
och att göra gott. Ett sådant beslut utesluter vissa grupper av besökare varpå dessa 
får en negativ bild av varumärket och väljer att aldrig mer komma tillbaka.  

Att driva ett evenemang är som att driva ett helt företag med alla dess delar där varje 
beslut för med sig fördelar och nackelar inom olika områden. Kan evenemangen ta 
med sig någon form av erfarenheter från detta och inkorporera detta i framtida 
krisplanering? Eller är pandemin en svart svan och ska hanteras som sådan? 
Exempelvis ska arrangörer ha en plan för om det blir krig i landet där de verkar, är det 
något de bör förbereda sig för? Troligtvis kommer de flesta planer som skulle kunna 
tas fram kring helt unika situationer inte kunna appliceras om och när de väl inträffar 
utan det bästa är att agera med ambidextriöst ledarskap och anpassa sig efter 
rådande omständigheter. 

Frågorna kring pandemin spänner inte bara över verksamheten och ledandet av 
organisationen och evenemanget utan går att bredda bra mycket mer än så. Ska 
samhället stötta upp kulturen finansiellt under en pandemi när verksamheten stoppas? 
Ska detsamma gälla för alla former av kriser? Vad är det långsiktigt bästa att 
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genomföra? Och gällande åtgärderna kring pandemin, vilka regleringar ska fattas med 
syftet att minska smittspridningen vilka samtidigt stoppar verksamhet och hindrar 
människor från att samlas? Vi kommer snabbt in i politiska spektrum med bitar som 
rättigheter, rättvisa och maximeringen av lycka för människor. Frågorna är många och 
svåra. 

Från mitt och NärCons perspektiv påverkade pandemin oss på många sätt. Inte minst 
genom att när verksamheten var vilandes fick vi väldigt mycket tid att tänka över vår 
organisation, våra evenemang och vårt syfte. Det gav oss mycket vilket vi har tagit 
med oss i vår nuvarande verksamhet och vi har därefter förändrat vår organisation, 
vår projektledning, roller och våra framtidsplaner. Men behövs det verkligen en kris för 
att kunna åstadkomma detta? Värdet av att ta några steg tillbaka och analysera ens 
egna verksamhet ska inte underskattas, men samtidigt kan det upplevas som svårt att 
göra samtidigt som allt kring evenemangen är på gång. Detta var något som stödet 
ifrån Kulturrådet tillät oss att göra vilket vi är tacksamma för även om kanske vår 
innovationsgrad minskade när vi inte tvingades genomföra helt annan verksamhet för 
att överleva. Vilken verksamhet som vi och övriga aktörer inom Sverige skulle ha 
genomfört, vilka som skulle ha överlevt och inte och vad konsekvenserna på samhället 
skulle ha blivit kan vi endast spekulera i.  

6.8 Brister kring denna undersökning 

Undersökningen genomfördes främst i form av intervjuer som skedde under 
pågående pandemi i syfte att fånga dessa innan pandemin var över och 
erfarenheterna samt åsikterna hade glömts. Det gör att respondenterna för dessa 
intervjuer inte hade information om framtiden och dess utveckling. Det är intressant 
att fånga hur de resonerade och agerade men hade intervjuerna genomfört ett halvår 
senare skulle de ha kunnat ge ett annat resultat. 

Arbetet med uppsatsen genomfördes av mig som själv är evenemangsarrangör, vilket 
gör att jag har större förståelse för branschen och verksamheten men samtidigt kan 
min bild inte anses vara helt objektiv. Det har gett mig möjlighet till att kunna nyttja 
värdefull information direkt ifrån NärCons verksamhet genom aktionsforskning vilken 
annars hade varit svår att tillgå, hade informationen kunnat nyttjas av någon 
utomstående hade också en annan bedömning kunnat ske. Utöver detta så hade en 
undersökning med en annan typ av evenemangsarrangörer, exempelvis med större 
fokus på konferenser, kunnat ge annan intressant information. 

6.9 Vidare forskning 

Att undersöka hur hela evenemangsbranschen har tagit sig tillbaka efter pandemin 
och vilka effekter den har fått ser jag som intressant att undersöka. Vilka evenemang 
som lyckats återgå helt, vilka som har förändrats och mer information kring om och 
hur konsumenters beteenden har förändrats. Fler lärdomar kan dras kring pandemin 
för evenemangsarrangörer i Sverige, dels för den nuvarande verksamheten hur denna 
kan förbättras men för att ytterligare förbereda oss inför framtida pandemier. 
Slutligen har samhället i stort och regeringens ageranden stor påverkan på branschen 
och dess arrangörer vilket går att forska ytterligare kring.  
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Bilagor 

Bilaga 1. Frågor och diskussionspunkter för 
intervjuerna 

Beskrivning inför intervjuen till de första två respondenterna: 

Eventstrategi: Hur har COVID-19 påverkat och påverkar eventverksamheten. Vilka 
faktorer spelar in när en ska besluta angående om en ska köra event eller ej, hur ser 
situationen ut idag, var har en gjort hittills och hur planerar en verksamheten framöver. 

De utvecklade diskussionspunkterna för intervjuer som togs fram och nyttjades 
därefter: 

• Vilka är ni och vem är du? 
• Huvudfrågor 

o Hur har COVID-19 påverkat och påverkar er eventverksamhet? 
o Vilka faktorer spelar in när ni ska besluta angående om en ska köra event 

eller ej? 
o Hur ser situationen ut idag? 
o Var har ni gjort hittills och hur planerar ni verksamheten framöver? 

• Vad gjorde ni vid följande datum? 
o 11 mars 2020 – Restriktion 500 deltagare utannonserades att den infördes 

och skulle gälla tillsvidare. 
o 27 mars 2020 – Restriktion om 50 deltagare kommer införas den 29 mars. 
o 29 mars 2020 – Restriktion om 50 deltagare träder i kraft. 
o 1 november 2020 – Lättades förbudet till att tillåta offentliga tillställningar 

med max 300 sittande deltagare. Samtidigt förbjöds offentliga 
danstillställningar för fler än 50 personer 

o 20 november 2020 – Trädde i kraft 24 november 2020 – Förbud mot att 
anordna allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än 
åtta deltagare. 

o 7 september 2021 – Meddelades att restriktionen om antalet skulle samlas 
på ett evenemang skulle tas bort den 29 september. 

o 29 september 2021 – Restriktionen på antalet som fick samlas på ett 
evenemang togs bort. 

• Hur har pandemin påverkat och påverkar er: 
o Kundrelationer 
o Budget 
o Arbetssätt 
o Kundstorlek 
o Marknadsföring 
o Volontärer 
o Varumärke 
o Har ni gjort någon förändring med er marknadsföring? 
o Hur kommer ni tillbaka? 

• Vaccinpass 
o Hur ser ni på vaccinpass och hur DreamHack respektive Comic Con agerar?  
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Bilaga 2. Kategorisering i intervjuernas 
sammanfattningar 

När transkriberingarna skulle sammanfattas behövde kategoriseringar skapas. Allt 
eftersom intervjuerna genomfördes, jämfördes kom koncepten och kategorierna fram. 
Följande är dessa kategorier: 

Typ av arrangör 

Är arrangören ett aktiebolag? Ideell förening? Annat? Vad genomför denna 
organisation för typ av evenemang? 

Beslutet att ställa in 

Behövde arrangören ställa in sitt evenemang? Vad var det som gjorde detta? Skedde 
beslutet direkt vid första beskedet om pandemin eller kom det senare? I så fall vid 
vilken tidpunkt och på grund av vad? 

Vad har de gjort i stället? 

Givet att de inte har kunnat bedriva sin normala verksamhet, vad har de gjort i stället? 
Varit vilande i väntan på förändring? Genomfört annan typ av verksamhet? Hur har 
planeringen sett ut under pandemin? 

Ekonomiskt  

Hur har pandemin påverkat evenemanget och organisationen? Negativt? Positivt? 
Neutralt? Har de sökt och fått någon form av finansiellt stöd? 

Inför 2022 

Hur såg planeringen ut inför 2022? Rådde osäkerhet eller fanns det fasta planer? 
Planerade arrangören att genomföra, eller hade redan genomfört, något under hösten 
2021? 

Vaccinpass?  

Hur ställde sig arrangören till vaccinpass innan det blev ett krav? 
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Bilaga 3. Sammanfattning Nordsken 

Vad är Nordsken? 

Nordsken är en mässa i Skellefteå som sker en gång om året. Organisationen är 
ganska komplex eller odefinierad, vilket försvårade för projektledaren i dels processen 
att sätta sig in i uppdraget men även under arbetets gång. Mässan arrangeras av tre 
organisationer. Företaget Arctic Game Lab, företaget Nordskens Handlingskraft och 
den ideella föreningen Nordskens vänner. Föreningen används för att kunna ta emot 
stöd från olika håll, där det krävs en ideell organisation för att få stödet, medan 
företagen står som arrangörer och beslutsfattare. Utöver det finns 
volontärsorganisationen med sin kultur, historia och människor. Samtidigt som 
Nordsken äger rum så sker även evenemanget Arctic Game Week, som är ett 
evenemang kring spelutveckling och i stället för till vanliga konsumenter så riktar det 
in sig på spelbranschen. Just Arctic Game Lab är arrangören av Arctic Game Week 
och får finansiering av det kommunala företaget Science City. Grundare till både 
Arctic Game Week och Nordsken är Johan Linder som startade Nordsken 2011. 
Projektledaren är operativt ansvarig för både Nordsken och Arctic Game Week, vilket 
innefattar allt från hemsidor, kundservice och biljettsläpp till lokalplanering, bokning 
av gäster och att leda den ideella organisationen. Men budgeten beslutas däremot av 
styrelsen, innan det beslutet kan inte projektledaren fatta några finansiella beslut utan 
får utrymme inom olika budgetkategorier. Normalt sker Nordsken under Krist 
Himmelsfärd. Utöver projektledaren så har även en arvoderad kommunikatör 
rekryterats och en person på Fantastic som fakturerar för timmar. 

Beslutet att ställa in  

Nordsken skulle ha ägt rum under Kristi Himmelsfärd 2020 men på grund av 
restriktionerna som infördes blev det aldrig aktuellt. Inte heller under Kristi 
Himmelsfärd 2021, men då i stället sköts evenemanget upp för att genomföras under 
hösten, Nordsken Halloween. Tanken med det evenemanget var att hålla varumärket 
och organisationen levande. Detta evenemang skulle ske på Scandic i stället för 
Skellefteå Kraft Arena där det normalt äger rum. Men även det evenemanget ställdes 
in och ett pressutskick skickades ut den 9 september 2021. Trots att regeringen gick 
ut den 7 september om att restriktionerna skulle avvecklas. Beslutet hade tagits 
tidigare, den 22 augusti, men inte kommunicerats då evenemanget väntade på att 
regeringen skulle meddela om att restriktionerna för hösten skulle kvarstå, varför de 
kunde hänvisa till detta. Anledningen till beslutet är flera. För Nordskens del handlar 
det om att Arctic Game Week valde att ställas in, ett beslut som togs av Arctic Game 
Lab innan den 22 augusti. Och utan det evenemanget så tappar Nordsken alla sina 
industrigäster och därigenom mycket. Anledningen till exakt varför det beslutet togs 
är oklart för projektledaren, men en stor faktor är nog att de närmade sig datum när 
bokningen av Scandic närmade sig en punkt där om de inte avbokade så skulle det 
medföra kostnader, oavsett om evenemanget blev av eller ej. Deadlinen för detta var 
den 29 augusti så allt avbokades den 26 augusti. Utöver det var det mycket osäkerhet 
som rådde om restriktionerna skulle försvinna eller ej. Denna faktor har spelat en stor 
roll i all planering. 
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Vad har de gjort i stället?  

Nordsken har inte gjort några digitala satsningar utan det har hela tiden handlat om 
att planera för kommande evenemang. Projektledaren som intervjuas här rekryterades 
under 2021 för att sköta allt det operativa. I och med att det har varit så mycket 
osäkerhet har mycket arbete behövt läggas på att planera i en osäker tid. De blev till 
exempel av med en stående bokning av arenan då det inte funnits något långtgående 
kontrakt. Detsamma gällande samarbetspartners, att kommunicera med dem inför att 
kicka i gång evenemanget har varit ett arbete som behövt göras, i och med att inget 
spikat samarbete för framtiden fanns och att prio hos dem inte under pandemin legat 
på att planera kring närvaro på evenemang som kanske skulle bli av. Men i detta 
arbete så har ingen större samarbetspartner gått i konkurs eller evenemanget har inte 
påverkats negativt på mer sätt än att det inte har kunnat genomföras. Utöver det har 
resor gjorts till andra evenemang, till exempel Singapore och Games Con Asia, för att 
knyta samarbetspartners till Arctic Game Conference. Samt så har det skett arbete 
kring lovance indie studios inom spelbranchen, att etablera incubators, dvs. 
arbetsplatser. 

Ekonomiskt  

När Nordsken Halloween ställdes in mailades alla som köpt biljetter och erbjöds 
återbetalning. Rörde sig inte om så många, cirka 80 stycken, varpå det inte blev så 
mycket arbete eller slog ekonomiskt. Enligt planeringen skulle Nordsken Halloween 
locka 4 000 personer mot normala drygt 10 000, på grund av deras nya mindre 
lokaler. Målet med budgeten har varit att kunna ställa in till lägsta möjliga kostnad. 
Enligt projektledaren kostade det, utanför de löpande kostnaderna, cirka 15 000 kr att 
ställa in Nordsken Halloween. Bland de sakerna som var spikat intäktsmässigt så var 
det utställarplatser som föll bort. Totalt har Nordsken 120 utställarplatser om 6 
kvadratmeter vardera och cirka 1 000 kr kvadratmetern där ungefär 90 redan var 
klara. Nordsken får ett väldigt stort stöd av Skellefteå kommun. 1,5 miljon om året där 
det ska täcka upp till 70% av Nordskens kostnader. Detta var beslutat att gälla fram 
till och med 2023 från kommunens sida. Annars har inte Nordsken så stora löpande 
kostnader. Lagret är i en flyghangar vilken nyttjas fördelaktigt genom ett lägre pris av 
en bekant. En Adobe Creative Cloud Licence, Fortnox och motsvarande. Den största 
kostnaden är projektledarens egen lön. 

Inför 2022  

Arbetet inför Nordsken 2022 har påbörjats där planen är att släppa biljetter till 
försäljning runt den 1 november. Diskussioner har förts gällande utvecklingen av 
evenemanget, om gamla delar av eventet ska sluta att finnas för att de inte längre 
bidrar med värde men att då ska det diskuteras gällande hur en fortfarande lockar den 
målgruppen. Det finns sedan tidigare en existerande volontärsorganisation där 
mycket handlar om att kontakta och engagera tidigare teamansvariga (TAs). Dessa 
tar sedan med sig andra bekanta och tidigare volontärer in i organisationen. Totalt 
beräknar projektledaren att det behövs cirka 100 volontärer. Utöver detta så har 
Nordsken inhandlat dekor av företaget ArcLight inför evenemanget 2022. Det svåra 
som projektledaren ser med planeringen inför 2022 det är osäkerheten kring så 
många faktorer, allt från lokaler till hedersgäster. 



 5/50 

Vaccinpass?  

Projektledaren hade en stark åsikt om att evenemang ska göra exakt det som staten 
säger. Varken mer eller mindre. Om staten säger att det är ok att genomföra 
evenemanget så ska en göra det och inte med fler eller färre restriktioner på plats. Att 
ansvaret inte ligger hos evenemanget utan hos samhället. Projektledaren berättade 
att det var direkt oansvarigt av evenemang att göra mer eller mindre än exakt det. Att 
stora evenemang är samhällspelare och att det är viktigt i en kris att följa de exakta 
instruktionerna och kommunicera just detta. Gällande om det är rätt sak att göra rent 
varumärkesmässigt och marknadsföringsmässigt vågade projektledaren inte uttrycka 
sig om, men sa att det bästa gällande något sådant vore att göra undersökningar först 
för att se om något är gångbart. Att det beror väldigt mycket på vilken besökargrupp 
ett evenemang har om det är rimligt eller ej. Men att det absolut viktigaste var att ha 
en tydlig linje och att följa denna. 

  



 6/50 

Bilaga 4. Sammanfattning DreamHack 

Vad är DreamHack?  

DreamHack är många saker. Inom event i Sverige så gör de framför allt två större 
evenemang, DreamHack Summer och DreamHack Winter som är datorfestivaler vilka 
äger rum i Jönköping. Utöver dessa evenemang så gör de evenemang runtom hela 
världen, antingen som samarbetspartners eller huvudarrangörer. Utöver detta så 
driver de mycket streaming och studioverksamhet, de har ett flertal studios i Sverige. 

Beslutet att ställa in  

När beskedet om restriktioner kring COVID-19 kom i mars 2020 så hade de en lucka 
gällande evenemang i Sverige, nästa som skulle komma var DreamHack Summer och 
de hade inte kommit så långt i planeringen. Lokaler var bokade, datum satt och 
sådana övergripande saker men de hade ännu inte gått in på detaljnivå. Detta gjorde 
det enkelt att helt enkelt avvakta och följa läget. De ställde aldrig in DreamHack 
Summer och motsvarande evenemang utan rent juridiskt så sköt de upp 
evenemangen i stället. Detta för att underlätta kring eventuella samarbeten och 
motsvarande. Strategin var oavsett att hela tiden avvakta och avvakta, följa 
situationen. Inte bara kring DreamHack Summer utan som strategi under hela 
pandemin. 

Vad har de gjort i stället?  

Evenemangsverksamheten i Sverige var redan inte den största delen av deras 
verksamhet och nu blev den ännu mindre. I stället har ännu mer fokus lagts på 
streaming och studioverksamheten. Normalt har mycket streaming skett på 
evenemangen men nu i stället blev den helt flyttad till deras studios. I och med att det 
som de streamar är digitalt så tog inte den verksamheten så mycket stryk av att 
evenemangen inte kunde bli av. Det som tappades var exempelvis när det ska visas 
bilder av publik och sådana mer storslagna vyer vilka ofta visas ifrån finaler, bilder 
som är bra att visa för potentiella samarbetspartners. Utöver att fortsätta med sin 
egen streamingverksamhet tillsammans med samarbetspartners har de även hyrt ut 
sina studios och personal kring dem till alla möjliga områden. Från att genomföra 
årsmöten inom organisationer till att ha en brand:ad studio för PantaMera. Sist men 
inte minst provade de att göra någonting helt nytt kring DreamHack Winter, nämligen 
att bygga en digital motsvarighet. Ett MMO, Massive Multiplayer Online Game. I det 
går en runt med sin avatar, klickar och gör saker, det finns minispel, filmvisningar, 
konserter, paneldebatter med mera där en kan interagera med andra genom emotes 
med mera. Det var ett försök att bygga vidare på en digital gemenskap, något som 
annars evenemangen ger och var något de släppte gratis. De har även många aktiva 
på Discord Servers men detta var ett nytt försök. Tanken var att om detta lyckas så 
har det en fantastisk skalbarhet, jämfört med en fysisk lokal och mer tillgängligt för 
många fler. Detta genomfördes under sommaren 2021 i stället för DreamHack Summer 
och kallades för DreamHack Beyond. 
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Ekonomiskt  

DreamHack ägs av MTG vilket är ett stort bolag så det har aldrig varit någon oro rent 
ekonomiskt. MTG har haft bra mycket större problem än eventuella förluster genom 
DreamHack, exempelvis genom Champions League och att inte kunna tv-sända den. 
Så den tryggheten har funnits men givetvis om det skulle vara en ekonomisk dålig 
situation för DreamHack en längre tid finns så klart oron att MTG skulle agera på 
något sätt kring detta. 

Inför 2022  

I och med besluten av regeringen här i september så beslutade DreamHack att 
genomföra DreamHack Winter 2021 vilket är nästa stora steg här i Sverige. Det blir 
nästa stora sak och ingen ytterligare plan finns för 2022 utan de får se hur allting 
utvecklar sig och går med det eventet. 

Vaccinpass? 

DreamHack Winter ska ha vaccinpass, vilket gör att de som aktivt valt att inte 
vaccinera sig trots att de har möjligheten att göra det inte är välkomna till festivalen. 
Utöver det kommer de göra ett flertal andra åtgärder som att öka avståndet mellan 
datorplatserna, placera ut handsprit och motsvarande standardåtgärder nu under 
pandemin. Tobias kan inte uttrycka sig om de exakta anledningarna till detta beslutet. 
Kan vara så att det rör sig om varumärkesmässigt, kan vara för att maximera antalet 
besökare som känner sig trygga att komma, kan vara en del av rutinarbetet för hur de 
gör evenemang runt om kring i världen. Han hänvisade till att för att få svar på den 
egentliga frågan är det VDn som bör diskuteras med, någon som inte ställt upp på 
intervju dessvärre.  
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Bilaga 5. Sammanfattning Visit Linköping - 
Eventansvarig 

Vad är Visit Linköping och vad är din roll?  

Anders Thorén är evenemangssansvarig på Visit Linköping & Co. Bolaget är 
Linköpings besöksnäringsbolag. De säljer över 100 000 biljetter om året och på sin 
hemsida beskriver de sig som: 

“Välkommen till Linköpings besöksnäringsbolag. Vi marknadsför och 
utvecklar Linköping som en av Sveriges ledande besöks-, 
evenemangs-, och mötesdestinationer. Tillsammans med kommun och 
näringsliv jobbar vi med att öka tillväxten i besöksnäringen i 
Linköping och skapa en attraktiv destination för både Linköpingsbor 
och besökare.” 

De har två stora hubbar, Konsert & Kongress samt SAAB Arena i Linköping, där olika 
former av evenemang sker. Främst så är det olika externa aktörer som hyr in sig i 
deras lokaler men de driver också själva en del egen verksamhet. Exempelvis har de 
en symfoniorkester hos dem som de skapar en del verksamhet med. 

Beslutet att ställa in  

När beslutet från regeringen kom så insåg de snabbt att de inte längre kunde ha 
någon verksamhet i SAAB Arena, så den ställdes in direkt. Först trodde de att 
pandemin skulle vända inom och sköt upp verksamheten steg för steg men ju längre 
tid som gick så insåg de mer allvaret i det hela och ställde om från och med hösten 
2020. 

Deras biljettkassa, som är lokaliserad i Konsert & Kongress var innan pandemin öppen 
8–17 varje vardag där 29% av deras biljetter såldes. Den fick ställas om till att vara 
öppen bara fysiskt onsdagar 10–14 samt telefontider måndag, tisdag och torsdag 10–
14. Den har i och med att evenemangen inte har kunnat skett i stället mest hanterat 
flytt, förändrar och återköp av tidigare köpte biljetter. Knappt någon försäljning. 
Anledningen till den stora anledningen innan pandemin av biljetter som såldes fysiskt 
på plats spekulerar de att det kan ha att göra med att många äldre haft det svårare 
med det digitala.  

Vad har de gjort i stället?  

När de under hösten 2020 insåg att de inte kunde ha någon verksamhet i SAAB Arena 
och Konsert & Kongress så kontaktade de Region Östergötland och skolorna för att 
dra i gång med helt annan typ av verksamhet i sina lokaler. Den verksamheten 
startade ordentligt först 2021 kan man säga berättar Anders Thorén. 

Tillsammans med Region Östergötland gjorde de om SAAB Arena till en 
vaccinationscentral. Där har de sedan delat ut hundra-tusentals doser vaccin och 
agerat värdar. Det har inte riktigt täckt hyran för lokalerna men kändes också som en 
samhällstjänst att göra. 
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Linköpings Konsert & Kongress gjorde de om till skola. Berzeliusskolan och 
Katedralskolan har haft verksamhet där och så har deras restaurang serverat skolmat, 
900 luncher varje dag. 

De byggde ganska snabbt upp en streamingstudio i Konsert & Kongress där de haft 
en del verksamhet. Den har framför allt använts för att skapa en mötesplattform för 
andra som skulle ha varit i deras lokaler, exempelvis Barnafrid som skulle haft möte i 
Crusellhallen. Ekonomiskt gick den inte plus utan backade lite. Men genom att ha 
studion kunde de erbjuda något till alla de som hade bokade lokaler genom dem, som 
ett alternativ i stället för att bara rakt av ställa in. Förutom att hyras ut för skapandet 
av möten så har de haft lite egna sändningar där men med låga tittarsiffror. 

Ekonomiskt  

De gick ner från 62 personer till 34 personer. Thorén tog upp med VDn, Johan Rustan, 
en bit in i pandemin om att sparka samtliga för att spara mer pengar men beslutet 
blev inte sådant trots att det knappt fanns något att göra. Men de kunde sedan 
permittera samtliga fram till och med nyår 2020 så de jobbade 2–3 dagar per vecka 
vilket hjälpte mycket. 

Regionen kunde täcka nästan hela lokalhyran för SAAB Arena genom att betala 117 
000 kr i månaden, hyran för Visit Linköping är 1,7 miljoner kronor. Den faktiska 
kostnaden för SAAB Arena är 25 miljoner kronor per år som LHC egentligen är 
ansvariga för men kommunen har genom Visit Linköping, Lejonfastigheter med mera. 
hittat en egen lösning för det. Och i den är Visit Linköping ansvariga för just 1,7 
miljoner kronor per år. För personal så har Regionen anlitat Visit Linköping om 500–
600 arbetstimmar i månaden för att agera värd vid vaccinationscentralen. Något de 
tog 320 kr/timme för. På så sätt har de kunnat täcka några kostnader. 

Kommunen gick in och gav Visit Linköping samt Linköping Hockey Club hyresfritt 
under 2020 för SAAB Arena. 

Utöver lokalerna och så personalen så har de inga direkta större fasta kostnader. De 
har ett uppdrag att arbeta med besöksnäringen i Linköping men inget som är direkt 
kopplade till några andra kostnader. Bland de mindre kostnaderna de satt fast i var 
det exempelvis avtal om att hyra projektorer och bilar. 

De har inte sökt några pengar från Kulturrådet, det var osäkert hos Anders Thorén om 
de fick göra det eller ej men de har inte sökt. Däremot permitterade de fram till nyåret 
varpå de sen efter nyår inte har fått permittera. Anledningen till att de kanske inte 
skulle kunna söka har inte med ägarna eller bolagsformen, utan snarare tror Anders 
det har att göra med att de inte har så mycket egna grejer utan mest inhyrda. 

Inför 2022 

Om det blir “ett jävla sug och högt tryck”, om det går långsamt att komma tillbaka, 
det vet inte Anders. Han berättar att ingen har någon susning om detta. Vad de 
kommer göra är att sparka i gång nu och börja avverka alla bokningar som de har 
liggandes sedan tidigare. Från september till sista december har de 41 gig att avklara i 
Konsert & Kongress. 
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De kommer att följa lagen och göra just exakt det som den säger, varken mer eller 
mindre. Följa direktiven. De kommer inte att anställa på för fullt för att komma tillbaka 
exakt som det var innan. Innan så var de 62 personer och de tror att det var 
egentligen alldeles för många. Att i och med att de var en kommunal verksamhet så 
blir det mindre känsligt med pengarna. Att nu har de ett annat tänk och att de måste 
vara smidiga i stället. Tidigare om det upplevts att någon har för mycket jobb har då 
lösningen varit att anställa en till. 

Vaccinpass? 

Anders berättar att de bara har följt lagar, punkt. Och nu när de som kan enligt 
Anders detta bättre än dem har nu sagt att det är ok att träffas, vilka är de då att säga 
annorlunda? 

Det nya normala är dock att de alltid kommer att ha handsprit på plats. De kommer ha 
skyltar som säger ta hand om varandra, håll avstånd i möjligaste mån, golvvinyler som 
säger håll gärna 2 meter avstånd. Det är dock baserat på steg 5 i pandemi-
programmet, om att man som arrangör ska informera om dessa saker. 

 Men samtidigt att om du har 1 200 personer i Crusellhallen så fungerar det inte att 
hålla avstånd. 

Gällande vaccinpass så berättar Anders att han tagit det med deras kommunjurist 
som svarade att det där är diskriminering. Att du inte kan kräva att någon ska 
vaccinera sig. Anders själv ville nämligen också att de skulle kunna ha vaccinpass på 
plats eftersom det i hans åsikt är så smidigt. 

Anders säger själv att: 

“Det har ju varit liksom killgissningarnas paradis hela den här pandemin. Alla haft en 
egen teorier och alla på något sätt har vi i alla fall en fyraårig epidemiologisk studietid 
bakom sig. Man vet ju, man är expert på det här. Men det är ju ingen som har haft en 
susning egentligen och det är likadant nu fan.” 
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Bilaga 6. Sammanfattning SJPA 

Vad är SJPA?  

Swedish Japanese Performers Association. En förening som startades i juni under 
pandemin med målet att dra hit fler japanska artister och arrangera konserter i 
Sverige. Startades av en slump att ett gäng intresserades träffades på NärCon och 
brann allihop för just denna kultur. Föreningen är ansluten till kontaktnät. 

Beslutet att ställa in  

Pandemin har inte drabbat dem ekonomiskt mer än utebliven verksamhet och 
intäkter. Dels i och med att de startades upp under pandemin, dels för att de inte har 
några stora fasta kostnader. Snarare de löpande kostnader de skulle ha har i stället 
täckts upp av medlemmarnas personliga infrastruktur. Men frustrationerna kring 
pandemin med all osäkerhet har tärt på medlemmarna. Som Johan själv säger: 

“Och det har varit slitigt på det sättet också. Det har varit mycket 
besvikelse, vilket om man talar om det med hållbart engagemang. 
Alltså det har varit mycket besvikelser. Åh nu är vi i gång. Vi planerar 
den här konserten som inte blev av igår. Den skulle ha varit i maj 
egentligen, så det har varit mycket den typen av besvikelser och det. 
Det kanske man inte pratar om gamla farbröder som jag ska ju bara 
ha stiff upper lip. Men, men jag kan säga att vi har varit ganska ledsna 
ibland. Just för att det är så. Att man får hela tiden som en smäll på 
käften, liksom?”   

“Men, men sammanfattningsvis så är det ju osäkerheten, de snabba 
skiften som varit jobbigt och att man inte har vetat.”  

“Och och sen inser att jag har varit mycket svårt för de som har fasta 
kostnader.” 

Vad har de gjort i stället?  

• Digitala konserter delvis men även mindre gig. 
• Bygga upp kontaktnätet. Med bokare, artister och lokaler. 
• Lära sig arrangera och hur de ska jobba internt. 
• Bygga på varumärket. Så att fler och fler känner till SJPA. 

Ekonomiskt  

• Fått stöd av Kulturrådet. 
• Ideell förening.  

Inför 2022  

Beskedet i september angående att de öppnar upp påverkade inte dem speciellt 
mycket. De arrangerar mindre evenemang så att de hade varit nöjda om en endast 
fick göra evenemang med upp till 200 deltagare. I stället har de räknat med kanske 50 
personer till sina konserter, 100 stycken så blev de nöjda. När det då fanns en gräns på 
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50 personer så kunde de till och med säga att de inte kunde släppa in fler än 50 
personer på grund av pandemin vilket kunde se bra ut för deras varumärke. Något 
som däremot slog mycket hårdare på dem än gränsen om antalet deltagare handlar 
om inresa till Sverige och från vilka länder som det var ok. Japan hamnade på en lista 
över länder som det inte var ok att resa in ifrån. Men det var samtidigt ok att resa in 
från de nordiska länderna. Så SJPA fick undersöka hur de skulle kunna få hit japanska 
artister och tolkade reglerna som så att det var helt ok att flyga en japansk artist till 
Helsingfors och sedan flyga denne till Sverige, då räknades den som om den hade 
varit finsk. 

Överlag inför 2022 så har de inte velat planera för att det inte ska ha återgått till 
normalt. Utan de gör en planering för fysiska konserter och att allt ska ha återgått till 
det normala. Och att de sedan får ta allting som det kommer. 

Vaccinpass? 

Tagit upp frågan lite i styrelsen men det har aldrig varit aktuellt för dem att göra 
någonting annat än att följa vad Folkhälsomyndigheten och regeringen säger.  
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Bilaga 7. Sammanfattning Tabletop Game 
Expo 

Vad är Tabletop Game Expo?  

Tabletop Game Expo är ett event som arrangerades första gången 2019 och hade då 1 
500 besökare i åldern ~30 år och arrangeras av Spelevent Norden AB som nu har 
rebrand:at sig om till och numera heter Uniting Geeks. Bolaget är också med och 
driver Greifenfels som sysslar med tärningar och distribuerar till 14 butiker i Sverige. 

Tabletop Game Expo gick ekonomiskt back och drog färre besökare än de hoppades 
men ansågs ändå vara en succé som de var väldigt nöjda med. I arrangörsgänget av 
det eventet var de cirka 12 personer men Emma då som VD för bolaget är den som 
ytterst tar beslut, även om hon likt de andra jobbade utan lön. 

Utöver Tabletop Game Expo arrangerar de även Nördarnas Julmarknad som är en 
mässa som pågår en dag i Solnahallen, cirka 5 timmar, och mer än en mässa är som en 
loppmarknad. För små enskilda utställare att kunna komma och sälja och ställa ut 
sällskapsspel, tv-spel, figurer med mera med 100–200 utställare. Dels begagnade 
saker och saker de har skapat själva. 

Beslutet att ställa in  

Nästa Tabletop Game Expo skulle äga rum i april–maj 2020, mitt emellan Påsk och 
Kristi Himmelsfärd. De hade planerat fullständigt med allt kring eventen våren 2020 
och börjat att sälja biljetter. När de valde att ställa in så var det dels kostnadsfrågan 
och uppsägningstiden, dels mycket att alla andra stängde ner. 

När de tillfrågades gällande lokalkostnadsfrågan, ifall den inte hade funnits, om de då 
hade väntat längre med beslutet men så var inte fallet. Just på grund av rädslan, 
avsaknaden av information och osäkerheten kring Covid. I och med att det var så nära 
inpå så fanns inte drivkraften eller möjligheten att ersätta evenemanget med någon 
digital motsvarighet. 

Vad har de gjort i stället?  

Först och främst var det svårt att hålla orken uppe att arrangera, att marknadsföra 
och göra saker när det var så pass osäkert. “Så är det svårt att peppa inför något som 
man inte har någon aning om vad som kommer ske.“ Och Emma berättade att hon 
upplevde det som att under pandemi: 

 “Folk vill gärna träffa dem man kände men inte träffa nytt folk och 
det är bland det största alltså värdeskapandet som vi gör genom våra 
event och hjälpa människor hitta andra människor att spela med. Ja, 
vilket är det som svenskarna är dessvärre så himla kassa på.” 

Men när sommaren 2020 kom och det i Sverige upplevdes mer chill, folk var ute och 
rörde på sig kom driften att arrangera evenemang tillbaka. Då började de planera för 
en helt ny typ av evenemang, Nördarnas Julmarknad som skulle arrangeras julen 
2020. Till det arrangemanget gjorde de en plan B och en plan C. 
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Plan A: Inga restriktioner 

Köra på som planerat. 

Plan B: En restriktion kring antalet besökare 

Givet att gränsen är på 500 personer och inte färre så kunde de genomföra ett 
evenemang och gå runt. Givet en gräns med färre personer så var det inte längre 
möjligt. 

Plan C: Ställa in 

Omständigheterna gjorde att det inte längre skulle gå. Då skulle de ställa in, inget 
annat. Detta var de väldigt noga med att informera om för främst alla säljare. 

En månad och några dagar innan satte de en go no-go-dag för att ta beslutet. Tills 
dess fick alla säljare på julmarknaden själva välja om de ville delta eller ej, kunde 
kostnadsfritt avboka. Och om de valde det datumet att inte genomföra evenemanget 
skulle de också då betala tillbaka allt. Om de efter det datumet skulle behöva ställa in 
på grund av covid så kan de inte längre betala tillbaka. Detta för att de fortfarande då 
fortfarande måste betala lokalen och då tar de en gemensam risk med alla utställare. 
Men i slutändan valde de att ställa in evenemanget trots allt i och med restriktionerna. 

Tabletop Game Expo 2021 påbörjade de aldrig riktigt planeringen med utöver den 
som fanns från 2020, de tappade så mycket engagemang av att behöva ställa in. Och 
när Nördarnas Julmarknad också behövde ställas in så tappade de hoppet om det 
eventet med. 

Ekonomiskt  

Tur i oturen för dem med nedstängningen 2020 var att deras allra största kostnad var 
lokalerna, som hade en månads uppsägningstid vilket de klarade av att hålla i och 
med att de fick infon mer än en månad innan. Så det blev bara en bokningskostnad på 
10 000 kr de förlorade. Förhoppningen är dock att de ska slippa betala den vid nästa 
bokning. 

De hade till 2020 års evenemang bara sålt ett par hundra biljetter, de som kallas Early 
Bird. De återbetalade samtliga. De sköt inte upp evenemanget utan beslöt i stället att 
ställa in det. I och med att de bara hade kört evenemanget en gång tidigare så var det 
också en lättnad att inte genom att skjuta upp evenemanget så hade de inget ansvar 
gentemot besökarna om att arrangera det framöver. 

De har inga fasta kostnader löpande mer än små som hemsida och domän. Lagret är 
fortfarande så pass litet att det ryms hos familj. 

Inför 2022 

Under 2021 så planerade de att köra Nördarnas Julmarknad 2021, så när regeringen 
kom med beskedet den 7 september påverkade det inte dem särskilt mycket. Planen 
med det eventet är att gå plus, i och med att de gick back 2019 och hade som plan att 
gå plus minus noll 2020 samt att kunna genomföra Tabletop Game Expo. 
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De planerar Tabletop Game Expo för 2022. De kommer ha handsprit. Tror att det alltid 
kommer att finnas för alltid överallt. Men har just nu i planeringen inte tänkt ut några 
andra Covid-ågärder. Något de vanligtvis ändå jobbar med är folkflöden och kommer 
givetvis vara en del av planeringen nu med, undvika grupperingar. 

Vaccinpass? 

De förstod att DreamHack gör det varumärkesmässigt för de tänker att de har större 
behov av att vara ansvarstagande, när personer är väldigt nära varandra under lång 
tid. På en marknad är det lättare att hålla avstånd och en är inte där lika länge. 

De förstår att det skapar en trygghetskänsla hos besökarna att ha en sådan åtgärd, så 
de kan uppleva evenemanget bättre. De tycker inte att det är en dålig grej att gå 
längre än vad regeringen och Folkhälsomyndigheten säger. På samma sätt med sitt 
evenemang och beslutet angående att köra eller inte. Om de själva känner otrygghet 
med evenemanget, trots att det skulle vara ok restriktionsmässigt, så kan det vara så 
att de ställer in ändå. Emma nämnde att en kanske vill ha masktvång på ett 
evenemang, men samtidigt att inte ha det för att det gör att en tappar del av känslan 
av att nå fram till varandra, connect:a. Att ha plexiglas mellan försäljare och kunder är 
en bra sak, men gör samtidigt att om man har många säljare att det kan bli lurigt med 
produkterna, vem som kan nå dem enkelt och inte. Just därför skulle masktvång 
kunna vara en potentiell sak på Nördarnas Julmarknad om en är ute efter detta. 
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Bilaga 8. Sammanfattning Kulturfesten 

Vad är Kulturfesten?  

Kulturfesten och dess arrangör är en nationell förening vars medlemmar är regioner 
runt om i landet. Det är en kulturförening med fokus på att aktivera och engagera 
unga. Främst genom så kallade festivaler, där det arrangeras lokala festivaler, 
regionsfestivaler följt av en festival på riksnivå. Det är en form av tävlande i kultur där 
en kvalar från lokala festivalerna till de regionala följt av till riks, även om de själva inte 
vill beskriva det i form av tävling. De har samarbeten med exempelvis studieförbund 
och olika aktörer för att kunna genomföra sin verksamhet. Festivalen på riksnivå har 
inte en spikad plats utan flyttar runt omkring i landet där det samlas omkring 200–
300 ungdomar på den. 

Respondent #6 ingår i en ledningsgrupp och genom den är festivalarrangör för 
festivalen på riksnivå. Kring sina festivaler har de förutom ledningsgrupp och 
arrangörer även funktionärer, festivaldeltagare/festivalbesökare även andra besökare 
som kikar på vad som händer. 

Utöver det har Respondent #6 varit engagerad i ett internationellt samarbete kring 
Kulturfesten som skulle starta kort inpå efter intervjun. Den har ägt rum en gång till 
under pandemin och är fokus på konst som engagerar personer i Sverige och ett 
flertal andra länder. 

Beslutet att ställa in  

Respondent #6 själv kunde inte ta det slutgiltiga beslutet utan det togs av en så kallad 
VD över dem. När den första restriktionen kom om 500 personer så var de ändå 
inställda på att de skulle köra trots allt, dels att det var tillräckligt många och att de 
kunde även genomföra det hela utomhus. Men de mötte motstånd av de i högre 
position från dem och när även nästföljande restriktion kom så var det kört. 

Det som däremot har slagit oerhört hårt på Kulturfesten kring besluten att ställa in 
och pandemin är väldigt mycket avhopp av arrangörer. Tapp av engagemang. 

Vad har de gjort i stället?  

I stället för sina lokala, regionala och festival på riksnivå har de genomfört en digital 
festival på riksnivå i stället direkt. I och med att de inte längre behövde tänka på mat, 
sovplats och liknande ekonomiska bitar när det hela skedde digitalt kunde de öppna 
upp för alla. De sände via Twitch och fick tag på kamerautrustning och studio i 
samarbete med ungdomshus i en kommun och ungdomsstyrelsen där. När de 
streamade hade de på torsdagen 50 tittare, fredagen 200 tittare, lördagen 400 tittare 
följt av 200 tittare igen på söndagen. De hade även en Minecraft-server i gång där en 
värld kring Kulturfesten skulle byggas. Den blev populär varför Respondent #6 
berättade antalet tittare av streamen gick ner. 
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Ekonomiskt  

Som tur var så även om det ställdes in så har de inga större fasta löpande kostnader 
så det slog inte hårt ekonomiskt på dem. De har ett lager som Respondent #6 inte 
själv visste exakt position eller kostnad för men det var typ det. 

Deras festivaler har inga biljetter utan allt arrangeras ideellt. 

Inför 2022 

Fokus nu är på att engagera. Hitta arrangörer, det som de har tappat så mycket innan 
pandemin. Utöver det även bygga upp andra kontakter som har tappats genom 
pandemin. Fokus kommer att vara på marknadsföring. Respondent #6 berättade att 
även om det nu är grönt ljus vågar de inte köra på 100% på grund av eventuella 
restriktioner som kan komma framöver. 

Vaccinpass? 

Ingenting Respondent #6 har tänkt på. De har ungdomar som är allt från 12–26 år 
gamla och alla får inte ens vaccinera sig. Om det skulle bli någon form av krav så 
kanske de måste genomföra festivaler både fysiskt och digitalt. 
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Bilaga 9. Sammanfattning DatorFesten 

Vad är DatorFesten?  

DatorFesten är ett evenemang kring datorspel som hålls en gång per år. Evenemanget 
kallas för ett LAN-party vilket är en festival kring datorspel till vilken deltagarna tar 
med sin egen utrustning för att spela på. På dessa typer av evenemang var det förr 
krav på att ta med sig egen utrustning men nu för tiden har dessa evenemang 
breddats och involverat dator- och spelbranschen i högre grad varför de mer kan 
liknas vid mässor. 

DatorFesten har dock i mångt och mycket behållit den klassiska formen av LAN-
partyn. 2019 hade de 700 personer som deltog med datorspelsutrustning och 1 500 
besökare utöver det. Det är en ideell förening, vars styrelse utser en projektgrupp, 
som gör evenemanget. Åldersmässigt ligger besökarna på 12–25 år. Besökarna blir 
medlemmar i föreningen, både när de körde fysiskt och eller deltar i turneringarna 
digitalt. Utöver evenemanget gör de inte speciellt mycket. När de väl kör 
evenemanget så är CS:GO den största och mest prestigefyllda turnering där de 
tidigare i samarbete med en internationell organisation kring datorspel haft en 
prispott på cirka 100 000 kr.  

Beslutet att ställa in  

De skulle köra under våren 2020 men fick ställa in. Beslutet kom i samband med att 
det inte längre var tillåtet. Inför 2021 så skulle de ha ett uppstartsmöte i augusti 2020 
men när de då såg över situationen beslutade de att köra digitalt. De hade en backup-
plan om att köra ett mindre evenemang om pandemin skulle magiskt försvinna.  

Vad har de gjort i stället?  

Kört digitala varianter under 2020 och 2021. De streamade, körde större turneringar 
och höll i quiz. Hade 2 000 unika tittare totalt, eller runt 3 000 – 4 000 kanske. Deras 
esport peakade vid 500 tittare och övriga vid 300. De lärde sig mycket av att köra 
digitalt 2020 vilket de tog med sig till 2021.  

Ekonomiskt  

Tappade ingenting på skiftet utan gått plus minus noll. Betalade tillbaka alla biljetter 
för det fysiska evenemanget. Kunde avboka allt utan kostnad. Fick bidrag för de 
digitala evenemangen av kommunen likt som de fått för de fysiska. De har inga stora 
fasta kostnader så som lager. Utan det är mindre kostnader som bokföring. De 
anställer en konsult för vissa uppdrag men det är inte löpande. Intäkterna för 
organisationen kommer främst genom biljetter till DatorFesten och medlemsbidrag.  

Inför 2022  

De planerade att genomföra ett mindre evenemang kring datorspel för sina 
engagerade volontärer under hösten, det vill säga inget för besökare. I samband med 
det har de ett samarbete med fritidsgårdar i en större svensk stad med målet att få in 
lite nya funktionärer och engagerade till organisationen. De har nämligen ett problem 
internt om att många är så pass mycket äldre varför de vill ha möjligheten att förnya. 
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Utöver det kommer det vara en uppstart, givet att pandemin lugnar sig, där gamla 
samarbetspartners ska kontaktas med mera. 

Vaccinpass?  

De hade inte diskuterat frågan gällande vaccinpass internt I organisationen, ifall detta 
är något de planerade att kräva eller inte för att få komma som besökare på 
evenemanget. Fick svaret att Respondent #7 tyckte att vaccinpass skulle vara rimligt 
att införa, trots inget krav, i och med ägandeskapet av ens evenemang och att en då 
skulle få bestämma själva hur en ville göra. Men samtidigt att den frågan lämpar sig 
mer för styrelsen än projektorganisationen. De skulle ha årsmöte innan våren och om 
det blev aktuellt skulle en sådan fråga kunna behandlas där. 
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Bilaga 10. Sammanfattning GothCon 

Vad är GothCon?  

GothCon är ett årligt återkommande evenemang under påsken i Göteborg och äger 
rum på Hvitfeldtska gymnasiet. Det startades 1977 enligt föreningens hemsida 
(Föreningen GothCon, 2022), 1976 enligt respondenten, och har arrangerats sedan 
dess. Det lockar cirka 2 000 besökare och arrangeras av Föreningen GothCon med 
föreningen GothCons Vänner som samarbetspartners. Cirka 40 personer engagerar 
sig ideellt som stabsmedlemmar för att skapa evenemanget. Styrelsen i Föreningen 
GothCon är de som utser arrangörerna, den så kallade staben, och ordförande för 
styrelsen är även projektledare för evenemanget, så kallad konventsgeneral. Sedan de 
som kommer dit som utställare, eldsjälar och samarbetspartners vilka skapar 
verksamhet och inte infrastruktur kallas i organisationen för arrangörer. Evenemanget 
kretsar kring sällskapsspel, figurspel och rollspel av olika slag. Den som blir 
ordförande för styrelsen och projektledare för evenemanget sitter enligt tradition på 
posten i tre år och under 2020 var det Hampus Nordins tredje år. 

Beslutet att ställa in  

GothCon skulle äga rum kring den 11 april 2020, det vill säga en månad efter att 
beskedet om restriktionen om gränsen på 500 personer kom. Beslutet att ställa in 
blev ganska enkelt om än väldigt tufft då det var första gången de ställde in 
evenemanget någonsin. Det slog tämligen hårt på engagemanget. Men de såg inte 
heller det som ett alternativ att skjuta evenemanget till ett senare tillfälle då de 
traditionsenligt alltid har haft evenemanget under påsken. 

Det var Hampus Nordins tredje år som projektledare och därmed enligt tradition sista. 
Inom organisationen tryckte de på att Hampus inte behövde avgå med detta år som 
sitt sista utan kunde köra ett till men han valde ändå att göra det. 

Under våren 2020 när evenemanget ställdes in startade de upp en Discord-server 
med syftet om att på något sätt ge en plattform till evenemangets besökare att 
umgås på även om det inte blev av. 

Vår respondent, Pontus Wolke, valdes under pandemin in som ordförande i augusti 
2020. Innan dess satt han med som styrelsemedlem vilket han gjort i två år. Som 
verksamhetsplan och vision sa de då i styrelsen att GothCon 2020 skulle bli det enda 
någonsin som ställdes in i evenemangets historia. Därefter skapades ett flertal olika 
beredskapsplaner, baserade på olika scenarion om vad som skulle kunna hända i 
pandemin. 

• Scenario 1: Inga restriktioner våren 2021 
o Genomföra evenemanget. Inte som vanligt tryckte de på utan enligt 

eventuella specialanpassningar. 
• Scenario 2: Restriktioner som gjorde det omöjligt att göra eventet 2021 

o Göra ett digitalt evenemang där alla samlas på sina egna platser och 
samlas i små grupper/kluster varpå GothCon sen erbjuder 
streaming/discord för att hjälpa till att generera mer gemenskap. 
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• Scenario 3: Försvårande restriktioner men inte helt omöjligt 2021 
o Genomföra någon form av fysiskt evenemang men där de lägger till en 

digital komponent. 

Sen planerade de dubbelt. Förberedde sig för att kunna genomföra enligt scenario 1 
men ha de andra i bakhuvudet och vara beredda på att ställa om till någon av dessa. 
Detta för att ett evenemang enligt första scenariot skulle kräva mest planering, 
logistik och arbete enligt dem. 

Men de märkte att detta med dubbla planer inte riktigt fungerade. Det blev för 
påfrestande att jobba och inte veta vad som skulle hända, osäkerheten. Exempelvis 
för stabsmedlemmar vars roller skulle helt försvinna givet en omställning, 
hopplösheten att då planera för något som kanske inte skulle bli av. Samma sak för 
arrangörerna som ville veta om de skulle kunna demonstrera sitt spel fysiskt eller 
digitalt. Därför ställde de om helt till att genomföra ett evenemang enligt scenario 3. 

Vad har de gjort i stället?  

De genomförde under 2021 en ny form av GothCon, enligt scenario 3, med blandat 
fysiskt och digitalt men fokus på digitalt. Genomfördes i en ny lokal, Vuxenskolan i 
Göteborg, som de haft samarbete med tidigare. Fokus för de fysiska aktiviteterna var 
aktiviteter som inte gick att genomföra på ett tillräckligt bra sätt digitalt, främst 
figurspel medan brädspel, kortspel och rollspel genomfördes digitalt. Spridde ut 
aktiviteterna för att kunna följa restriktionerna om X personer per sal. De tyckte 
evenemanget blev extremt lyckat med tanke på omständigheterna. De sålde biljetter 
vilket gav inträde till deras Discord där det fanns spelrum och sen sände de gratis via 
Twitch. Tanken innan var att om de sålde i alla fall 100 biljetter skulle Pontus vara nöjd 
men de landade på drygt 330. 

Ekonomiskt  

Rent ekonomiskt drabbade det inte dem särskilt hårt. Många av trycksakerna och 
motsvarande produkter hade inte producerats varför de enkelt kunde avbeställa dem 
och inga kostnader behövde tas för lokaler och motsvarande. Så trots att 
evenemanget var så pass nära inpå klarade de sig lindrigt. En del merchandise, så som 
muggar, var redan beställd så dessa fick de levererade men de blev ändå populära 
bland besökare som hade förbeställt dem. De beslutade att evenemanget skulle 
ställas in, att det inte heller skulle anses ha skjutits på till 2021 utan de valde aktivt att 
återbetala samtliga biljetter. I denna process upplevde de från en del besökare att de 
gärna behöll biljetterna eller på andra sätt ville stötta evenemanget. 

Evenemanget de genomförde under pandemin hade de inställningen med att de 
kunde gå back på. GothCon är ganska robusta finansiellt så fanns ingen risk att de 
skulle gå i konkurs trots det. 

Inför 2022 

De berättar att de har lärt sig extremt mycket av pandemin och att ett GothCon blev 
inställt och att de helt ställde om GothCon 2021 till väldigt mycket digitalt. De berättar 
att GothCon har funnits i 46 år och om det ska finnas i 46 år till så kommer många 
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andra kriser att ske, denna pandemi blir inte den sista att drabba evenemanget. Att då 
veta hur konventet kan skalas ner och levereras annorlunda är nyttigt. 

Nu siktar de på att genomföra ett konvent som är mer likt det som skedde innan 
pandemin. De kommer att ha diverse trygghetsåtgärder, så som att minska köbildning 
och trängsel, ha en digital incheckning i stället för en fysisk. Streamingen som de 
nyttjade första gången 2021 ska de ha igen, uppskattades väldigt mycket i ett 
tillgänglighetsperspektiv och av alla som inte kunde komma. De upplevde även att 
panelsamtal och intervjuer de genomförde 2021 via Twitch fick fler tittare än de 
brukar ha fysiskt på plats, samt var det kul att kunna interagera med tittarna på ett 
sätt de inte gör med publiken annars. Detta vill de bli bättre på och utveckla mer. 

Slutligen gällande volontärer så tror Pontus inte att pandemin har gjort det svårare att 
hitta personer jämfört med det har varit tidigare. Han berättar att GothCon har det 
bra finansiellt, bra samarbetspartners, logistik och planering men att just tillgången till 
personer är det alltid ont om och deras svåra nöt att knäcka. 

Vaccinpass? 

Lyfte upp frågan om vaccinpass för Pontus varpå han svarade att det inte är 
någonting som de har tänkt på. Men att det känns samtidigt konstigt att bearbeta den 
frågan innan det finns någon form av konsensus i samhället kring det. Att som event 
ta ställning till det innan samhället i stort känns underligt. 

Källor 

Föreningen GothCon (2022). GothCons hemsida. [Online] Hämtat 13 oktober, 2022, 
från http://wordpress.gothcon.se/valkommen-till-gothcon-xlv/66-2/ 
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Bilaga 11. Sammanfattning Malmö Seriefestival 

Vad är Malmö Seriefestival?  

Startades 2015 på stadsbiblioteket av Natalia och hade då 500 besökare. Arrangerats 
efter det årligen till och med 2019 då det var 1 700 besökare. Evenemanget är en 
mässa där serietecknare ställer ut och säljer varpå besökare kan komma dit, se deras 
verk och handla. De brukar ha mellan 50–100 utställare men det har varierat mellan 
åren och blivit allt fler eftersom. Besökare beräknas genom att om någon går in på 
evenemangets del av biblioteket när allt äger rum så räknas denne som en besökare. 
Biblioteket är samarbetspartner som tillstår med lokaler; utöver dem är ABF med. 
Hela arrangemanget drivs ideellt och har även haft Region Skåne som finansiär. Själva 
evenemanget har inga biljetter utan är fritt och öppet. De försöker att lägga 
evenemanget en månad före Stockholms Internationella Seriefestival (SIS), då många 
av utställarna deltar i bägge. Det har funnits tankar om att starta en 
arrangörsorganisation men det har hittills inte skett. I stället i situationer när 
organisationsnummer eller liknande hittills har behövts har det i stället skett genom 
att ABF tagit arrangörsrollen. Exempelvis vid bidragsansökningar av Region Skåne. 

Beslutet att ställa in  

2020 års evenemang skulle äga rum den 25–26 april. Efter beskeden från regeringen i 
mars 2020 om först 500 personer beslutade de den 12 mars att skjuta upp 
evenemanget till hösten. Delar av arrangörsgruppen var bosatta i Frankrike och fick 
där en mer kaosartad upplevelse av pandemin varpå stor osäkerhet i gruppen infann 
sig. Efter regeringens besked om gränsen på 50 personer och fortsatt upplevelse av 
pandemin beslöt de den 23 april att det inte skulle gå att genomföra någonting 2020 
utan att det skulle bli 2021. Därefter hände knappt någonting utan allt var stilla. I 
kontakt med biblioteket i slutet av 2020 konstaterade de även då att det nog inte 
skulle bli något 2021 heller. Under hösten 2021, när fullvaccinering hade kommit upp i 
siffror, började de tillsammans med biblioteket diskutera 2022. Trots att regeringen 
öppnat upp för evenemang under hösten kände de sig fortfarande för osäkra för att 
köra. De var övertygade om att det skulle komma en till våg och diskuterade fram och 
tillbaka om vad som egentligen var etiskt rätt att göra som arrangör. Delar av gruppen 
var beredda att köra hösten 2021 men majoriteten inte på grund av osäkerheten. De 
var fast beslutade om att inte vilja ställa in ännu en gång. 

Vad har de gjort i stället?  

Andra seriefestivaler har valt att köra digitalt men med mindre lyckat resultat. Fick 
svaret att serietecknares verk, det som utställarna på Malmö Seriefestival skapar, inte 
går att förmedla online på ett tillfredsställande sätt. Att fanzin är konst där det handlar 
om smådetaljer som rätt omslagspapper varpå det inte lämpar sig för att visas genom 
bara foton. Kanske att det skulle finnas möjligheter i framtiden med 3D-modellering, 
filmer och motsvarande men för Malmö Seriefestival ansåg de att det skulle innebära 
för mycket arbete och därför inte vara värt. Att deras evenemang måste ske IRL. Vid 
intervjun konstaterades det även att möjligheten att köra digitalt eller inte är också 
väldigt beroende av vilken typ av publik evenemanget har. 
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Ekonomiskt  

I och med att evenemanget inte har någon biljettförsäljning har inget förlorats där på 
förlorad försäljning. Samma sak med bordsplatserna, även de är gratis för utställarna. 
De kostnader som evenemanget har, så som hyra av bord, affischer och motsvarande 
tas av ABF medan lokalkostnader, PA och kringliggande tas av Stadsbiblioteket. 
Arrangörerna jobbar merparten ideellt (har fått lön av ABF de två åren när Region 
Skåne stöttade men annars inget vinstintresse) men tjänar på att även de får gratis 
bordsplatser varpå de kan bedriva sin verksamhet. I och med förlusten av 
bordsplatser i och med inställda evenemang har arrangörerna privat och i sina 
respektive företag förlorat intäkter, likt övriga utställare, men det finns ingen 
arrangörsorganisation som förlorat på att de har ställt in. Dels på grund av 
avsaknaden av intäkter, dels för att de inte har några som helst fasta kostnader. 

Inför 2022  

De har många som har bokat bord sedan tidigare och dessa har förtur till 
bordsplatserna. De kommer att kontakta dem för att se hur många som fortfarande är 
intresserade. Planen var att köra sista helgen i januari eller första helgen i februari. 
Detta för att anpassa sig till Stockholmsevenemanget som planerade att köra tidigare 
2022. Exakt datum skulle spikas tillsammans med biblioteket i november. De 
konstaterar att Stadsbiblioteket är vana och förberedda på att hantera alla eventuella 
restriktioner, tillgång till handsprit och liknande. Att de inte behöver bry sig om 
faktorer som smittorisken när alla människor rör vid böcker och så vidare i och med 
att det är en naturlig del av bibliotekets verksamhet. Men att de själva för 
trygghetskänslan kanske ska dra ner på antalet bordsplatser för att skapa mer rum 
mellan utställarna. Att de är inne på att skapa ett mindre evenemang först. Kanske ha 
20–40 bord i stället för 60–100. De tror också, på grund av avsaknaden av biljetter, att 
det kommer göra att besökarna är mindre benägna att komma. Jämfört med större 
evenemang, som är desto mer unika och har biljetter som besökarna vill utnyttja, tror 
de att besökare på Malmö Seriefestival har lättare att stanna hemma, att det är lägre 
tröskel till att bestämma sig för att ta det säkra före det osäkra. Oavsett räknar de 
med att garanterat vara tillbaka 2023 och då vara lika stora som 2019. 

Vaccinpass?  

Vid diskussionen om vaccinpass kom frågan om det är arrangörens ansvar. I fallet 
med Malmö Seriefestival så är de beroende av exakt hur Stadsbiblioteket agerar, 
vilket även är en lättnad. De exakta regler och förordningar som säger hur bibliotekets 
verksamhet ska bedrivas säger direkt vad som gäller Malmö Seriefestival. Så i detta 
fall slapp arrangören denna frågeställning och behövde inte ta ställning till om det är 
etiskt försvarbart att låta 30 000 personer traska in och passera anställdas 
arbetsplats, arbetsmiljöfrågan. Fick svaret att om frågan att införa vaccinpass eller ej 
läggs på arrangören av evenemang så tvingas arrangören agera polis och att det i 
grund och botten är en demokratifråga.  
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Bilaga 12. Sammanfattning Safety Last 

Vad är Safety Last?  

Det är ett aktiebolag som Ben Kersley driver själv, ett enmansbolag som tidigare var 
en enskild firma. Bolaget arrangerar stand up i Linköping och Norrköping, dels i form 
av klubbar, enskilda gig och Linköping Comedy Festival. Ben beskriver 
huvuduppdraget som att vara producent för live-komedi. Utöver det tar bolaget även 
sig an diverse andra uppdrag. Som exempel på uppdrag har det handlat om 
dubbning, producera film och skriva för film och tv. Aktiebolaget startades 2015 
(Ratsit, 2021) men verksamheten har pågått sedan 2008 men i andra former, själv 
kom Ben till Sverige 2006. Linköping Comedy Festival är och har varit deras absolut 
största evenemang, med 1 000–1 500 biljetter, men de är snarare ett bolag som 
arrangerar många små event i form av dessa gig än ett enda stort. 

För Safety Last är drömsiffran när det gäller standup och deras koncept att ha en 
publik på 300 personer. De har även gjort saker för 30–40 personer i form av Open 
Mic. I vanliga verksamheten så berättar de att de kommersiellt kan genomföra 
verksamhet givet att det är 100 personer och göra giget flera gånger, men att de 
hellre gör större saker för 300. En av deras mest regelbundna verksamheter har varit 
LKPG HAHA vilket lockat drygt 100 personer varje vecka och varit en kväll för nya och 
up-and-coming komiker. Men att under pandemin har verksamheten sett helt 
annorlunda ut. 

Beslutet att ställa in  

Safety Last har under pandemin fått ställa in många olika gig. Det har inte varit ett 
enda utan har varierat beroende på de olika tidpunkterna. Utöver det har de även fått 
ställa in gig på grund av att bolag som driver lokaler där de skulle ha sin verksamhet 
har gått i konkurs varför de inte längre kunde genomföra eventet. Under våren 2020 
var de i full fart med att arrangera gig i januari, februari och mars. De tog först inte 
pandemin på allvar likt stora delar av Sveriges befolkning men sakta blev den alltmer 
realistisk och det kändes mer och mer oansvarigt att göra evenemang, även om de 
följde reglerna. De var med och hjälpte till vid ett gig runt den 18 mars på Sagateatern 
och märkte då att bara hälften av biljettköparna dök upp. Sen när restriktionerna 
verkligen drog i gång så ställde de in sina gig som var planerade för april 2020. 

Vad har de gjort i stället?  

Safety Last har varit väldigt aktiva under pandemin, men i perioder. De provade att 
genomföra digital variant av stand up några gånger, något som var ett lyckat koncept 
i Storbritannien där medborgarna inte fick gå ut mer än någon timme per dag. De 
deltog i ett event där som gav lite ersättning. Sen provade de själva att göra detta i 
Sverige men det visade sig här inte vara ekonomiskt givande på något sätt. Publiken 
här var inte beredda att betala för stand-up via länk (Zoom) här utan respektive 
komiker fick ungefär 150 kr för gig:et. Men det som Safety Last gjorde i stället var att 
allt beroende på vilka regler som fanns ändra konceptet på sina gig. Ett lyckat 
koncept var att på Dalgrens Veranda genomföra kvällar med standup, en-timmes-
shower med tre shower under en kväll. Platserna till dessa shower såldes i form av 
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bord för 1 000 kr/st. Reglerna sa att en fick ha sällskap om max 4 personer, varpå 
bord för plats upp till 4 personer såldes, sen fick konsumenterna själva lösa hur många 
de skulle vara i sitt sällskap. Detta var ett lyckat koncept. Utöver det på sina gig fick 
de nu chansen att boka större artister till sina gig om max 50 personer när detta var 
gränsen. Komiker som normalt kunde locka tusentals var nu beredda att delta i 
sådana shower för att det var vad som var möjligt att göra. Men när restriktionerna 
började släppa i september 2021 så kunde konkurrenter som Konsert & Kongress och 
Visit Linköping dra i gång igen varpå dessa stora namn inte längre fanns tillgängliga. 

Under pandemin och beroende på vilka restriktioner som infördes och tog bort så fick 
de ställa in ett antal gig. De fick löpande anpassa sig till läget. Framför allt när 
restriktionen om maximalt 8 personer infördes blev gig-verksamheten vilande. Men 
när det var möjligt att genomföra gig för 50 personer, givet att de var utomhus, så var 
det detta som de genomförde. 

Safety Last hade i början av pandemin en moralisk tvekan om vad som var rimligt att 
göra eller ej, om det var försvarbart att göra evenemang eller ej. Men senare landade 
de i att det bästa var att just följa Folkhälsomyndigheten och regeringens regler och 
rekommendationer. En jämförelse gjordes med att åka tåg och tunnelbana, om hur det 
kunde vara ok att åka kollektivtrafik med massor av människor men att det samtidigt 
inte skulle vara ok att hålla i evenemang med motsvarande publik. Att arrangören i sig 
inte kan ta samhällsansvaret utan det är upp främst upp till respektive individ att 
besluta för hur de ska agera, delta eller stanna hemma. Om de är rädda för att delta så 
bör de inte delta. 

Ekonomiskt  

Det har varit ekonomiskt goda tider för Safety Last. De har fått stöd av både 
Linköpings kommun och Kulturrådet, där de upplevde att stödet från de senare var 
det mest fördelaktiga, logiska och enkla att söka. Utöver det så har de i och med 
verksamheten de har kunnat bedriva haft en bra situation med bolaget. Linköping 
Comedy Festival var en succé vilket gjorde det möjligt att efter genomförandet, och 
när väl restriktionerna, kunna låta delar av eventverksamheten vara vilande. 

Inför 2022  

Efter att restriktionerna släppt i september 2021 så valde de att lägga event-
verksamheten vilade. De hade en tanke om hur osäkert läget är. Dels nämndes stora 
arrangörer som nu bokar större arenor och kanske därefter märker att de inte kan fylla 
dem på grund av en osäkerhet hos biljettköparna. Dels hur pandemin kan komma att 
utvecklas vidare. De planerar själva att dra i gång igen till våren 2022 men vill först se 
hur allting går och vad som händer. Tills dess kommer de att kunna använda sig av 
intäkterna från Linköpings Comedy Central tillsammans med sidouppdragen för 
bolaget. Under den tiden är planen för Ben Kersley att i stället fokusera på skrivandet 
av en bok, något han skämtsamt berättar är nog vad många andra i stället gjorde när 
pandemin var som värst och han var i full gång med verksamhet. 

En idé Ben berättar om är att till 2022 försöka driva verksamheten i lokaler som 
normalt inte är eventlokaler, inte gjorde för hans verksamhet. Under pandemin 
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provade han att göra gig i nybyggda lokaler som inte var 100% färdiga och uthyrda, 
men tillräckligt färdiga för att han skulle kunna arrangera i dem. 

Vaccinpass?  

Kring denna fråga hade Ben Kersley inga ingående åsikter. Kommentaren var snarare 
att om det krävs att ha ett vaccinpass för att göra vissa saker så kommer han att 
skaffa ett. Men snarare att det inte var något som han skulle införa, att göra mer än 
vad lagen säger, och att det inte fanns några reflektioner kring vad som var 
varumärkesmässigt bäst. 

Källor 

 Ratsit. (2021). Safety Last Productions AB. [Online] Hämtat dag månad, år, från Ratsit: 
https://www.ratsit.se/5590323894-Safety_Last_Productions_AB 
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Bilaga 13. Sammanfattning Backstage Group 

Vad är Backstage Group?  

Backstage Group är ett företag som drivs av Anders Törnqvist tillsammans med en 
kollega som fokuserar på att arrangera konserter i form av live musik. Det finns ett 
etablerat samarbete med Platsen Bar i Linköping och de bokar genom olika 
bokningsbolag av artister, så som Luger och United Stage och Jubel. Bolaget 
startades mitt under pandemin efter att Andreas hade slutfört en utbildning i 
eventarrangerande varför det inte gick att dra i gång verksamheten direkt utan den 
blev något vilande och planerade. 

Beslutet att ställa in  

Backstage Group hade inga arrangemang att ställa in utan har varit vilande med sin 
verksamhet under pandemin. Andreas däremot hade ett arrangemang som gång på 
gång blev skjutet på under pandemin. Positive HipHop and Positive Youth, en hiphop-
spelning med 5 artister som med stöd av Kultur- och Fritidsnämnden samt Visit 
Linköping skulle skapa en positiv och inkluderande stämning i Linköping. 
Evenemanget blev uppskjutet många gånger och var på väg flera gånger att bli av. 
Men osäkerheterna och otydligheterna i reglerna krånglade till det. Speciellt när det 
var ok att göra evenemang för upp till 50 personer så hade de på gång att genomföra 
evenemanget på en plats med en publik på 50 personer där. Samtidigt skulle själva 
spelningen livestreamas och visas på ett flertal andra platser som skulle ha 
kringaktiviteter och en publik upp till 50 pers där med. Men i och med att 
evenemanget då, även om det skulle vara på ett flertal fysiska platser, skulle ha 150 
personer varför det inte var tillåtet att genomföra. 

Vad har de gjort i stället?  

Andreas själv tillbringade en stor del av pandemin med att fortsätta på sin 
eventarrangörsutbildning i Nyköping. En stor del av slutarbetet med utbildningen var 
LiA, Lärande i Arbete. Precis innan pandemin, våren 2020, arbetade han på Visit 
Linköping och var därigenom aktiv på bland annat Melodifestivalens kval i Linköping, 
bara några veckor innan de första restriktionerna. När restriktionerna sedan infördes 
kunde han inte längre delta där och många av studiekamraterna fick även problem 
med sina platser. Själv då så bytte han LiA till Gaphals skivbutik i Linköping. 

Gällande Backstage Group så under tidigare skede av pandemin har de inte gjort 
någonting. De har följt händelseförloppet och varit beredda att göra saker. Nu 
däremot när det öppnades upp i september 2021 så har de dragit i gång för fullt med 
verksamheten. I och med etablerade kontakter med bokningsbolag så kunde de 
därför börja boka artister snabbt för torsdagar och fredagar på Platsens Bar. 

Positive HipHop Positive Youth beslutade de att genomföra under september 2021, då 
som en konsert med programledare som bara streamades och inte hade någon form 
av publik. Detta gjordes på Skylten i Linköping i samarbete med NärCon. 
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Ekonomiskt  

Backstage Group har inga som helst kostnader innan de drog i gång med 
verksamheten. TIll Positive HipHop och Positive Youth fick de stöd av Kultur- och 
fritidsnämnden i Linköping och sen för Backstage Group fick de ett stort stöd av 
Kulturrådet. Så pandemin drabbade dem inte ekonomiskt mer än förlorade intäkter.  

Inför 2022  

De kör i gång för fullt men känner samtidigt en osäkerhet. Hur kommer publiken och 
biljettköparna att agera? Kan vi förvänta oss full rusning tillbaka? Eller kommer alla att 
vara mer restriktiva samt bekväma och i högre grad stanna hemma? Klart är i alla fall 
att bokningsbolagen tar ut exakt samma tariffer som tidigare, något de upplever ett 
missnöje med. För då står arrangörerna får 100% av risken som de uttrycker det vid 
spelningar, där artisten får ett fast arvode och en procent-sats av vinsten av 
arrangemanget. 

Vaccinpass? 

De har inte diskuterat frågan internt inom Backstage Group men ser inga som helst 
konstigheter att införa det, givet att det krävs. Men de planerar som det är nu att inte 
göra några som helst mer åtgärder än vad som är lagmässiga samt vad de redan har 
arbetat in genom pandemin, så som handsprit. 
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Bilaga 14. Sammanfattning SESF 

Vad är SESF?  

Ola Stafhammar jobbar med många olika saker som affärsutvecklare. De större av 
dessa är Svenska Esportsförbundet, SESF, samt festivalen Birdie. Han sitter då inte i 
styrelsen för någon av dessa organisationer utan är anställd för att stötta upp och 
driva verksamheten. För Birdie så är han projektledare. Utöver det så jobbar han med 
svenska landslaget i esport, där han exempelvis anlitat ESM Studios för att förbereda 
landslagsuttagningen. Bland de större projekten utöver Birdie så jobbar han med 
Skol-SM i esport samt Svenska Skolkuppen i esport. 

Beslutet att ställa in  

Så fort beskedet om max 500 personer-restriktionen kom så beslutade Birdie att 
ställa in. Behövde inte ens gå till 50-personers-gränsen. De hade då ett spännande 
evenemang på gång berättar Ola, skulle ha skett under Kristihimmelsfärd och de hade 
ett flertal större samarbetspartners klara. Exempelvis lokala som morgontidningen 
UNT men även Telia som huvudsponsor av evenemanget. 

När det gällde Svenska Esportsförbundet så behövde de inte ställa in någonting 
själva. Resan för VM 2020 blev inställd som skulle ha varit till Israel och staden Eilat. 
Men det blev då flyttat i stället till 2021. 

Vad har de gjort i stället?  

När det gäller Svenska Esportsförbundet så har inte pandemin drabbat dem nämnvärt. 
På sätt och vis har de i stället gagnats av pandemin genom att ännu fler ägnar sig åt 
esport. De har inte kunnat köra fysiska finaler och därigenom träffas men de har 
arrangerat Skol-SM som lanserades hösten 2020, som de gjorde och gör i samarbete 
med Malmö Stad. Haft hundratals skolor engagerade, inklusive esportsgymnasium. 
Efter att ha genomfört Skol-SM blev de kontaktade av Vetenskapsfestivalen i 
Göteborg. Tillsammans med dem startade de upp Svenska Skolkuppen i Esport. Själva 
festivalen skulle ha arrangerats på hösten 2020 men blev virtuell och i stället våren 
2021. Till Skolkuppen och Vetenskapsfestivalen löste de tv-studio, hade casters och 
streamers utspridda över landet tillsammans med spelare och lag över landet. En 
digital produktion. 

Birdie styrde om från att vara ett fysiskt evenemang till att genomföra digitala 
festivaler i stället. De använde sig av två tv-studios med hjälp av ESM esport tv-
studios i Stockholm varpå de streamade därifrån och visade livesänt material. På 
många sätt kunde festivalen genomföras som vanligt med deltagare i olika 
esportsturneringar, bidrag till demoscenen med mera. Det blev enligt Ola en ny 
upplevelse av Birdie-festivalen där vissa som annars inte kunnat delta nu kunde det. 
Men att det blev att en i stället för att jobba mot besökare jobbade mot tittare. 
Oavsett ser han det som viktigt att de kunde göra detta, för att kunna arbeta och 
behålla relationerna med samarbetspartners, hålla den ideella verksamheten levande 
med mera. 
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Ekonomiskt  

Birdie har fått stöd av Uppsala kommun som hjälpte dem genomföra sina digitala 
festivaler. Ola berättar att detta var kritiskt för Birdies överlevnad, just att hålla den 
ideella organisationen levande genom pandemin. 

Inför 2022  

Andra evenemang som är högre prioriterade har förtur till lokalerna. Evenemang som 
är större, anses ha finare kultur eller mer ekonomiska muskler kan boka först. När alla 
samtidigt ska köra kan det bli smått kaos. Detta drabbar Birdie som inte kunde ha sina 
normala lokaler tillgängliga längre. 

Under hösten rullar det på med Svenska Esportsförbundet. Esportsfinalen i Israel, 
Eilat, är planerad att genomföras. De har fler lag anmälda nu till Skol-SM än förra året. 
Förhoppningen ifrån Malmö Stad är att finalerna ska kunna genomföras där nästa år. 

Gällande Skolkuppen så är det samma sak fast kring Vetenskapsfestivalen och 
Göteborg & Co., där ser de gärna att finalerna äger rum i Göteborg. 

Vaccinpass? 

Var ingenting vi diskuterade, aldrig en aktuell fråga.  
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Bilaga 15. Sammanfattning Stockholm live m.m. 

Vad är Stockholm live m.m?  

Personen för denna intervju, Martin Gustafsson, är inte engagerad i ett enskilt 
evenemang och organisation utan ett flertal olika, däribland tidigare Stockholm Live 
som driver ett flertal stora arenor för evenemang. Personen jobbade där men blev 
uppsagd i och med pandemin. Utöver detta så frilansar han inom evenemangsvärlden, 
bland annat har han jobbat mycket med Sweden Rock och han har dessutom varit 
med och planerat för evenemang genom en stiftelse. Inom många evenemang har han 
varit en form av key account manager, arbetat med samarbetspartners. Dels att sälja 
in evenemang till dem, dels att ta hand om dem och deras intresse efter att ett 
samarbete har inletts. Utöver detta har han även jobbat med radio i Sverige, på 
Rockklassiker, Vinyl FM och Svensk Pop som marknadschef och ansvarade för deras 
evenemang. Exempelvis Rockklassiker Live, Vinyl-kryssning och Rockklassiker-
kryssning i samarbete med Viking Line. 

Beslutet att ställa in  

För Martin Gustafsson har det varit ett flertal olika tillfällen när det har behövt ställas 
in. Först och främst hans arbete inom Stockholm Live. Deras minsta arena, Annexet, 
rymmer flera tusen människor så när först beskedet om en restriktion om 500 
personer, följt av 50 personer-gränsen, så fick den organisationen smalna av väldigt 
mycket. Först kommunicerade de ut att de skulle sitta stilla i båten och avvakta. Deras 
ägare i London beslutade först och främst att alla provanställda, projektanställda och 
vikarier fick gå där Martin var en av dem. Han hade bara ett fåtal veckor kvar på sitt 
vikariat som sedan skulle övergå till tillsvidareanställning. 

Sedan under pandemin har Martin och hans kollega varit på gång att starta upp en 
festival med målet att hylla all vårdpersonal. Planen var att det skulle äga rum i maj 
2021, då de först hade bilden att pandemin skulle vara över, men den mötte oerhörda 
svårigheter med att få några sponsorer och samarbetspartners. På fyra månader 
lyckades inte Martin sälja in ett enda sponsorpaket. Den blev sedan framflyttad till maj 
2022.  Sedan beslutade de att det inte var rimligt att samla så mycket vårdpersonal på 
en och samma plats, oavsett om det skulle vara tillåtet eller inte, i och med all 
osäkerhet kring pandemin som fortfarande rådde. Dessutom när väl beskedet kom 
från regeringen i september 2021 så var det för sent för dem, de hade behövt börja 
mycket tidigare för att hinna agera. 

Vad har de gjort i stället?  

Efter att Martins anställning upphörde hos Stockholm Live så var det framför allt fokus 
på evenemanget som en vän till honom, Niklas Lagerstam, drog in honom i. Niklas 
hade startat upp en stiftelse och hade ett mål att arrangera ett stort event under 2021. 
Planen med evenemanget var att hylla vårdpersonalen och alla dem som kämpat kring 
pandemin. Martin fick en anställning för detta uppdrag och hans mål var då att jaga 
sponsorer till evenemanget. 
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Parallellt med detta drev Niklas ett skolprojekt vid namn Nätpolarna med målet om att 
få folk att bete sig bättre på internet mot varandra. Detta blev i stället något de 
arbetade med medan evenemanget låg på is. De var rädda för att om evenemanget 
skulle genomföras, massor av vårdpersonal skulle samlas och det skulle bli COVID-
konsekvenser, att pressen sen skulle skriva i stil med “Hyllningsgala blev dödsfest”. 
Det kändes för riskabelt. 

Martin var engagerad som frilansare i Downtown Riot. En rockfestival där Martin själv 
känner att det inte behöver finnas samma ansvarskänsla som evenemanget för att 
hylla vårdpersonal. Givet att det får genomföras så kan det göras, det är upp till varje 
besökare om de vill komma eller ej och de tar detta beslut. Men ett evenemang med 
målet att samla vårdpersonal är i sig i stället oansvarigt. 

Martin berättade om Sweden Rock och hur de har agerat under pandemin. Han tycker 
att de har varit exemplariska. Att det viktigaste i denna situation, dels under 
pandemin, dels för att komma tillbaka är kommunikation. Vara tydliga med vad som 
händer, hur de agerar, prata med sina besökare och sedan när det väl är dags att köra 
igen verkligen jobba stenhårt med marknadsföringen. 

Ekonomiskt  

Martin själv har ingen organisation och han har tagit sig fram med diverse olika saker 
under pandemin. 

Han berättar om Sweden Rock och deras AAA-betyg ifrån Bisnode. Hur de har byggt 
upp under åren och trots pandemin och att de har löpande kostnader inte är i fara att 
gå under. 

Inför 2022  

Under december 2021 så kommer Martin att jobba som artistansvarig på en julgala. 
Annars inga större saker och ingenting han producerar själv. Ett gäng gig, bland annat 
ett gig nere i Malmö med ett band som han agerar manager för. Men där är det 
evenemang med cirka 500 biljetter totalt. 

Downtown Riot släppte sitt första band i samband med att regeringen öppnade upp i 
september 2021. Sen är planen att fortsätta att släppa band och marknadsföra under 
hösten. Ta det steg för steg och se samtidigt hur allting utvecklas. Det kommer sedan 
äga rum under våren 2022, samtidigt faktiskt som när evenemanget för att hylla 
vårdpersonalen skulle ha skett.  

Martin trycker på att det är en sådan stor osäkerhet kring hur en kommer tillbaka efter 
pandemin. Som han själv uttrycker det: ”Den som kommer på och vet hur en ska agera 
bör vinna en brödrost.” 

Vi pratade om hur det kan i och med pandemin komma ut en del fördelar också. Att vi 
framöver kan vara bättre med handhygienen och sådana aspekter. 
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Vaccinpass? 

Martin själv är väldigt för vaccinpass. Han jämför det med att ha olika åldersgränser på 
pubar och motsvarande, att som arrangör välja vilket klientel som är välkomna och 
inte. Att det är verkligen rimligt. Samtidigt så kommer det inte vara några sådana här 
krav på arrangemangen han själv är inblandad i, men han skulle varmt välkomna ett 
ifall det kom ifrån regeringen.  
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Bilaga 16. Sammanfattning Visit Linköping - VD 

Vad är Visit Linköping och vad är din roll?  

Visit Linköping & Co AB är ett företag i Linköping som ingår i koncernen Linköping 
Stadshus AB, vilka äger Tekniska Verken, Stångåstaden, Sankt Kors, Visit, Linköpings 
flygplats och Lejonfastigheter. Det bolaget ägs i sin tur av Linköpings kommun. Visit 
Linköping driver Konsert & Kongress samt SAAB Arena i Linköping och har anställda 
och verksamhet inom både konferenser, restaurang och evenemang. De har även 
Besöksnäringsuppdraget vilket innebär att de ska försöka dra besökare till Linköping. 

Beslutet att ställa in  

Johan Rustan berättade “Vi har en krisledningsgrupp som man på väldigt kort tid ska 
kunna sammankalla beroende på vilken sorts kris det är. Vi följde det som hände i 
Europa.” Den 3 mars sammankallade Johan krisgruppen. De har mallar att jobba 
utifrån som är anpassade beroende på vad det är för typ av kris, vad som har uppstått 
med vilka konsekvenser krisen kan få. I gruppen konstaterade de att det värsta som 
kan hända att de inte får bedriva verksamhet, men samtidigt hade de då bilden att det 
nog inte skulle hända. Därefter samlades gruppen varje dag, lyssnar på riskanalyser 
och dokumenterar. Bygger ett kartotek med undermappar med en mapp för varje typ 
av kris de utsätts för. Den 10–11 mars förstår de att något kommer att hända, följt av 
att sen onsdag den 11 mars kl.16 går hemställan från Folkhälsomyndigheten till 
regeringen och man sätter restriktionerna för större sammanslagningar, varpå de 
tänkte att statsministern och regeringen säkerligen kommer att följa detta.  

De hade en konsert samma dag kl.18:00 som var en timme lång och de beslutade att 
köra den då med tanken om att inga restriktioner skulle ha gått ut innan den var 
färdig och all publik ute. Sen hade Visit Linköping en konsert planerad med Miss Li 
dagen därpå, på torsdagen, en med Petter på fredagen, två föreställningar på 
lördagen och en föreställning på söndagen. Totalt cirka 4 000 biljetter. Deras första 
tanke på var då på om hemställan gick igenom så kommer väldigt många personer 
vilja veta någonting. De hade med sin Marknads-avdelning förberett för en sådan 
händelse så att de kunde snabbt kommunicera ut, samt så hade de diskuterat mycket 
med respektive arrangör om denna typ av situation. De satte in 3 extra personer på 
att hantera Visit Linköpings telefon med möjligheten att potentiellt ta in 5 personer till 
givet behov. Johan konstaterar att de hade själva ingen aning egentligen för att ingen 
hade varit med om detta tidigare. Media/press var på dem mycket där de hade regeln 
att Johan skulle vara den enda som uttalade sig, oavsett vem de hade kontaktat på 
Visit för att ha en enda linje ut. Där strategin var att de skulle hela tiden prata om hela 
branschen och inte om just Visit som kommunalt bolag. De hade även kommunikation 
med polisen kring allt. 

Sen den 11 mars kl.20:20 kom beskedet från Stefan Löfven och regeringen om max 
500 personer vid en sammankomst. Johan konstaterade att polisen själva hade ingen 
aning om hur de skulle agera. Själva är han noga med att påpeka att de hade med sin 
konsert samma dag inte brutit mot några lagar i och med att det då inte fanns några 
restriktioner. Direkt samma natt blev Johan nedringd av press. 
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Det stora frågetecknet för dem sen är, hur länge kommer detta hålla på? Det blev 
ingen press på telefonerna men desto mer på sociala medier. De ställde direkt in Miss 
Li-konserten. I stället för att säga att bara 500 personer fick komma, hur skulle de då 
göra urvalet? Samma strategi för nästintill samtliga övriga konserter med och 
konferenser, oavsett om de egentligen kunde göras inom restriktionerna. Det var 
nämligen ingen efterfrågan på konserter utan mestadels frågor kring återköp. 
Affärsmöten ville även dem ställa in, de ville inte sätta in sin personal i större möten 
med det samhällsklimatet som rådde. Så även om de hade velat genomföra dem så 
fanns inte viljan hos konsumenter och samarbetspartners, förutom för ett fåtal små 
evenemang. Det blev mycket arbete kring hur de skulle hantera sina bokningsregler, 
där konferenser som ställer in sent skulle normalt betala fullt för sin bokning. Blev 
diskussion med jurister, går en pandemi under force majeure eller inte? Väldigt 
mycket osäkerhet och avsaknad av erfarenhet. De fick också fundera kring i vilka fall 
där det var viktigare med den kortsiktiga vinsten. Till exempel om de direkt skulle följa 
sina bokningsregler och inkassera avgifter, eller om det var viktigare med den 
långtgående relationen med sina kunder. Så trots att det bröt mot deras egna 
bokningsregler så tillät de arrangörer som ville att skjuta upp sina bokningar till 
hösten i stället. På så sätt kunde de, trots att de var snälla, fortsätta hålla på pengarna 
genom att behålla bokningarna med någon sorts förhoppning om att det skulle vara 
över efter sommaren. 

I deras kommunikationsarbete så var det främst biljettköparna de ville komma åt, dels 
via epost och SMS. Nyhetsbrev till övriga intressenter går ut en vecka senare och 
anledningen till väntan är enligt Johan Rustan “Man får inte skrika vargen kommer för 
fort”.  

Arbetet fortsätter i mars med mycket riskarbete, press och framför allt ovisshet om 
framtiden. En vecka? En månad? De ville inte gå ut och oroa människor. De hade 
oroliga medarbetare kring hela situationen. Runt den 1–3 april så beslutar de att 
stänga Konsert & Kongress, efter att beslutet om 50 personer kommit. 

De hade en hel del sommarkonserter som de väntade med att ställa in. För att de 
visste inte, likt ingen visste, hur länge den här pandemin skulle hålla i. 

“Någon gång måste man fatta beslutet. Ska vi köra eller ska vi inte 
köra.” - Johan Rustan 

I januari och februari 2020 hade de bra beläggningsgrad på hotellen med de stora 
kongresser och arrangemang som Melodifestivalen som äger rum då. Men i mars 
månad var den nere på ungefär 9%, vilken minst ska ligga på 55%. 

Vad har de gjort i stället?  

En utmaning är att de har besöksnäringsuppdraget och ska dra besökare till 
Linköping, men att försöka göra det utan att få arrangera stora sammankomster. Om 
de skulle locka 500–700 personer till Gamla Linköping som samlas där mitt i en 
pandemi, då är det Visit Linköpings fel. Men samtidigt ska de enligt avtal försöka locka 
besökare. Då gjorde de i stället en gemensam kampanj med Karlstad, Örebro och 
Norrköping där de uppmanade besökare att åka runt. Där Visit i sina lokala kampanjer 
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marknadsförde mot Linköpingsborna att åka till de andra städerna medan de gjorde 
detsamma. 

Sommaren 2020 blev därmed hyfsat bra besöks- och beläggnings-mässigt (antal 
hotellnätter). Linköping satte besöksrekord om du räknar gästnätter i juli, landade på 
50–54 000. Men de fortsatte annars inte att ha någon evenemangsverksamhet. Även 
när det släpptes den 1 november 2020 med att en då kunde ha en sittande publik på 
300 personer så var det för dyrt för att dra ihop evenemang för dem för att de skulle 
vara värt det. Och detsamma gäller övriga stora arrangörer berättar Johan Rustan. 
Däremot så gjorde de en del med Symfoniorkestern och Östgöta Blåsarsymfoniker 
som ville komma ut. Detta var möjligt i och med att de inte lever på biljettintäkter 
utan på bidrag, men det var bara dem som därmed hade råd att göra saker. De gjorde 
en föreställning med en publik på 50 personer i en sal med 1 200 platser, vilket Johan 
berättade var mycket märkligt. 

I början av april 2020 så drar de i gång sin egen streaming-satsning, ledd av deras 
produktionschef Johan Blick. Han hade en massa kollegor i branschen som inte fick 
något att göra under pandemin men som stod med all utrustning tillgänglig. Så de 
satte upp sin egen studio och gick ut med den på sociala medier. Fanns ett stort 
behov hos kommun, länsstyrelsen och regionen av att göra streaming på riktigt, 
komma ut och säkerställa kvaliteten. Genom den satsningen kunde de också 
säkerställa att deras underleverantörer fick en slant för utrustning som annars bara 
skulle ha stått i ett garage. Ett beslut de tog var att de skulle göra denna satsning med 
sina egna tekniker, inga andra. De var tvungna att utbilda sig. 

Den 20 november så stängde de Konsert & Kongress än en gång när 8 personers-
gränsen kom. De hade öppnat det igen tidigare samtidigt som de drog i gång med lite 
verksamhet men det var inget de hade gått ut med eller gjort stor sak av. När detta 
väl hände så insåg de att detta kommer hålla i sig. 

Under hösten så när det i samhället pratas om en mass-vaccination så tar Anders 
Thorén på Visit Linköping kontakt med Region Östergötland för att berätta att de kan 
med Saab Arena vara behjälpliga med lokaler. Samt med värdar och flöden, likt de 
jobbar vanligtvis kring evenemang. Avtal tecknas i januari 2021 med regionen där de 
hyr entrétorget på Saab Arena, och samtliga som jobbar på Visit Linköping ställer upp 
som publikvärdar. Vaccinationen drar i gång där men det är trögstartat på grund av 
tillgången till vaccin. Saab Arena stod redo länge från och med strax efter nyår utan 
att kunna kicka i gång. Detta startade först i februari. 

De börjar även driva skolmatsal i Konsert & Kongress för Berzeliusskolan och 
Katedralskolan vars matsalar var för små under pandemin. Eleverna för respektive 
skola fick inte träffas så det var en del logistik kring detta. Med vilka tider de skulle 
komma, vilka ingångar och så vidare. Diskussioner kring detta börjar föras av Visit 
med skolorna under hösten varpå avtal skrivs i slutet av december. Genom att göra 
detta så kunde de ha kvar restaurangspersonalen, annars hade de fått gå. Men likt 
vaccinationen var även den trögstartad och kom inte i gång förrän i februari. I mars 
och april börjar de diskutera med Berzeliusskolan och erbjuder dem att bedriva 
skolverksamhet i hela Konsert & Kongress, exklusive Crusellhallen ifall restriktionerna 
plötsligt skulle släppa och de därför skulle vilja bedriva konserter igen. Detta sker till 
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vårterminens slut 2021 och förutom att det ekonomiskt var givande så gav det ljud i 
Konsert & Kongress igen vilket gav mer arbetarglädje och motivation till 
medarbetarna. 

Något som återkommer hela tiden under pandemin är pendlandet mellan hopp och 
förtvivlan. Hur en följer press, hör en politiker berätta en sak för att senare höra 
Folkhälsomyndigheten säga något helt annat. Konsekvent har väldigt mycket beslut 
behövt fattas. När ställer du in Stadsfesten? När ställer du in en massa gig och så 
vidare? Hur hanterar de sina gäster samt människorna som jobbar hos sig? Johans 
strategi i allt detta var att det måste finnas en Svarte Petter. 

Efter att regeringen gått ut med öppnandet den 7 september 2021 så hade de tre 
veckor på sig att sadla om från ingenting till full rulle. De kommunicerade ut den 15 
september att evenemangen var tillbaka och den 1 oktober 2021 hade de vinmässan 
på plats i Konsert & Kongress. De valde att till den inte ha fullt lika många utställare 
eller biljetter för att göra den något mer luftig än normalt. Därefter gjorde de även 
ölmässan och det har rullat på med konserter. 

Ekonomiskt  

Johan berättade att de ser att “ekonomin kommer ju gå käpprätt åt pipan”. Samt att 
om en driver den verksamhet som de driver så finns det två stora kostnadsposter. Det 
ena är hyror och det andra är medarbetare. 

De hade 2019 redan gjort analysen att de behövde strukturera om bolaget. Målet var 
att hamna i ekonomisk balans och metoden för detta var att se över organisationen. 
Så delvis därför, och på grund av pandemin, så varslar de 15 personer och inte 
återanställer samtliga utan 2–3 personer. Innan dess var de cirka 60 personer och nu 
var de då 43 personer. Målet var att vid den kommande uppstarten ha en så liten 
organisation som möjligt för att kunna starta upp snabbt och flexibelt för att senare 
fylla på (Vid prioriteringen av vilka som skulle varslas så är det först LAS som gäller). 
De kunde permittera under 2020 men sen under 2021 ändrade Tillväxtverket 
uppfattning om pandemilagen varpå det inte längre var möjligt för dem. Detta för att 
de genom Linköpings Stadshus AB ingick i en koncern som hade utdelning. 

Streaming-studion berättar Johan att den stora utmaningen med den är att det inte 
finns mycket pengar i den. Att den är väldigt kostsam. Han jämför med att ha en 
kongress i Crusellhallen för 1 200 personer så räcker det med en tekniker. Jämfört 
med att ha en stream med 5 deltagare så kräver det 4 tekniker samt massor av teknik. 
Men att det ändå var värt för dem att göra, de kunde behålla vissa intäkter samt 
genom att göra detta utbilda deras personal. 

För 2020 gör de ett kraftigt minusresultat, Johan Rustan berättar att de gick med 17 
miljoner back (Vid en snabb kik på Ratsit syns inte detta, men det kan enligt mig vara 
genom en korrigering med Stadshus AB) (Ratsit, 2021). Han berättar att även om de 
är ett kommunalt bolag så kommer 85% av deras intäkter från kunder, resterande 15% 
är genom besöksnäringsuppdraget. De fick i slutet av 2020 veta att de skulle få Saab 
Arena hyresfritt vilket underlättade resultaträkningen något. Inte av Lejonfastigheter 
som hyrde ut utan av ägaren av bolagen, Stadshuset. Då valde de att be om att få 
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hyresfritt för 2021 i stället för 2020, i och med att de redan skulle gå så pass 
ekonomiskt dåligt 2020. 

I början av 2021 så varslar de ännu en gång för att försöka sätta bolaget i ekonomisk 
balans. Ytterligare 6 personer fick gå. Av de som är kvar då är 50% 
restaurangpersonal, tekniker eller evenemangsservice och dessa har de redan intäkter 
för. Sen hade de 7 personer på besöksnäringsuppdraget vilka de också hade intäkter 
för. Utöver dem hade de 3 på evenemangssidan, 3 på ekonomiavdelningen, Johan 
Rustan själv samt då HR. Vid den andra omgången av varslande så var det gällande 
personal som jobbat hos dem i 10–15 år. Men Johan berättade då: “Man man har man 
har ett arbete man går till och sen har man en fritid. Jag säger inte att man är 2 olika 
människor, men du måste coacha dig själv också. Det finns ingen annan som kommer 
att göra det här utan du har valt den positionen. Då får du också stå där när det blåser 
ordentligt.”. Det blev tunga diskussioner med anställda kring dessa frågor. Speciellt 
eftersom de ägs av kommunen var det vissa som tyckte att inga egentligen skulle 
behöva avskedas, att VD hade gjort fel i att avskeda människor, att kommunen skulle 
kunna täcka upp den kostnaden. Varpå Rustan svarade: 

“Ja, så skulle man kunna se det, men å andra sidan så är vi ett 
aktiebolag utan kunder och kommunen i sig är inget företag utan det 
är linköpingsbornas pengar. De här 164 000 människor som bor här 
och om du då tittar på hotellen, restaurangerna och besöksmål. Som 
alla har flyttat ut sina människor tyvärr, för de har inga kunder. Skulle 
vi då bara för att vi ägs av Linköpings kommun ha 63 personer 
sittande här och inte göra någonting? Är det rimligt och framför allt 
vad tror vi att linköpingsborna ska ju tycka?” 

Oavsett så var detta något som Johan Rustan respekterade oerhört mycket för att i 
en kris blir det väldigt mycket skitsnack, men genom att prata med honom i stället för 
om honom kunde de ha en bra kommunikation. 

Arbetet med vaccinationen i Saab Arena och skolverksamheten i Konsert & Kongress 
underlättade men kunde inte lösa allt. Det ledde också till lite internpolitiska problem 
med anställda som fick agera publikvärdar men inte såg det som att det var en del av 
deras jobb. 

Inför 2022 

Under resterande 2021 planerade de att inte genomföra några gig i Saab Arena, trots 
att det vid intervjuns tidpunkt var ok enligt restriktionerna. Detta för att: 

• Dels ska de hitta artister. 
• Dels ska de sälja biljetter. 
• Dels har de inget kapital att riska. 

Utan Johan Rustan berättade att om det ska ske så måste någon hyra in sig i Saab 
Arena. De hade några som tittade på möjligheterna men valt att inte agera. Deras 
strategiska mål var att gå just plus minus noll. Och risken där ifall de köper en artist till 
Saab Arena för ett gig och det går fel så skulle de förlora hela resultatet på ett år. 
Deras strategi för huset är annars att 95% av arrangemangen där ska bestå av inhyrda 
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gig. Och i dagsläget är det inte ett stort tryck på att komma och göra evenemang. Så 
det kombinerat med riskminimeringen gör att det står tomt. Johan tror att många 
arrangörer tänker likadant varför efterfrågan är låg. 

När regeringen den meddelade att de skulle släppa allting den 29 september så hade 
Visit Linköping totalt fram till och med nyår 70 konserter i sin pipeline och ungefär lika 
många konferenser. De valde därmed att köra på för fullt med sin verksamhet. Men 
inte med Saab Arena just för att det inte fanns några kunder. Däremot planen för 2022 
är att de ska ha 20 gig i Saab Arena. 

Något Johan lyfter som en oro när alla evenemang ska dra i gång samtidigt är bristen 
i att hitta kompetens. Hur alla som tidigare har jobbat inom evenemang under 
pandemin har gått över till annat varför de inte längre finns tillgängliga. För dem 
själva har de slimmat sin organisation mycket och när de själva ska dra i gång kan det 
vara svårt. De skulle kunna börja anställa snabbt men Johans bild är att det då skulle 
blivit väldigt kortsiktigt utan de måste fundera kring hur 2023–2025 kommer att vara. 
2022 kommer enligt Johan vara deras mest intensiva år någonsin, med i Saab Arena 17 
gig & 3 baler, The Ark & Lars Winnerbäck utomhus, SM-veckan med mera. De brukar 
ha 25 gig men redan nu 2021 så är det inför 2020 så pass många bokade. Utöver det 
kommer de också ha 120–140 konserter i Konsert & Kongress, 18 stycken kongresser 
med fler än 300 deltagare över flera dagar, Stadsfesten. Trots detta ska de inte vara 
kortsiktiga, varje person kostar ett antal hundratusen kronor. Men samtidigt måste de 
ha stenkoll på arbetsmiljön, att det inte blir ohållbart för de som nu är anställda. 

Men samtidigt, hur kommer allt ha förändrats på konsertsidan, evenemangssidan och 
mötessidan? Johan berättar om att det nu finns ett jättebehov av fysiska möten, hur 
de fått väldigt många som har velat boka så att de fått säga stopp. För samtidigt har 
de avtal på och måste servera ungdomar varje dag, 5 dagar i veckan. Men hur 
kommer det vara i framtiden? De har 11 kongresser planerade för 2023, 10 kongresser 
för 2024. Hur kommer hela mötesbranschen att utvecklas? Kombinationen av det 
digitala och det fysiska mötet? Behovet av fysiska möten är stort nu men kommer det 
att kvarstå? Oavsett är deras plan att aldrig bli över 60 personer igen, det säger deras 
ägare inte heller ok till. 

Skolverksamheten avslutades efter vårterminen 2021. Ledningen beslutade i juni 2021 
en verksamhetsplan, med tron att det måste ha blivit bättre till oktober 2021 varpå de 
skulle kunna återgå till mer normal verksamhet. Därför förlängdes inte den 
skolverksamheten i Konsert & Kongress längre än till den sista september. 

De har tagit in en extern konsult som ska jobba med deras arbetsmiljö framåt. De har 
även gjort en riskanalys över att starta upp verksamheten 

När Johan fick frågan om var han tror de är under våren så tror han att de kommer ha 
mött ett vägskäl, som inte styrs av oss utan beroende på vad regeringen beslutar 
under november–december kring pandemilagen. Han tror och hoppas på att det har 
blivit bättre och att de bör ha anställt 6 nya tjänster varpå de då är 45–47 stycken. Att 
de har i gång massa verksamhet och att deras generalprov blir i februari med tre 
konserter på 5 500 människor, det första stora de gör. 



 41/50 

Vaccinpass? 

De har ett internt beslut om att de alltid ska följa de riktlinjer som kommer från 
Folkhälsomyndigheten, varken mer eller mindre. Så därför har de inte tänk på eller 
agerat i den riktningen. Men den dagen de tar upp det kommer de direkt att följa. För 
dem är det viktigt att ständigt vara konsekventa, mot sina medarbetare och alla 
gäster. Däremot hade de själva börjat fundera kring och trodde att FHM en dag skulle 
införa krav på sådana pass och vad det då praktiskt skulle innebära för dem. Dels 
ekonomiskt, dels rent praktiskt som hur kontroller av pass ska gå till. 

Källor 

Ratsit. (2021). Visit Linköping & Co AB. [Online] Hämtat dag månad, år, från Ratsit: 
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Bilaga 17. Omvärldsanalys 
I denna bilaga presenteras skärmdumpar som tagits under pågående pandemi. 

Peace and Love 

 

Skärmdump, tagen 2021-10-02 21:12 från https://sv.wikipedia.org/wiki/Peace_&_Love 

DN: Vaccinpass 

 

 

 

Skärmdumpar tagna 2021-11-17 15:49 från https://www.dn.se/ 
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DreamHack 

 

Skärmdump tagen 2021-10-02 11:55 från 
https://www.facebook.com/events/elmia/dreamhack-winter-

2021/1867462120100892/ 
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Skärmdumpar tagna 2021-10-02 12:07 från https://dreamhack.com/winter/covid-19-
information/ 
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Heroes Comic Con Stockholm 2021 
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Skärmdumpar tagna 2021-10-02 11:53 från 
https://www.instagram.com/comicconnordics 
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Bilaga 18. Tidslinje för COVID-19 pandemin i 
Sverige 

11 mars 2020 

Regeringen beslutar att stoppa alla offentliga sammankomster med mer än 500 
deltagare (SVT Nyheter, 2020). 

27 mars 2020 

Regeringen beslutar om ett förbud mot att hålla allmänna sammankomster och 
offentliga tillställningar med fler än 50 personer; beslutet trädde i kraft den 29 mars 
2020 (Justitiedepartementet, 2020a). 

22 oktober 2020 

Regeringen beslöt att tillåta offentliga tillställningar med upp till och med 300 
sittande deltagare samt förbjuda danstillställningar med fler än 50 personer; beslutet 
trädde i kraft den 1 november 2020 (Justitiedepartementet & Kulturdepartementet, 
2020). 

20 november 2020 

Regeringen fattade beslut om att förbjuda allmänna sammankomster och offentliga 
tillställningar med fler än åtta deltagare; beslutet trädde i kraft den 24 november 2020 
(Justitiedepartementet, 2020b). 

7 september 2021 

Regeringen meddelade att från och med den 29 september 2021 skulle deltagartaket 
för allmänna sammankomster och offentliga tillställningar avvecklas 
(Kulturdepartementet & Socialdepartementet, 2021). 

21 december 2021 

Från och med den 23 december infördes bland annat krav på vaccinationsbevis för 
evenemang med fler än 500 deltagare, samt krav på endast sittande publik vid 
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än 20 deltagare 
inomhus (Socialdepartementet, 2021; Polisen, 2021). 

3 februari 2022 

Regeringen meddelade att från och med den 9 februari 2022 skulle merparten av 
restriktionerna mot COVID-19 tas bort, däribland deltagarbegränsningarna liksom 
kraven på vaccinationsbevis vid allmänna sammankomster och offentliga 
tillställningar (Socialdepartementet, 2022). 
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